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Местна власт

Енергия Кино Раздяла

Община Чавдар стана пример
за усвояване на европроекти

Стр. 12

Стр. 6

НЕК иска с 15%
по-скъп ток

Стр. 17

Животът на художника Иван
Ненов претворен на екрана

Стр. 23

„Левски” уволни старши
треньора Николай Костов

Стр. 10

Йордан Христосков
за пенсиите и финансите
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Надежда

Обама иска още съкращаване
на ядрените арсенали

Стр. 8

Заради ГДБОП и ДАНС
МВР се изправи на нокти сре-
щу шефа на БОРКОР ген. Ру-
мен Миланов. Причина за ре-
акцията на министерството на
Цветан Цветанов станаха за-
мисляните промени, предви-
дени в законопроект за наци-
оналната сигурност, който се
пише от няколко месеца. Спо-
ред разписаното любимата на
Цветанов ГДБОП ще бъде из-
вадена от МВР и заедно с
ДАНС, Националната разуз-
навателна служба и Военно-

Готвят шапка
на спецслужбите

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Достойнство
Над 404 души в Добрич

- старо и младо, ентуси-
азирано преписват паиси-
евата “История славя-
нобългарска” на свещи
като преди 250 години
(стр. 2). Водещите архе-
олози на страната от
Националния археологи-
чески музей при БАН все-
ки четвъртък разказват
какво е опазено от мина-
лото на земите ни в без-
платни публични лекции
със свободен достъп за
граждани (стр. 16). Родо-
любивите пориви се мно-
жат като пролетните
слънчеви дни. Не по псев-
допатриотична полити-
ческа повеля, а по зова на
ума и сърцето. И като
погледне човек, колкото
и смачкан да е народът
от отчаяние, от разру-
ха, от мизерия и стрес,
от абсурдите на държа-
вата - а може би тъкмо
затова, у него май започ-
ва да се пробужда искра-
та на достойнството.
Да бъде себе си, да тачи
своя род и родина, да знае
какви са и кои са и да се
радва на това. Две десе-
тилетия политически
слуги го учат, че преди
са го владеели лошите
руснаци, а сега пък аме-
риканският посланик на-
право му нарежда какво
да прави ката ден. Дали
пък най-сетне на бълга-
рина не му е станало
байгън?

Всяко действие ражда
противодействие. Държа-
вата ни е родена от духа
преди 10 века, опазена и
възродена е от духа пре-
ди 130 години. Не може
сега свои и чужди да дей-
стват, за да ни унищо-
жат, а ние да дремем без
противодействие като
какавида в пашкул. Ако
възкресим интереса си
към собствената ни на-
ция - какво я е създало,
какво я е съхранило в ми-
налото, тогава ще родим
онова, което ще я спаси в
настоящето. И ще й даде
бъдещето. То се гради
само от достоен народ.
Не от послушковци и на-
гаждачи.

ЗА ГОДИНА: ДЪРЖАВНИЯТ ДЪЛГ ПОРАСНАЛ С БЛИЗО
1 МЛРД. ЛВ., РЕЗЕРВЪТ СЕ СМАЛИЛ С 1,4 МЛРД. ЛВ.

Стр. 6

то разузнаване ще мине под
ръководството на министър
без портфейл. За поста спо-
ред различни източници се
стяга именно Румен Миланов.
Освен шеф на неработещия
БОРКОР, в момента той е шеф
на Съвета по сигурността към
Министерския съвет, който
също на практика не функци-
онира. Според законопроек-
та ще бъде създаден Център
за координация и анализ
именно към Съвета по сигур-
ността, а спецслужбите ще

бъдат задължени да изпра-
щат информация на Центъра
на всеки три месеца.

За консултативния орган
преди време съобщи начал-
никът на кабинета на Росен
Плевнелиев Цветлин Йовчев.
Предстояло да се вземе ре-
шение при каква конфигура-
ция специалните служби ще
са най-ефективни, но Йовчев
смята, че това би станало, ако
те са под едно ръководство.

Реакцията на МВР не
закъсня, но бе изразена по

МВР не си дава ГДБОП и ДАНС на министър без портфейл.
За поста се спряга името на ген. Румен Миланов

твърде специфичен начин -
чрез публикувана в столичен
всекидневник лична позиция
на зам.-министъра Веселин
Вучков. В нея Вучков нарича
проекта “необмислени уп-
ражнения по теми като За-
кон за сигурността”. Замест-
никът на Цветанов “призна-
ва”, че отдавна не бил чел
“подобна нормотворческа
смес - разпокъсани текстове,
неясни цели, незадоволени
амбиции”.

Дунав мост 2 при Видин - Калафат ще бъде завършен до края на ноември, съобщиха при инспекция на строителната
площадка вчера министрите Ивайло Московски и Томислав Дончев. Близо 26 млн. лв. са осигурени допълнително за
завършване на моста. Към момента съоръжението е готово на 72%, а инфраструктурата към него - на 88%
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО ПЕТЪК: 10:00 - 17:30
ЗА ОБЯВИ ЗА СЛЕДВАЩИЯ ДЕН: 10:00 - 13:00

‚‡¯ËÚÂ Ï‡ÎÍË
Ó·ˇ‚Ë, ÔÓÁ‰‡‚ÎÂÌËˇ
Ë ‚˙ÁÔÓÏËÌ‡ÌËˇ
Ì‡ ÒÚ‡ÌËˆËÚÂ
Ì‡ ‚ÂÒÚÌËÍ ƒ”Ã¿

œ”¡À» ”¬¿…“≈
АДРЕС ЗА РЕКЛАМА
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на в-к Дума:
1784 бул. "Цариградско
шосе" №113А,
тел.: 02/9705 205;
9705 221
факс: 9752 604
e-mail: reklama@duma.bg

ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

duma_infcenter@abv.bg

“Основните акценти в каузата на тра-
кийците днес е да запазят българщината
и да защитават националните интереси”,
каза председателят на Съюза на тракий-
ските дружества Красимир Премянов в
Деня на Тракия. Той подчерта, че трябва
да се опази делото, завещано от създате-
лите на Съюза на тракийската организа-
ция. Денят на Тракия бе отбелязан в цяла-
та страна. Представители на общинския
съвет, общинска администрация, Тракий-
ското дружество, Младежкия парламент,
на културни и политически организации,
както и много ученици поднесоха венци и
цветя на почит на мемориала в градския
парк в Свиленград.  Венци и цветя бяха
поднесени на Паметника на незнайния
воин на площад “Свобода” в Хасково.

“Тази година е юбилейна за тракий-
ската организация. Отбелязваме 115 годи-
ни от създаването й, както и 100 години от
Балканската война”, отбеляза председа-
телят на Тракийското дружество в Бургас
Лазар Налбантов. Златни медали “Капи-
тан Петко Войвода” бяха връчени на на
трима тракийски активисти и дългогодиш-
ни членове на дружеството.

ъпреки очакванията решени-
ето на Бойко Борисов за
съдбата на АЕЦ “Белене” ос-
тана неясно и след вчераш-
ния му телефонен разговор

Вучков яростно защитава
сегашния статус на ГДБОП,
като пита защо да е служба
за сигурност, но не и за
обществен ред. “Подхлъзва-
нето” на ДАНС и разузнава-
нето към профила на изпълни-
телната власт, “подчинена на
конюктурната политическа
ситуация”, според зам.-
министъра е опасно. Той
смята, че ДАНС и НРС нямат
нужда от въпросния министър
без портфейл, защото минис-
терският пост е висша поли-
тическа фигура. Създаването
на Център за координация и
анализ към Съвета по сигур-
ността при МС като “шапка”
на службите Вучков коменти-
ра с думите, че администра-
цията вече е “преяла” от
ненужни звена.

Готвят шапка на
спецслужбите
От стр. 1

В Деня на Тракия
Свиленград
отбеляза 99 години
от Одринската
епопея
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Развръзката за
„Белене” не се състоя
В телефонен разговор
Борисов и Путин се
разбраха Делян Добрев
да отиде в Москва

ката Делян Добрев скоро да посети
Москва, за да бъдат обсъдени детайл-
но всички “актуални въпроси”. От офи-
циалните информации става ясно, че
България не е представила на руска-
та страна окончателен отговор за
проекта “Белене”.

Пресцентърът на Борисов съобщи
още, че той ще информира “в удобно
за него време” президента Росен
Плевнелиев и Народното събрание за
разговора с Путин. По неофициална
информация тези срещи ще се състо-
ят съответно в сряда и четвъртък. Пар-
ламентарната група на “Атака” вече
поиска министър-председателят да
бъде изслушан по темата в парламен-
та. Според Волен Сидеров бавенето
на проекта “Белене” нанася огромни
щети на България.

В края на март изтича поредното
удължаване на договора за строежа
на “Белене”. Руската страна иска ясен
отговор за бъдещето на проекта. През
изминалите дни стана ясно, че в сре-
дата на април първият от двата реак-

тора на “Белене” ще бъде изпратен
за България.

Министър Добрев пък прогнозира,
че казусът “Белене” ще бъде “разпле-
тен” в рамките на 3-4 месеца, след
като международният консултант -
банката HSBC, представи заключени-
ята си. “Вече е постигнато споразуме-
ние с “Росатом” срокът за финализи-
ране на преговорите и за евентуално
подписване на договора за строеж на
“Белене” да се удължи с още три
месеца”, съобщи по-рано вчера БТВ.

Темата за централата коментира
вчера лидерът на ДСБ Иван Костов.
Според него ако Борисов каже “да”
на Путин, това би означавало Бълга-
рия да предприеме исторически гео-
политически завой към Русия. Спо-
ред Костов удължаването на срока с
два-три месеца би означавало
продължение на “агонията Белене”.
Ако обаче Борисов се откажел от
АЕЦ-а, това щяло да означава връща-
не на България към северноатланти-
ческата общност.

В

Три акта за административни нару-
шения издадоха инспекторите от Реги-
оналната здравна инспекция в София
след извършената проверка на столич-
ния пазар “Малашевци”. Тя е организи-
рана съвместно със служители на СДВР
по повод сигнали за неправомерна про-
дажба на лекарствени продукти. На
една от сергиите са продавани лекар-
ства, което е в нарушение на Закона за
лекарствените продукти в хуманната ме-
дицина.  Инспекторите са съставили акт
и протокол за доброволно предаване
на 7 опаковки Пентоксифилин, 7 опа-
ковки Верапамил, 2 опаковки Диапрел,
1 опаковка Дилтиазем, 1 опаковка Ди-
гоксин. При проверката е констатирано
и предлагане на козметични продукти
с изтекъл срок на годност и без етикети
на български език. За това нарушение
инспекторите са съставили два акта за
административно нарушение. Издадено
е предписание на управата на пазара
“Малашевци” за недопускане подобни
груби и опасни нарушения на действа-
щото законодателство.

с руския премиер Владимир Путин. В
неделя Борисов заяви, че ще инфор-
мира лично премиера на Русия за по-
зицията на България по проекта за
АЕЦ “Белене”, но след вчерашния
разговор правителственият пре-
сцентър съобщи лаконично дежурна-
та фраза, че двамата са обсъдили
икономическите и политическите от-
ношения между България и Русия.
Руската страна обаче чрез прессе-
кретаря на Путин Дмитрий Песков
съобщи, че е било договорено ми-
нистърът на икономиката и енергети-

Цветка Такова бе преизбрана за об-
щински председател на БСП в Борино.
За нея гласуваха единодушно близо 40
членове на партията на отчетно-изборно
събрание в селото. На него присъстваха
депутатът от Коалиция за България инж.
Димчо Михалевски и областният предсе-
дател на левицата Дора Янкова.

Такова отбеляза, че най-сериозният
проблем е безработицата, като всеки вто-
ри жител на общината е без работа. Това
кара много от младите семейства да еми-
грират и да напуснат общината, а това
заедно с ниските доходи води до демо-
графски срив. Членовете на БСП се опла-
каха от голям натиск от страна на кмета
и ръководството на ДПС в общината,

Приключи преписът
на Паисиевата история,
започнат на 3 март в На-
родното читалище “Йор-
дан Йовков” в Добрич. На
черно бюро, до което го-
рят свещи, на фона на
исторически български
книги и църковно-славян-
ска музика посетителите
преписваха по абзац от
произведението, съхра-
нило българската нация,
и получаваха специален

Актове за
продажба
на лекарства
на пазара

Преписаха „История
славянобългарска” за 19 дни

сертификат. 404 “препис-
вачи” на различна
възраст се включиха в
родолюбивото начина-
ние. Най-младата участ-
ничка е Вяра Стойчева
на 7 години, а най-възра-
стната е 89-годишната
Недка Иванова. История-
та преписваха обществе-
ници, политици, културни
дейци, творци и гражда-
ни от Добрич и страната.

С голям ентуасиазъм
се включиха от Дома за
стари хора в Добрич,

ученици от почти всички
училища, студенти от Ук-
райна и Молдова във вис-
шето училище “Между-
народен колеж”. За да
препишат част от истори-
ята, пристигнаха и хора
от Варна, София, Русе,
град Съединение, Бал-
чик, както и много жите-
ли на села в Добричко -
Ломница, Дончево, По-
беда, Минково, Сливен-
ци, Стефаново, Лясково,
Крушари, Кардам, Обро-
чище и др.

Дана РУСЕВА

Преизбраха Цветка Такова
за лидер на БСП в Борино
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които не допускат на работа членове и
симпатизанти на червената партия. ГЕРБ
също оказват натиск и слагат на всички
постове свои хора, заявиха членовете на
БСП.

Друг сериозен проблем за Борино
според БСП е затворената болница в
Девин. Орязаните субсидии за земеделие
и животновъдство, ниските изкупни цени
на млякото, както и липсата на пазар за
картофите са също сред проблемите в
общината. Високите такси за висши учи-
лища също се нареждат в списъка.

Димчо Михалевски заяви, че тези
неща ще се променят, ако БСП успее да
получи мнозинство на предстоящите из-
бори.
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Ãîðäåÿ ñå, ÷å Áúëãàðèÿ è Èðëàíäèÿ
ìîòèâèðàõà Åâðîïåéñêàòà êîìèñèÿ
äà ïðåäëîæè äèðåêòèâàòà
çà îòíåìàíå íà íåçàêîííî
ïðèäîáèòî èìóùåñòâî‘ Маргарита Попова намери повод за гордост

Готов съм да се скарам с всеки,
дори и с Бойко Борисов, заяви
Росен Плевнелиев. Той допълни, че
имал “много честни и прави отноше-
ния с премиера” и много пъти му
бил казвал “не”. За Плевнелиев било
важно това, че не политизира и не
води политически битки. Думите му
бяха във връзка с казаното от
лидера на ДПС Ахмед Доган, който

Нов начин на гласу-
ване поискаха от “Ата-
ка”,  защото сега са на-
пълно убедени, че избо-
рите в България са ма-
нипулирани. Идеята е да
се въведе машинно гла-

рошко Прошков обяви, че напуска
ръководството на ДСБ, защото не
може да бъде полезен “при воде-
нето на политика на безпътица”.
По думите му ДСБ е създадена
като “платформа на гражданите”,
но в последно време се е
превърнала в проект, който
изпълнява “кауза за личното
оцеляване на една върхушка, на
един определен човек”. Прошков
обясни, че критиките му не са

България конструктивно да настъпва на Балканите, постави като цел външният министър

Николай Младенов ще иска дипломатите конструктивно да настъпват по целите Балкани

Снимка БГНЕС
ойко Борисов не
присъства на посла-
ническата конферен-
ция, организирана
от Министерството

Калина ЙОТОВА българския бизнес, привлича-
нето на чуждестранни инвести-
ции, промотирането на Бълга-
рия и др. За целта дипломатите
ще преминават допълнителни
обучения, ще се работи и в
близък контакт с икономичес-
кото министерство, под чиято
шапка са търговските аташета.

Младенов припомни пери-
ода, когато на МВнР е бил от-
нет външноикономическият
сегмент, което е било “груба
грешка”, струвала на България
достъп до ресурс десетилетия
наред.

Министърът наблегна на
новото качество на работата в
ЕС и това как малка страна
като България може да задава
“експертиза на целия ЕС”. Като
пример Младенов даде рабо-
тата на българското посолство
в Дамаск и посланик Димитър
Михайлов, получили най-висо-
ка оценка от всички партньори.

Сред другите инициативи
на министерството са годиш-
ният обзор на българската
външна политика, който ще
бъде дискутиран в НС, както и
изработването на годишен до-
клад за проблемите на
българските общности зад
граница. Според Младенов
такъв доклад можел да пре-
дизвика критики от някои
наши съседи, но ние трябвало
да защитим по конструктивен
начин българите зад граница.

Младенов иска
дипломатите да помагат
за излизане от кризата

Б

основен приоритет за послани-
ците трябва да бъде даването
на принос за излизането от

кризата. Той посочи, че посла-
ниците трябва с всички сили да
допринесат за икономическото

и финансовото развитие на
страната. Това минава през
търсенето на нови пазари за

на външните работи за ръково-
дителите на българските дип-
ломатически мисии в чужбина.
По първоначална информация,
подадена от МВнР, Борисов
трябваше да открие конферен-
цията. Това обаче направи
външният министър Николай
Младенов, който изрази надеж-
да, че премиерът ще успее да
вмести дипломатите в своя гра-
фик. По-късно бе казано, че
Борисов не бил на разположе-
ние, защото трябвало да про-
веде телефонен разговор с
Владимир Путин. Накрая стана
ясно, че цялата програма на Бо-
рисов е отложена.

Николай Младенов обяви
сред приоритетите на външна-
та ни политика “конструктивно
настъпление” на Балканите.
При откриването на конферен-
цията министърът добави още
пет приоритета, които трябва да
са основни за работата на
българските посланици - при-
вличането на инвестиции, си-
лен Европейски съюз, Близкия
изток, отношението към Русия
и укрепване на трансатланти-
ческите отношения. Според
Младенов обаче първият и най-

ПЛЕВНЕЛИЕВ БИЛ ГОТОВ
ДА СЕ СКАРА И С БОРИСОВ

прогнозира, че до три месеца прези-
дентът ще се дистанцира от премие-
ра. Плевнелиев заяви, че за него са
важни националните приоритети и в
тяхно име е готов да се скара с
партиите, с премиера и с всеки друг.
Той допълни, че винаги ще има
аргументи, които да “сложи на
масата” тогава, когато види заплаха
за националните приоритети.

„Атака” предлага
скенер за бюлетините

суване, при което бюле-
тината на всеки гласопо-
давател да се сканира
при пускането й в урна-
та и веднага да бъде
въвеждана в електронна
система.

Това ще струва на
хазната около 1 милион
лева, което е по-малко от
раздадените бонуси
само в едно министерст-
во, пресметнаха от пар-
тията на Сидеров.

П насочени само към председателя
на ДСБ Иван Костов, а и към
всички нейни членове. Според
него ДСБ е можела да се
превърне в модерна формация, но
все още не е такава.
В петък бившият кандидат за кмет
на столицата подаде оставка като
член на Националното ръководство
на Демократи за силна България,
като до края на деня не обясни
мотивите за решението си.

Прошков напуснал заради
„върхушката” в ДСБ
Прошков напуснал заради
„върхушката” в ДСБ
Прошков напуснал заради
„върхушката” в ДСБ
Прошков напуснал заради
„върхушката” в ДСБ
Прошков напуснал заради
„върхушката” в ДСБ
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ад 75 000 безработ-
ни младежи са ре-
гистрирани в бюра-
та по труда през фе-

Всеки пети българин
пие редовно

В

Стресът и трудният начин на живот са сред
основните причини за посягането към чашката

Коментар на стр. 11

секи пети българин
употребява редовно
алкохол, съобщи доц.
д-р Пламен Димит-
ров, началник отдел

“Рискови поведенчески факто-
ри и промоция на здраве” в На-
ционалния център по общест-
вено здраве и анализи. Причи-
ните за честото пиене на бълга-
рите са стресът и трудният на-
чин на живот, сочи изследване
на НЦОЗА.

Редовно алкохол употребя-
ват 33% от мъжете и 9,5% от
жените. Според Димитров кон-
сумацията на концентрат е
ежедневна при 12,5% от из-
следваните, като делът на

мъжете е три пъти по-висок от
този на жените. Всеки ден 2,7%
от мъжете пият вино, 21,7% -
бира. При жените ежедневното
консумиране на вино е 1,5%,
на - бира 5,1%. Злоупотребата
е по-често разпространена при
мъжете на възраст 35-44 и 45-
54 години, а сред жените - във
възрастта 35-44 години. Из-
следването показва, че делът
на мъжете, които често консу-
мират алкохол, е по-висок в
селата, а на жените в градове-
те.

Все по-често се наблюдава
и пиенето на алкохол от
непълнолетни деца. Данните за
2011 г. са, че 23 на сто от мом-

четата и 18 на сто от момиче-
тата на 16 години са злоупо-
требявали веднъж през послед-
ния месец с алкохол. През 2007
г. 45 на сто от учениците са се
напивали поне веднъж през
последната година. Според
официална статистика на Све-
товната здравна организация
за 2007 г. консумацията на чист
алкохол в България сред насе-
лението на възраст над 15 го-
дини е 10,04 литра на глава от
населението за година.

Редица анализи показват
връзка между алкохола и раз-
лични видове заболявания.
Най-висок е рискът от алкохо-
ла за цироза на черния дроб,

рак на храносмилателната сис-
тема, рак на горните дихателни
пътища, хеморагичен инсулт,
травми и други.

Над 200 милиона от пълно-
летните европейци употребя-
ват алкохол ежедневно - же-
ните до 20 мл чист алкохол,

мъжете - до 40 мл, като при 58
милиона от тях употребата е
над това количество, казва
експертът. Всяка година при-
близително 23 милиона стават
зависими от алкохола.

Снимка Мариета ТОМОВА

Гледането
на ръка

все пак е
надежда

за по-
добро

бъдеще

Н

75 000 млади без
работа през февруари

вруари, показват данните
на Агенцията по заетост-
та. Това е около 20% от
общия брой на безработ-
ните у нас. Повече от по-
ловината от безработните
младежи имат завършено
средно образование, а
близо 11% са висшисти.
Към тях е насочена една
от схемите на оперативна
програма “Развитие на чо-
вешките ресурси”, осигу-
ряваща 6-месечен платен
стаж при работодател.
Схемата вече се осъщест-
вява като над 900 работо-
датели от реалния сектор
са заявили свободни мес-
та за стаж, а 1350 стажан-
ти вече се обучават. По
схемата “Създаване на за-
етост сред младежите
чрез осигуряване на
възможности за стаж” мо-
гат да кандидатстват без-
работни до 29 г. Те трябва
да са регистрирани в

бюро по труда, със
завършено средно или
висше образование, без
професионален стаж.
Предвидено е бюрото по
труда да свърже безработ-
ния с работодател, обявил
свободна позиция за стаж,
отговаряща на специал-
ността на кандидата,
обясни Ангел Ангелов от
АЗ. Предвидено е за все-
ки месец стажантите да
получават заплата, осигу-
рена по схемата. Тя съот-
ветства на минималния
осигурителен праг за кон-
кретната работна позиция.
Например обучаващ се
счетоводител получава
възнаграждение от 500 лв.
Обучението на стажанти-
те се подпомага от настав-
ници, които също получа-
ват допъл-нително запла-
щане в размер на полови-
ната от минималната ра-
ботна заплата.  Ресурсът
по схемата е на стойност
32 млн. лв., като се очаква
с тях да бъдат обучени
8000 млади хора.

В памет на Теодора Захариева
Центърът за защита на правата в здра-
веопазването учредява годишни стипен-
дии “Теодора Захариева” за лекари спе-
циализанти. Стипендиите се отпускат на
лица с образователно-квалификационна
степен “магистър по медицина”, които са
приети и провеждат обучение по специ-
алности с преобладаваща хирургична
или преобладаваща терапевтична насо-
ченост.

Стипендиантите се определят с кон-
курс, който се провежда през април и
май, а победителите ще бъдат обявени
на 10 юни. Те ще получават 12 месеца
стипендия от 300 лв. Право на участие
имат специализанти по медицина, на
които им остава най-малко 1 година до
полагане на изпит за придобиване на
специалност, и са до 40 г. Те трябва да
имат общ успех от семестриално завърше-
но образование по медицина не по-мал-
ко от 4.50 и общ успех от положени
държавни изпити не по-малко от 4.50.

До 18 май кандидатите трябва да
попълнят информационна карта и да из-
пратят есе на тема “Защо си заслужава
да остана да работя в България”. Комисия
ще провежда интервю с класираните на
първите 30 места, от които ще определи
до 10 носители на стипендията “Теодора
Захариева” за съответната година.

Близо половината от средствата от бюджета на МЗ,
предвидени за капиталови разходи за болниците, могат
да отидат за повишаване на заплатите в спешната по-
мощ. Това е една от идеите, обсъждани по време на
срещата между министъра на здравеопазването Деси-
слава Атанасова и представители на съсловните органи-
зации в сектора. Атанасова обясни, че сумата за капита-
лови разходи в МЗ е 20 млн. лв. Ако 11 млн. от тях бъдат
дадени за подобряване на възнагражденията на работе-
щите в Спешна помощ, заплатите там ще скочат с до
20%. Като друг вариант е била обсъдена възможността
Атанасова да поиска от финансовия министър около 7
млн. лв., което би увеличило заплатите с 10-15%.

Атанасова не възнамерява да прехвърля спешните
центрове към областните болници, каквато беше идеята
на предшественика й д-р Стефан Константинов. За да се
запазят лекарите в Спешна помощ, трябва да им се даде
възможност за всякакви специализации, смята тя.

Едно от първите неща, които новият здравен министър
възнамерява да предложи, е създаването на консултати-
вен съвет по здравеопазване към МС. В него ще участват
представители на синдикатите и всички съсловни и паци-
ентски организации.

По време на срещата между Атанасова и ръководст-
вата на БЛС, БЗС, БАПЗГ и БФС са обсъждани и пробле-
мите на специализациите, лекарствената политика, здрав-
ното осигуряване, финансирането на лечебните заведе-
ния и др. Председателят на БЛС д-р Цветан Райчинов
коментира, че има над 90% съвпадение между  вижда-
нията на министъра и неговите за решаването на про-
блемите и идеите на съсловната организация. Председа-
телят на БФС Мирослав Ненчев каза, че за първи път
здравен министър слуша внимателно какво му се говори.

“Ако отнемете на “злостния
нарушител” личната му карта,
как той ще постъпи на работа,
за да плати здравните си осигу-
ровки?

Като известен български пра-
вист и още толкова известен на-
роден представител, сигурно
имате представа за основните
човешки права и свободи, върху
които почиват както задължени-
ята на гражданите, така и тяхно-
то благоденствие. Вие безспор-
но сте чувала и за степента на
обобщественост на труда в на-
стоящия век на пазарни отноше-

УЧРЕДЯВАТ
ГОДИШНИ
СТИПЕНДИИ
„ТЕОДОРА
ЗАХАРИЕВА”

АТАНАСОВА ЩЯЛА
ДА ТЪРСИ ПАРИ ЗА
ПО-ВИСОКИ ЗАПЛАТИ
В СПЕШНА ПОМОЩ

4000 ДОБРОВОЛЦИ
ЩЕ ЧИСТЯТ СОФИЯ

КОЙТО НЯМА ЛИЧНА КАРТА,
КАК ЩЕ РАБОТИ И ЩЕ
ПЛАЩА ЗДРАВНИ ВНОСКИ?

ния. Как мислите, от какви моти-
ви са се водили бащите на наша-
та Конституция, за да сложат в
нея текст: “Чл. 48. (1) Гражданите
имат право на труд. Държавата
се грижи за създаване на усло-
вия за осъществяване на това
право”?”

Това питат членовете на гру-
па във фейсбук “Граждани за
нова национална стратегия” от
Русе Десислава Атанасова. По-
вод за писмото е идеята на здрав-
ната министърка, който не пла-
ща здравните си вноски, да не
му се издава лична карта.

Около 4000 доброволци са заявили, че ще се включат в
пролетното чистене на София от 2 до 27 април. Общината ще
раздава безплатно ръкавици и чували на доброволците на
пунктове и по заявка.  Безвъзмездно фирми ще дадат 50
специализирани машини, с които ще се почистят установени-
те до момента 70 незаконни сметища. От събота започна тра-
диционното миене на столичните улици и булеварди. Улични-
те лампи също ще бъдат почистени. Бюджетът на столицата
за миене и чистене на улиците за тази година е 22,3 млн. лв.
Това е с 2 млн. лв. повече спрямо 2011 г. Кметът на София
Йорданка Фандъкова се закани да прекратява договори за-
ради лошото почистване на междублоковите пространства.
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ЗА ГОДИНА:

Държавният дълг пораснал,
резервът се смалил

О
бщото увеличение на
държавния дълг на
България (с 0,9 млрд.
лв.) и намалението на
фискалния резерв (1,4

Погасяването на чуждите задължения на банките, както и финансирането
на новите дългове ще стане със спестяванията на населението

Така общо държавният външен
и вътрешен дълг се увеличава с
около 450 млн. евро за година
до 5,13 млрд. евро.

Успоредно с това намалява и
фискалният резерв до 4 млрд. лв.
към 31 януари 2012 г. от 5,4 млрд.
лв. година по-рано. Като основ-
на причина за стопяването му се
посочва изпреварващото изпла-
щане на субсидиите на площ,
които по-късно ще бъдат възста-
новени от Европейския съюз.

Точно около 2 млрд. евро е
дефицитът в системата на НОИ. В
сметките обаче не влизат още 2,3
млрд. лв., представляващи “Транс-
фери от републиканския бюджет
в размер на 12% върху сбора на
осигурителните доходи на всич-
ки осигурени лица за календар-
ната година”. С тях дефицитът нa
НОИ надхвърля почти рекордни-
те 4 млрд. лв. за годинa.

Проблем според експерти е,
че увеличението на държавния
дълг и намалението на фискал-

чуждите дългове на банките,
както и финансирането на нови-
те дългове на правителството
има един източник и това са
новите спестявания на населе-
нието. Те са за 4,06 млрд. лв. в
годината до 31 януари 2012 г.,
като достигат общо рекордните
32,3 млрд. лв. Фирмите, еднолич-
ните търговци и неперсонифици-
раните дружества (църквата,
партиите, фондациите и др.)
също са увеличили спестявания-
та си - с 1,9 млрд. лв. за година
до 21,4 млрд. лв.

Като цяло България е погаси-
ла външен дълг от 1,85 млрд. евро
за годината от 1 февруари 2011
г. до 31 януари 2012 г., показват
данни на БНБ. Намалението за
година е с 4,4% до 35,15 млрд.
евро към 31 януари 2012 г. За
следващата година трябва да се
плати приблизително същата
сума по външния дълг (1,8 млрд.
евро), но правителството все още
не знае откъде да я вземе.

ния резерв за последната годи-
на (2,3 млрд. лв.) вече надхвърля
размера на широко коментира-
ния Сребърен фонд (около 2,1
млрд. лв.).

Бюджетният дефицит за 2011
г. е 1,58 млрд. лв., а за 12-те
месеца - от 1 февруари 2011 г.

до 31 януари 2012 г. - е 1,4 млрд.
По данни на Министерството на
финансите, банките са основни
купувачи на издаваните ДЦК, а
приток на финансиране на са-
мите банки според техните ба-
ланси са депозитите на населе-
нието. Така за погасяването на

млрд. лв.) са в размер на 2,3
млрд. лв. за годината до 31 яну-
ари 2012 г., изчислиха от Инве-
стор.бг по данни на Министерст-
вото на финансите и БНБ.

Държавата е изчерпала и
част от резервите си под форма-
та на неразпределена печалба
в държавните дружества, след
като наложи разпределянето на
извънредни дивиденти, а също
така приватизира дяловете си в
Булгартабак холдинг и ЕВН.

Държавният външен дълг на-
малява, но държавата все пове-
че задлъжнява, тъй като набляга
сериозно на издаването на
вътрешен дълг. Към 31 януари
2012 г. той е в размер на 4,72
млрд. лв. спрямо 3,74 млрд. лв.
година по-рано. Увеличението е
с 1 млрд. лв., или 500 млн. евро.

НЕК ще настоява за 15% увеличение на
цената на тока, заяви новият изпълнителен
директор на Български енергиен холдинг
(БЕХ) Михаил Андонов пред БНР вчера.
Той все пак уточни, че крайното решение
е в ръцете на шефа на ДКЕВР Ангел
Семерджиев.
С тъга ще заменя Националната електричес-
ка компания с Българския енергиен хол-
динг, сподели още Андонов. Чувствата му
били продиктувани от съмнения относно
ролята и ползата от дружеството. Андонов
отказа дори да посочи заслуги и постиже-
ния на холдинга от неговото създаване.

НЕК иска с 15% по-скъп ток

Заради тежката зима полови-
ната пчелни семейства са измре-
ли и това ще има тежки последи-
ци за екологията и икономиката
ни, заяви Ефрем Моллов - зам.-
председател на националната
браншова организация “Български
пчеларски съюз” пред TV7 вчера.
Ще има много сериозен удар и
върху бранша, като ще са необхо-
дими между три и пет години за
възстановяване, смята Моллов.
Според него негативно влияние е
оказал фактът, че пчелите са оп-
ределени като животни, но пчела-
рите не са получили субсидии.

След продължително
обсъждане на проекта за
изграждане на тунел под
връх Шипка, предложен
от агенция “Пътна инфра-
структура”, Висшият еко-
логичен съвет към Мини-
стерството на околната
среда и водите даде “зе-
лена улица” на инвести-
ционното предложение,
което се очаква да бъде
финансирано по ОП
“Транспорт”. Това  съоб-
щи вчера Дончо Иванов
от Коалиция за устойчи-
во развитие, една от при-
родозащитните организа-
ции, участващи в еколо-
гичния съвет към екоми-
нистерството.

Одобреният проект

Все пак подобна структура е необходима
за големи стратегически проекти, каза в
крайна сметка Андонов и допълни, че
предстои да се работи усилено по “Южен
поток” и “Набуко”.
По отношение на АЕЦ “Белене” шефът на
БЕХ обясни, че ще изпълни волята на
Бойко Борисов.
На тръгване от Националната електрическа
компания Михаил Андонов обяви, че в
съдебните спорове между НЕК и “Росатом”
шансовете за успех на страната ни са над
50%. Въпреки това най-добре щяло да бъде
да се сключи извънсъдебно споразумение.

Искат пчелите да са защитен вид
Директорът на Териториална дирекция “Големи

данъкоплатци и осигурители” (ТД ГДО) в Национална-
та агенция за приходите (НАП) Стефан Тричков беше
освободен от изпълнителния директор на НАП Краси-
мир Стефанов, съобщиха от агенцията вчера. Мотиви-
те за промяната са свързани с недостатъчно ефектив-
ната работа на структурата, се казва в съобщението.

За изпълняващ длъжността е назначена Галя Ди-
митрова, досегашен директор на дирекция “Управ-
ление на изпълнението” в Централното управление
на НАП.

От приходната агенция съобщиха, че по нарежда-
не на финансовия министър Симеон Дянков тече пре-
глед на съществуващите критерии за големи данъко-
платци и осигурители, като целта е броят на компани-
ите, регистрирани в тази структура, да бъде намален.

Уволниха шеф от НАП

инистерството на околната среда и водите
(МОСВ) работи върху нов законодателен
текст, свързан с площадките за метални
отпадъци, коментира пред журналисти
заместник-министърът на околната среда
и водите Евдокия Манева, съобщи БТА.
В петък стана известно, че Конституцион-
ният съд е отменил двата спорни текста
от Закона за управление на отпадъците,
които задължиха представителите на
бизнеса да изместят площадките за
метални отпадъци само на определени
от общите устройствени планове (ОУП)
на общините места.
По думите на Манева текстът, върху който
се работи, включва всички планове, които
Законът за устройство на територията
предвижда в момента. Това са планове за
регулация, общи устройствени планове,
териториални устройствени планове и
градоустройствени планове, които обхващат
цялото населено място и изпълняват ролята
на ОУП. Така повечето площадки ще запа-
зят дейността си, коментира Манева.

ПРОМЕНЯТ ТЕКСТ
В ЗАКОН ЗАРАДИ
ПЛОЩАДКИТЕ ЗА СКРАП

предвижда да се напра-
ви югозападен обход на
Габрово със съществува-
щия път от Габрово към
град Шипка, като услов-
но трасето е разделено
на пет етапа. При обще-
ственото обсъждане на
проекта през февруари
тази година бяха приети
редица предложения на
еколозите, свързани със
запазването на природа-
та по време на строител-
ството.

Припомняме, че идея-
та за прокарването на
подземен път беше лан-
сирана преди повече от
25 години, но досега не
бяха намерени средства
за неговата реализация.

М

“Айнщайн е казал, че три годи-
ни след изчезването на пчелите ще
изчезнем и хората. Пчелните семей-
ства да се обявят за защитен вид”,
настоя Ефрем Моллов. Той разказа,
че около 30 хиляди българи се за-
нимават с пчеларство. На тях обаче
им е забранено за продават чистия
продукт в големите търговски вери-
ги, защото не е преработен. Спо-
ред Моллов това е парадокс, тъй
като когато медът мине през тер-
мична обработка, се унищожават
част от полезните му съставки.

Заради унищожените семейст-
ва вероятно ще има увеличение на

цената. Точно с колко ще е ясно в
края на април, каза още Ефрем
Моллов.

Комисията за защита на конкуренцията (КЗК)
разреши на “ЛУКЕРГ Реню” да купи три
вятърни парка в района на Каварна, съобщиха
от антимонополния орган.
Австрийското предприятие “ЛУКЕРГ Реню” е
собственост на “Лукойл-Екоенерго” и италиан-
ската компания ERG Renew. Компания ще
придобие “Уинд Парк Каварна Ийст”, “Уинд
Парк Каварна Уест” и “Кей Енд Ес Енерджи”,
които се занимават с производство и продажба
на ток от вятърни турбогенератори.
“В процеса на проучване се установи, че
участниците в концентрацията притежават
незначителни производствени мощности, пора-
ди което към настоящия момент не са сред
основните участници на този пазар. През 2010
г. сумарният пазарен дял на дружествата,
изчислен на база инсталиран капацитет и на
база произведена ел. енергия в страната, е
значително под 5%”, съобщават от КЗК.
До този момент вятърните съоръжения бяха
собственост на австрийския “Райфайзен енерд-
жи енд инвайъръмънт”.

„ЛУКОЙЛ” КУПУВА
ВЕТРОПАРКОВЕ
КРАЙ КАВАРНА

Одобриха тунелa
под Шипка
Одобриха тунелa
под Шипка
Одобриха тунелa
под Шипка
Одобриха тунелa
под Шипка
Одобриха тунелa
под Шипка
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ДФ „ЗЕМЕДЕЛИЕ”
На 26 март започва прием на заявления за подпомагане по мярка 141.
Мярката е за подпомагане на полупазарни стопанства в процес на преструк-
туриране.
 За полупазарно стопанство се смятат стопанствата, които произвеждат
собствена продукция за собствени нужди и част от нея продават на пазара в
готов вид. Субсидията е в размер на 7500 евро и се ползва за 5-годишен
период.
 Основните изисквания към бенефициентите са: да бъдат от 18 навършени до
60 ненавършени години; да имат правни основания за земята, с която канди-
датстват - договор за собственост с актуална скица или договор за аренда,
който да бъде сключен, нотариално заверен и да бъде вписан в Агенцията по
вписванията в съответната община; да бъдат регистрирани като земеделски
производител. Допустими за кандидатстване са стопанства с размер от една
до четири икономически единици.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ

В периода 26-31.03.2012 г. се очаква леко захлаждане, като максимални-
те температури ще достигнат до 16-18С. ще има променлива облачност,
като в началото на периода се очакват и краткотрайни валежи.

ДФ „ЗЕМЕДЕЛИЕ”
Безлихвен заем за изпълнителите на проекти до тяхното приключване по 321
и 322 мярка от ПРСР. Оценката на фонда е, че липсата на наличен финансов
ресурс и дейности, недопустими за финансиране, провалят инвестиционните
намерения на малки общини.
Най-много проекти по мярка 321, които ДФЗ получава, са свързани със строеж
и ремонт на пътища, ВиК съоръжения, спортни площадки, читалища, църкви.
Общият бюджет по мярка 321 е 369 483 340 евро, или 722 635 516 лева.
Постъпилите заявления за подпомагане от стартирането на мярката са 752 със
заявена финансова помощ от 2 681 214 582 лева.
Сключените договори за подпомагане по мярка 321 са 225 с одобрена финан-
сова помощ от 690 873 641 лева. Извършени са плащания по 213 заявки с
изплатена финансова помощ от 342 722 626 лева.
По мярка 322 “Обновяване и развитие на населените места” общият бюджет е
166 756 670 евро/326 142 695 лева. Подадени са 522 заявления със заявена
финансова помощ от около 586 млн. лева. Сключените договори са 268 за
252 млн. лева, а изплатените до момента средства са 128 млн. лева.
По двете мерки на ПРСР - 321 и 322, е регламентиран увеличен размер до
50% на авансовото плащане и безлихвен заем за изпълнителите на проекти до
тяхното приключване. Друг бонус е и приемът на заявления за подпомагане при
липса на част от изискуемите документи, чието издаване зависи от общините.

България очаква одобрение-
то на Европейската комисия
за прехвърляне на средства
в размер на 122 млн. евро
към мярка 321 - “Основни
услуги за населението и
икономиката в селските
райони” - от ПРСР за перио-
да 2007-2013 г.
Общият бюджет по мярката
е 723 млн. лева, а до момен-
та са подадени 752 заявле-
ния за 2,7 млрд. лева.
До края на месец април ще
приключи одобрението на
проекти по мярка 313
“Насърчаване на туристичес-
ките дейности” за туристическа дейност на общините. Ресурсът по мярката е
10 млн. евро, а максималният размер на субсидията за  проект е  200 хил. евро.

 ПРОГНОЗИ
Очаква се поскъпване на торовете
за земеделие заради обявения
скок на цената на газа от началото
на месец април. Това допълнително
ще оскъпи производствените
разходи най-вече в зърнопроизвод-
ството и ще окаже влияние при
формирането на цената на зърното
от реколта 2012. Според председа-
телят на Държавната комисия за
енергийно и водно регулиране
Ангел Семерджиев повишението на
цената на природния газ от 1 април
ще бъде над 12%. Нека припомним, че природният газ е една от основните
суровини в производството на торове за земеделието.
Към 22 март цените на амониевата селитра е както следва: Неохим Димитров-
град - 619 лв./тон без ДДС; Девин  - 612 лв./тон без ДДС. Комбинираните
торове са на цена от 840 лв./тон без ДДС.

НАРОДНО СЪРАНИЕ

Приеха на второ четене промените в Закона за собствеността и ползването на
земеделските земи. С тях приключва реституцията на земеделски земи и на
терени от Държавния поземлен фонд. Промените предвиждат мерки за добро-
волно уедряване на дребните земеделски площи, както и възможност техният
ползвател да бъде пръв купувач. С гласуваните промени ще се усъвършенст-
ва и правният режим на земите от Държавния поземлен фонд, оземляването и
обезщетяването.
Предвижда се терените от остатъчния фонд да преминат в собственост на
общините, но с определени ограничения при разпореждането с тях. В рамките
на 5-годишен срок се въвежда режим на целево разпореждане с имотите при
изпълнение на съдебни решения за възстановяване на собственост или
обезщетяване, за комасация, инфраструктурни и други публични проекти на
държавата и общините. В същото време МЗХ ще може да преразглежда
влезли в сила решения за възстановяване на собственост върху гори и земи
от държавния фонд с цел да се предотвратят грешки или неточности.
Маломерните имоти, които са под 10 дка, ще се отдават под наем или аренда
без търг или конкурс.

ОПЕРАТИВНА ПРОГРАМА
„РИБАРСТВО”
До 2013 г. България има право да усвои 107 млн. евро по ОП “Рибарство”.
Към настоящия момент 4 млн. евро са загубени безвъзвратно. Към настоя-
щия момент договорените средства по програмата са над 33%, а изплатените
са едва 12,5%.
Според директора на ИАРА г-н Господинов в бъдеще страните-членки трябва
да имат по-голяма свобода за вземане на решения относно използването на
средствата.
Агенцията ще си сътрудничи с неправителствените организации за противо-
действие на бракониерството, тъй като инспекторите на агенцията са недо-
статъчни, за да упражнява необходимия контрол.

Зърнопроизводителите от
НАЗ са обединени по темата за
евентуалното поставяне на таван
на земеделските субсидии. Ако
има такъв, първо те не трябва да
бъдат на такива нива, каквито са
в момента. Таванът трябва да
бъде двойно по-голям, или ако
коментирахме до момента 300
000 евро, каквото е предложени-
ето на ЕК, то ние предлагаме да
достигне поне до 600 000 евро.
Според представителите на НАЗ
обаче по-логично е да няма та-

НАЦИОНАЛНА АСОЦИАЦИЯ НА ЗЪРНОПРОИЗВОДИТЕЛИТЕ

НАЗ представи своето становище относно част
от промените на ОСП за периода 2014-2020 г.

вани, тъй като ако бъдат наложе-
ни такива, това ще означава про-
тиворечие между сегашната
обща селскостопанска политика
на ЕС и тази след 2014 г.

“Нашето желание е директ-
ните плащания за България в но-
вата ОСП да бъдат по-висок про-
цент. Моделът 60/40 не е добър
за нас. До момента по данните
на МЗХ, които имаме, по ПРСР
има усвоени 38%, а изплатени
20% от проектите. Това означа-
ва, че нямаме добра усвояемост

в сравнение с директните пла-
щания, като за сравнение в Хо-
ландия усвояемостта е 90/10”,
заяви Радослав Христов.

НАЗ категорично настоява
изискването за зелени плаща-
ния и оставянето на 7% угари да
отпадне или поне да има поже-
лателен характер за отделните
държави-членки на ЕС. “В по-
следните години в България сме
свидетели, че всеки се бори за
всяко парче земя, за всяка педя
необработваема земя, а в един

момент регламент импе-
ративно изисква да се
оставят 2 млн. декара да
пустеят”. Лично аз не го
намирам за добре и
мисля, че това ще доведе
до увеличение на цените на
зърнените храни и на земе-
делските земи, заяви Радослав
Христов. Според него в новия
програмен период на ОСП пла-
щанията към някои от старите
страни-членки трябва да бъдат
намалени, за сметка на плаща-

нията към страни като България,
които се нуждаят от подкрепа за
повишаване на конкурентоспо-
собността  на земеделското про-
изводство.
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мериканският пре-
зидент Барак Оба-
ма ще работи върху
възможността за
ново ограничение

Християн-демократическият съюз
(ХДС) на федералния канцлер Ангела
Меркел спечели регионалните избори
за парламент на провинции Саар.
Партньорът на ХДС от управляващата
коалиция Партията на свободните
демократи (СвДП) изгуби изборите.
За нея гласуваха едва 1,2% от изби-
рателите. ХДС получава 35,2%, а
основните им опоненти от Германска-
та социалдемократическа партия
(ГСДП) - 30,6%, сочат предварителни-
те резултати.
Лявата партия, която през 2009 г.
спечели 21,3% от гласовете, сега
получава 16,1%. Подкрепата за СвДП
спадна катастрофално от 9,2% /2009/
до 1,2%. Зелените печелят 5%. В
местния Ландтаг ще влезе и партията
на “Пиратите”, за която дадоха гласо-
вете си 7,4% от избирателите. Около
800 хиляди жители на провинция
Саар гласуваха за местен парламент.
За СвДП това поражение е поредният
неуспех на регионалните избори.
През май 2010 либералите загубиха
вота в Северен Рейн-Вестфалия, през
март 2011 - в Саксония-Анхалт. СвДП
по същото време получи само 4,2%
на изборите в Рейнланд-Пфалц. През
май коалиционният партньор на Мер-
кел загуби в град Бремен. Катастро-
фален беше резултатът и на изборите
в Берлин, където само 1,8% от изби-
рателите подкрепиха либералите.

ренският президент Нико-
ла Саркози е уведомил
емира на Катар, че оспор-
ваният мюсюлмански про-
поведник Юсеф ал Кара-

Свиват още

ядрените арсенали?
риканския лидер това ще
продължи да бъде приоритет в
отношенията САЩ - Русия.
Програмата предвижда ядре-
ният арсенал на Съединените
щати и Русия да бъде съкратен
до 1550 ядрени бойни глави,
което е с 30% по-малко от
първоначално поставените
цели. СТАРТ 2 предвижда също
двете държави да извършват
една на друга инспекции на яд-
рените си мощности.

Времето за преговори меж-
ду Русия и САЩ по противора-
кетната отбрана (ПРО) още не
е пропуснато, макар че засега
страните остават на същите
позиции, смята руският прези-
дент Дмитрий Медведев. Спо-
ред него сътрудничеството и
обсъжданията на всички аспек-
ти, свързани с реализирането
на идеята за европейска ПРО,
могат да бъдат по-активни. По

думите на Медведев сега е
време за работа на техничес-
ките експерти. От своя страна
американският президент отбе-
ляза, че по много въпроси на
Москва и Вашингтон им пред-
стои много работа.

“Това бяха трите най-добри
години в историята на отноше-
нията между Русия и САЩ през
последното десетилетие”, под-
черта Медведев. Барак Обама
заяви по-рано, че настоява за
свят без ядрени оръжия, и от-
прави директни призиви към
Северна Корея и Иран.

На срещата на Съвета Ру-
сия-НАТО в Лисабон през но-
ември 2010 г. Москва и Север-
ноатлантическият алианс се
договориха за сътрудничество
при създаването на европей-
ска система за противоракет-
на отбрана. Русия смята, че
разработването на концепция

и архитектура на ЕвроПРО
трябва да се осъществи на
равноправна основа и да пре-
движда адекватни мерки за
укрепване на доверието и про-
зрачността в областта на ПРО.

Според американската ад-
министрация многократно
ПРО не е насочена срещу
Русия и нейния стратегически
потенциал, а сътрудничество-
то в сферата на ПРО ще бъде
от полза и на САЩ, и на НАТО,
и на Русия. Но за руската стра-
на са от принципно значение
гаранциите, че ЕвроПРО няма
да бъде насочена срещу Ру-
сия, да бъде записано на хар-
тия - в юридически задължи-
телна форма, а не да останат
само на думи. НАТО призова-
ва Русия да повярва, че систе-
мата ПРО няма да се използ-
ва срещу руските сили за яд-
рено сдържане. Руската стра-

на многократно е заявявала,
че за момента не разбира
каква именно роля й отделят
САЩ в ЕвроПРО. Москва не я
устройва ролята на пасивен
наблюдател.

ще един ядрен
реактор беше
затворен днес в
Япония, която

ЯПОНИЯ ОСТАНА
С ЕДИН РЕАКТОР

Саркози не пуска във Франция
ислямски проповедник

Япония има 54 ре-
актора. Те се изключ-
ват на всеки 13 месе-
ца за редовни провер-
ки. След ядрената кри-
за във Фукушима и
предизвиканите от нея
опасения за безопас-
ността властите не
включиха отново никой
от реакторите, спрени
за редовни проверки,
нито тези, които бяха
вече изключени преди
бедствието.

Засега остава неяс-
но кога Япония може
отново да пусне спре-
ните реактори. Преди
кризата тя добиваше
една трета от електри-
чеството си от атомна
енергия. Правителст-
вото иска да включи
реакторите, след като
назначените проверки
установят, че съоръже-
нията са безопасни, но
се сблъсква със силна
обществена съпротива.

ход, има дипломатически паспорт.
“Той трябва да присъства на кон-
грес на Съюза на ислямските орга-
низации във Франция. Казах, че
няма да са добре дошли във Фран-
ция няколко личности, които са били
поканени на този конгрес и които
трябва да произнесат речи,
несъвместими с републиканския
идеал”, подчерта Никола Саркози.

86-годишният Юсеф ал Карада-
уи е смятан за един от най-влиятел-
ните проповедници на сунитския
ислям благодарение на изявите си
пред телевизия Ал Джазира и сай-
та IslamOnline.

Партията на Меркел
спечели в Саар

САЩ и Китай се споразу-
мяха за тясна координа-
ция при отговора на по-
тенциална провокация във
връзка с планираното
изстрелване на ракета с
голям обсег от Северна
Корея. САЩ твърдят, че
са готови да започнат
диалог със КНДР при
условие, че Пхенян из-
пълни международните си
ангажименти. Вашингтон
разкритикува по-рано
Пекин, силно заинтересо-
ван да няма напрежение
в района, заради недо-
статъчно категоричната му
позиция спрямо КНДР.

Русия и САЩ
остават
на своите
позиции
за ПРО

Русия и САЩ
остават
на своите
позиции
за ПРО

Русия и САЩ
остават
на своите
позиции
за ПРО

Русия и САЩ
остават
на своите
позиции
за ПРО

Русия и САЩ
остават
на своите
позиции
за ПРО

А
на ядрените оръжия, съобщи-
ха от канцеларията на прези-
дента на САЩ преди срещата
на високо равнище по ядрена
сигурност в Сеул. Очаква се
през май Обама и новоизбра-
ният руски президент Влади-
мир Путин да разговарят по
този въпрос.

Американският държавен
глава ще се опита да про-
дължи Договора за намалява-
не на стратегическите ядрени
оръжия (СТАРТ), сключен със
сегашния руски президент
Дмитрий Медведев през 2010
г. След първия голям етап с
новия договор СТАРТ прези-
дентът ще даде сигнал, че
САЩ могат да намалят запаси-
те си от оръжия, запазвайки
способността за възпиране,
както и своите ангажименти,
допълниха от Белия дом. Спо-
ред администрацията на аме-

Ф
дауи не е “добре дошъл” във Фран-
ция, където той трябваше да при-
стигне в началото на април по по-
кана на мюсюлманска организация,
съобщи радио “Франс Енфо”.

“Заявих на самия емир на Ка-
тар, че този господин не е добре
дошъл на територията на Френска-
та република”, посочи държавният
глава. Карадауи, който е гражда-
нин на Катар от египетски произ-

ООООО
сега остава само с един
действащ атомен енер-
гоблок, предаде АП.
Очаква се последният
работещ реактор да
бъде спрян в началото
на май, което може да
доведе до недостиг на
електричество през ля-
тото, когато се увелича-
ва потреблението на ток.

Безплатен
транспорт
в Талин

Градските власти на естон-
ската столица Талин решиха от
1 януари 2013 г. общественият
транспорт да стане безплатен.
Според скорошно проучване на
общественото мнение три
четвърти от жителите на сто-
лицата подкрепят идеята. В
момента продажбите на билети
покриват до 33% от разходите
в градския транспорт.

Върнаха
в Сърбия убиец
от АОК

Швейцария екстрадира в Бел-
град бившия член на АОК Шемси
Нухиу, участник в “Групата от
Гнилане”. Паравоенните са обви-
нени за отвличания, изнасилване
и убийства на сърби и неалбан-
ско население в гр. Гнилане през
1999 г. Много от жертвите са
убити в училищното общежи-
тие в града.

Румъния
продаде
„Купру Мин”

Канадска фирма купи за 266
млн. долара най-голямата ру-
мънска компания за добив на мед
“Купру Мин”, която управлява
мината “Росиа Пойени” в Цент-
рална Румъния. Мината разпола-
га със залежи от около 1 млн.
тона мед на стойност 8,3 млрд.
долара. Сред кандидатите бе и
българската компания “Елаците
Мед”.

Гигантско
газово находище
в Мозамбик

Италианският енергиен хол-
динг ENI съобщи, че е открил
гигантско находище на приро-
ден газ на 50 км от бреговете
на Мозамбик, с което общият
брой на резервите в района
достига 1,1 трилиона куб. мет-
ра. Откритието превръща райо-
на в едно от най-големите нахо-
дища в Африка.

Кения става
петролна
държава

Британската петролна ком-
пания “Тулоу оил” е открила се-
риозни петролногазови залежи
в северозападния кенийски реги-
он Туркана. Президентът на
страната Мваи Кибаки призова
гражданите да не правят преж-
девременни изводи и отбеляза,
че за точното определяне год-
ността на залежите за търгов-
ска експлоатация ще са необхо-
дими допълнителни проучвания
и сондажи.

Сенегал
с нов
президент

Президентът на Сенегал - 85
годишният Абдулайе Уаде при-
зна поражението си на изборите
по време на телефонен разговор
със своя съперник, кандидат за
поста на държавен глава от
опозицията - 50-годишният Маки
Сал. Уаде управлява Сенегал от
1 април 2000 г. За повечето
страни в Африка спокойното
предаване на властта от един
кандидат към друг е по-скоро
рядкост. Председателят на Аф-
риканския съюз Жан Пинг заяви,
че отстъпването на Уаде от
властта показва “зрелостта” на
демокрацията в западната аф-
риканска държава.
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вропейските средст-
ва в Хаити не се уп-

Висшият съвет на въоръжените сили (ВСВС)
на Египет потвърди, че ще проведе избори
за нов президент на страната и референдум
за нова конституция. “Всевъзможните слухо-
ве и съмнения относно твърдото намерение
на ВСВС да проведе президентски избори и
референдум за нова конституция на Египет
са лъжа и нямат никакво основание”, се
казва в обръщение на Съвета към нацията,
излъчено по египетската телевизия.
Обръщението на ВСВС става на фона на
нарасналото недоволство в египетското
общество, засилването на ислямистките
тенденции, особено след избирането на
конституционна комисия на Египет. Около
половината от нейните членове са привърже-
ници на ислямисткото движение “Мюсюлман-
ско братство”. Представителите на това
движение също така разполагат с мнозинст-
во в парламента и фактически контролират
неговата работа.

Министърът на нефта и природния газ на
Индия Джайпал Реди заяви, че страната му
ще продължи да внася ирански нефт, въпре-
ки че САЩ заплашва със санкции. Според
думите му на индийските компании е необхо-
дим иранският нефт, а потребностите на
Индия имат приоритет над “чувствата” на
другите страни. Във връзка с това вносът ще
бъде продължен, без да бъдат нарушавани
каквито и да е международни договори.
По-рано най-големият оператор на търговски
кораби в Индия бе принуден да се откаже от
превозването на ирански нефт, тъй като
европейските финансови компании отказаха
да застраховат танкерите, който идват от
пристанищата на Иран. За Индия Иран е
вторият най-голям доставчик на гориво, който
осигурява 12% от вноса й на стойност 11
милиарда долара.

усия и САЩ плани-
рат редица съвмест-
ни специални акции
в Афганистан за бор-

разходването на еврофондове-
те, които се усвояват чрез хаи-
тянското правителство, е недо-
статъчно адекватен, координа-
цията между структурите, нато-
варени с разпределението им,
не е добра, а част от проекти-
те, които се финансират, не са
обосновани.

Членовете на делегацията
предупреждават, че не са извле-
чени никакви уроци от разруши-
телното земетресение преди две
години, което отне живота на 223
000 души и остави без подслон

почти 2 милиона. Страната не е
готова да се справи с нови при-
родни катаклизми, се казва в
доклада, в който се обръща вни-
мание, че все още почти поло-
вин милион хаитяни нямат дом.

 Пратениците на ЕП
насърчават Европейската ко-
мисия да обвърже отпускането
на средства за възстановяване-
то и за подкрепа на бюджета
на карибската държава с пости-
гането на резултати в борбата
с корупцията, с по-доброто
функциониране на администра-

цията и вземането на решения
от страна на хаитянските влас-
ти. Според изводите в доклада
Европейската комисия трябва
да направи оценка за ефекта
от проектите, финансирани с ев-
ропейски средства през по-
следните 15 години, и да за-
познае с нея евродепутатите.

 “Убедих се с очите си, че
Европейската комисия е свърши-
ла много работа в Хаити, особе-
но в ресора на комисар Криста-
лина Георгиева в спешната по-
мощ непосредствено след бед-

ствието. Но в Хаити има много
какво още да се направи, особе-
но по отношение на помощта за
развитие, за да усетят хората
ефекта от европейската помощ”,
заяви Ивайло Калфин, коменти-
райки изводите на членовете на
мисията на ЕП.

Припомняме, че след земет-
ресението от 2010 г. ЕК е отпус-
нала на Хаити 210 млн. евро,
като наред с това се е ангажи-
рала да предостави други 395
млн. евро за възстановяването
на страната до края на 2013 г.
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Е
равляват и харчат достатъчно
ефективно, сочи заключителни-
ят доклад на парламентарната
делегация на Комисията по бю-
джетен контрол, която посети
Порт-о-пренс в края на февруа-
ри. Петимата евродепутати,
сред които Ивайло Калфин,
представиха в Брюксел изводи-
те си пред членовете на Коми-
сията за бюджетен контрол в
Европейския парламент.

Според тях контролът върху

Снимка БГНЕС

ЕГИПЕТСКИТЕ ВОЕННИ
ГАРАНТИРАТ ИЗБОРИТЕ
ЗА ПРЕЗИДЕНТ

ИНДИЯ ОТКАЗА ДА СЕ
ПОДЧИНИ НА САЩКой отговаря

за афганистанския
наркотрафик?

Владимир БОГДАНОВ един тон хероин на стой-
ност над милиард долара.

Засега обаче, каза
главният наркополицай,
международната общност
не успява да създаде сис-
тема за отговорност за лик-
видирането на афганистан-
ското наркопроизводство.
Въпреки че неотдавна Ру-
сия предложи да се разра-
боти действена система за
международна отговор-
ност. Днес петдесет държа-
ви участват в съдбата на
Афганистан, никой обаче
не иска да поема отговор-
ност за бъдещето на тази
страна, превърнала се в
монополен световен про-
изодител на хероин. “Мина-
лата година в НАТО - раз-
каза Иванов - ми казаха,
че международната коали-
ция не носи никаква отго-
ворност за борбата с нар-
копроизводството и нар-
котърговията. В мандата на
ООН за това не е казана
нито дума. Такава система
трябва да се разработи и
да се направи на ниво
Съвет за сигурност на ООН.

Въпреки че световната ор-
ганизация и преди всичко
Съветът за сигурност не
могат да носят отговорност:
те не са ръководители на
операцията в Афганистан”.
И ако днес талибаните, спо-
ред оценките на американ-
ския Конгрес, годишно по-
лучават над 150 милиона
долара печалба от нарко-
производството, то след на-
пускането на коалиционни-
те войски печалбите им
могат да нараснат в пъти.

Сега афганистанските
наркобарони доставят в
Русия всяка година близо
540 тона опиати. Нашите
медици регистрират над
660 хиляди души, които
всяка година идват в нар-
кодиспансерите да търсят
помощ. Над 100 хиляди
души губят живота си го-
дишно заради дрогата.

Не само хероинът ата-
кува Русия. Напоследък
годишно в страната при-
стигат контрабандно до 5
тона кокаин от Латинска
Америка. Разбира се, в
сравнение с 400-те тона,

които отиват в Европа,
това е малка цифра. Още
повече, че руските спец-
служби заляват до 30 про-
цента от кокаина. Употре-
бата на този наркотик в
страната обаче се увели-
чава, както и притокът на
този опиат. Наркобарони-
те от страните в Латинска
Америка откриват за себе
си нов черен пазар в Ру-
сия, опитвайки се да изме-
стят “колегите си” от Афга-
нистан. За да направи из-
преварващ удар по този
наркотрафик в Русия, при
неотдавнашната си визита
в Мексико, Никарагуа,
Салвадор, Панама и Куба
Виктор Иванов подписа
редица споразумения с
местните антинаркотични
служби за организиране-
то на савъместни опера-
ции, обмяна на разузнава-
телни данни и обучение на
полицаи. По думите му,
през това лято първата
група руски инструктори
заминава за Латинска
Америка за подготовка на
местни наркополицаи.

Р
ба с наркотрафика. Това
съобщи ръководителят на
държавния наркоконтрол
Виктор Иванов. По думите
му подобни операции се
правят и в момента.

- При това - подчерта
Иванов - тези операции се
правят не за един ден, те
продължават седмици, ме-
сеци.

Ръководителят на ве-
домството не изключи, че
скоро специалните служби
ще могат да кажат конкрет-
ни резултати от специал-
ните мероприятия.

Един от засега малкото
примери на успешно
сътрудничество между две-
те страни по ликвидиране-
то на афганистанския нар-
котрафик е специалната
операция, която спецслуж-
бите организирали през
октомври на 2010-а. Тогава
е бил унищожен почти
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Интервю
Йордан Христосков:

Важното е
да се вдигнат
пенсиите
На практика пенсионната система
се одържави, всичко зависи
от финансовия министър, твърди
експертът, бивш управител на НОИ

Проф. д-р ЙОРДАН ХРИСТОСКОВ е роден на 20 октомври 1951 г. в с.
Христо Милево, Пловдивска област. Завършил е УНСС, специалност
“Статистика”. Бил е министър на труда и социалните грижи в
служебното правителство на Ренета Инджова, съветник на президен-
та Желю Желев по социалните въпроси. От 2000 г. до 2009 г. е упра-
вител на Националния осигурителен институт. Сега е зам.-ректор на
Висшето училище по застраховане и финанси и преподавател в
катедра “Застраховане и осигуряване”. Работи и в секция “Макроико-
номика” в Института за икономически изследвания на БАН.

Интервю на Ева КОСТОВА

 Проф. Христосков, на синди-
кална конференция неотдавна ка-
захте, че освен обективните за-
плахи, каквато е демографската си-
туация, риск за осигурителната
система са и неразумните полити-
чески решения.

- Ние автоматично чрез актюер-
ски разчети трябва да определяме
необходимата осигурителна вноска
и никакъв волунтаризъм и натовар-
ване на осигурителната система с не-
специфични за нея функции не бива
да има. Като например да намаляна-
ме вноските, за да стимулираме кон-
курентоспособността на бизнеса или
за да се борим със сивата икономи-
ка. Заплаха са неразумните полити-
чески решения, защото последиците
от тях са непредвидими. Те ерозират
пенсионната система на България и
се възпроизвеждат след 2005-2006
г. Отклонихме се от приетия през
2000 г. пенсионен модел. На практи-
ка пенсионната система се одържа-
ви. Всичко зависи от финансовия
министър. Осигурителната система се
натовари с неспецифични функции -
да се бори с бедността, с демограф-
ските проблеми. Това създава
допълнителни дефицити и води до
подриване на доверието към нея. В
“Бялата книга” на ЕС за осигурява-
нето на първо място е изведен
въпросът с адекватността на пенсии-
те - да са адекватни на потребности-
те на хората, да могат да задоволя-
ват нуждите им. А ние намаляваме
пенсията като процент от работната
заплата и това официално се вижда
от числата с т.нар. коефициент на за-
местване на дохода.

 Как тогава мотивираме мла-
дите хора да участват в осигури-
телната система?

- Точно това демотивира хората.
Има и още един проблем. Аз съм за
това да се повишава възрастта за
пенсиониране - не заради застаря-
ващото население, а по обективни
причини. Все пак, колкото и да е
лошо здравеопазването ни,
продължителността на живота, ма-
кар и бавно, расте. Повечето от
съвременните професии вече са та-
кива, че хората могат да останат по-
дълго време на работа. Проблемът е
обаче, че с вдигане на възрастта ние
предварително не сме подготвили
пазара на труда - да може да поеме
и хората, които остават на работа, и
младите, които завършват. И се по-
лучава най-лошото - за младите, като
не могат да си намерят работа, пътят
до летището е най-кратък. Те зами-
нават и вместо да допринасят за на-
шата пенсионна система, вместо да
пълнят нашия бюджет с данъци, те
работят за другите осигурителни си-
стеми и решават демографския про-
блем на страните, в които отиват. А
родителите, бабите и дядовците им
остават тук. Все по-малко хора рабо-
тят за пенсионната система. Това е
сериозен проблем.

 Нали щяхме да привличаме ин-
веститори с ниски данъци и осигу-
ровки?

- Данните, с които разполагам,
показаха, че двойното намаление на
осигурителната вноска е довело до
двойно намаление на приходите
като процент от БВП. Има стагнация
на доходите, бяха загубени близо
400 000 работни места, сивата ико-
номика е около 25-30%. Ако има
увеличение на средната заплата в

Èìà ðèñê äà áúäàò îðÿçàíè
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страната, то не е затова, че работо-
дателите са повишили заплатите, а
защото поради намаляване обема на
работа са уволнени неквалифицира-
ни работници - помощен персонал, а
са запазили квалифицираните си
работници, които са с по-висок до-
ход. Т.е. в последните 2-3 г. повиша-
ването на заплатите се дължи на
промяна в структурата на заетите. По
същия начин нарастват и пенсиите.
Увеличението им, което се наблюда-
ва от НСИ, се дължи на факта, че
годишно около 100 000 души отпа-
дат поради смърт, а техните пенсии
са по-ниски, защото са от т.нар. ста-
ри пенсии, които са изчислени върху
по-нисък стаж.

 Горе-долу толкова нови хора
ежегодно се пенсионират.

- Да. Те са с по-високи пенсии,
защото са изчислени върху по-осъ-
временен осигурителен доход и изи-
скванията за стаж вече са много по-
високи. Влиянието на вдовишките
добавки е много малко. Те от 20 на
20,6% се вдигнаха - средно с някол-
ко лева за около 690 хил. самотни
хора.

 Като цяло тези добавки до-
ста товарят бюджета на НОИ.

- Още в самото начало моето
предложение беше те да са вид со-
циално подпомагане на едночлен-
ните семейства. Кой ще ги плаща е
технически въпрос, те трябва да са
изцяло за сметка на бюджета.

 А дискриминацията с възраст-
та на жените, трябва ли двата
пола да се пенсионират на една и
съща възраст?

- Там трябва да сме много внима-
телни, да отчитаме особеностите в
България - българските жени са ан-
гажирани с домашен труд, с гледане
на деца. Ние нямаме детски градини.
Затова смятам, че това с 4-те месеца
на година е достатъчно. Друг е
въпросът, че то трябваше да бъде
договорено в общия пакет, когато се
водеха преговори със социалните
партньори през 2009-2010 г., а не
постфактум зад гърба на синдикати-
те и работодателите да се използват
като носители на промените хора в
парламента, които нищо не разби-
рат от тази материя.

 Как гледате на идеите на ми-
нистър Симеон Дянков за съдбата
на Сребърния фонд?

- Идеите му са опасни. В момен-
та, в който с пари от Сребърния фонд
се закупят български ценни книжа,
автоматично тези пари, които в мо-
мента все пак са гарантирани, защо-
то са инвестирани в чуждестранни
ДЦК на държави, които няма риск да
фалират, се превръщат в едни хар-
тийки. И когато бъде необходимо те
да бъдат осребрени, за да се изпла-
щат пенсии, когато държавата е в
тежко състояние и постъпленията в
осигурителните фондове и в бюдже-
та са ниски, това означава, че и
държавата не е в състояние да
превърне тези хартийки в истински
пари. Аз съм за това парите в

Сребърния фонд да бъдат инвести-
рани, но трябва да бъдат инвестира-
ни в сигурни ДЦК на икономически
силно развити държави. Злоупотре-
би се с парите на НЗОК. Тези пари,
събрани от здравни вноски, трябва
да се използват целево само за
здравна грижа за населението, а те
ги включиха във фискалния резерв,
което е тотално неправилно. Същев-
ременно няма пари за лекарства, не
стигат направленията за специалист.
Хората не дават по 8% здравна вно-
ска за фискалния резерв, а ги дават
за здраве.

 Защо властта се отказва да
слуша мнението на водещи експер-
ти като вас? Към министъра на
труда бе създаден Консултативен
съвет по пенсионната реформа,
какво стана с него?

- Съветът не се е събирал. Питай-
те министъра защо това е така.
Съветът представи становище за ре-

формата през 2010 г., бяха направе-
ни открити публични дискусии в ня-
колко големи града. И с това при-
ключи дейността си. Макар и остър,
аз винаги съм бил добронамерен в
оценките. Никога не съм бил полити-
чески обвързан с партия. Защитавам
принципите на социалното осигуря-
ване, а не на една или друга поли-
тическа сила. Имам си пристрастия,
естествено, но те нямат значение в
професионалната ми работа. Защо
не слушат всички икономисти или
защо няма един открит дебат е отде-
лен въпрос. По медиите все се изявя-
ват едни либерални икономисти, ко-
ито са измислени икономисти.

 Нормално ли е чужденците от
МОТ да ни казват, че заплатите
ни са по-ниски от тези на селяни-
те в Китай, а пенсиите ни са по-
ниски от африканските?

- Тъжно е. По-лошото е, че управ-
ляващите нямаше да ги чуят тия ра-
боти. От министъра на финансите из-
лизат инициативи, по негови пред-
ложения пада коефициентът на за-
местване на дохода, по негови пред-
ложения пенсиите ще се индексират
чак през 2013 г. с инфлацията.

 Догодина е изборна. Няма ли
пряка връзка, защото от 3 г. пен-
сиите са във фризера?

- Не ми се иска да ръзсъждавам
в посока на политическа конюнкту-
ра. Важното е да се вдигнат пенсии-
те, пък кога ще стане, е друг въпрос.
Ако още тази година се даде някак-
ва компенсация, ще бъде добре, но
аз не виждам никакви възможности

за това. По-скоро има риск да бъдат
орязани важни социални програми -
за заетостта най-вече.

 Защо да бъдат орязани?
- Защото приходите в бюджета не

са добри.
 Нали се хвалят с 350 млн. лв.

от оперативната програма за раз-
витие на човешките ресурси?

- Аз говоря за вътрешните ресур-
си. Целта на европейските фондове
не е да закърпят нашия бюджет и да
попълнят дупките в нашите социал-
ни програми. Целта на еврофондове-
те е да се съкрати голямата пропаст
между жизненото равнище и подго-
товката на нашите кадри, на трудо-
вите ресурси, между България и раз-
витите страни. Ако ние гледаме на
европейските фондове само като на
източник за компенсиране на дефи-
цитите ни в бюджета и в осигурител-
ните фондове, това е много жалко.
Тогава дистанцията ще си остане
същата, дори ще се увеличи. Ние
продължаваме да бъдем най-слабо
развитата страна в ЕС по брутен
продукт на глава на населението.
Ние сме под половината от средното
ниво по степен икономическо разви-
тие. Румъния е пред нас.

 Оптимист ли сте за пенсии-
те, които хората предстои след
2023 г. да получават от т.нар.
втори стълб?

- Няма да бъдат в размерите, ко-
ито очаквахме при старта на рефор-
мата през 2000 г. Тогава очаквахме
тези пари да добавят след 2030 г.
около 10-15% коефициент на замест-
ване на дохода. Т.е. ако от солидар-
ния първи стълб се получава пенсия,
която замества 45% от брутния доход
преди пенсионирането, да имаме още
10-15%. Забави се скоростта, с която
се увеличаваше вноската във втория
стълб - започнахме с 2%, което е пре-
небрежимо малко. Другата причина
е финансовата криза. Тя доведе до
сериозна ерозия на спестяванията в
този стълб. Има и още една админи-
стративна причина - не искам да за-
сягам обикновените служители в НАП,
но агенцията има сериозна вина за
забавяне на събирането и превода
на тези пари незабавно в пенсионни-
те фондове. По информация на дру-
жествата около 140 млн. лв. още сто-
ят неразпределени. Смятам, че първо-
начално ще има разочарование от
т.нар. втора пенсия, защото тя ще
бъде малка, но след 2030 г., особено
ако се повиши вноската на 7% вмес-
то досегашните 5%, тогава пенсиите
ще са доста по-големи. Казах в нача-
лото - не намалявайте вноските с
такъв висок процент, а ако ги нама-
лите в общественото осигуряване,
увеличете вноските във втория стълб.
Тези пари остават в икономиката.
Тези 4 млрд. лв., които са във фондо-
вете, са пари за икономиката. Тогава
достъп до тях чрез купуване на кор-
поративни акции и облигации ще имат
силните предприятия. Така с иконо-
мически лостове можем да подпомог-
нем бизнеса, а хората да получат
доста по-големи пенсии.

‘
‘

На стр. 14
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Датата

Младенов
да слезе на земята

ЕВА
КОСТОВА

Да кажа едно
„наздраве”!

БОРЯНА
КОСТОВА

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ТЕАТЪРА. Датата
е свързана с откриването на
сезона на Театъра на нациите в
Париж през 1962 г. Тогава Меж-
дународният театрален институт
към ЮНЕСКО, който е най-го-
лямата международна органи-
зация за сценични изкуства, решава това да
бъде Международният ден на театъра. Чества
се с разнообразни представления на местно и
международно ниво.

1860 - В НЮ ЙОРК Е ПАТЕНТОВАН ТИРБУ-
ШОН ЗА ОТВАРЯНЕ НА БУТИЛКИ. История-

та на приспособлението за вадене на
тапи от бутилки започва от древност-
та. Архимед изобретява винт за изди-
гане на водата в акведукти. Леонардо да
Винчи го превръща в подемник за винто-
крила машина. Няколко века по-късно се
ражда “тапоизмъквач”. За първи път за
тирбушон се споменава публично преди 350
години, когато се пуснати стъклените бутилки.
Появява се официално в Англия през 1802 г.
Тогава инженерът от Бирмингам Едуард То-
масън регистрира изобретения от него “самона-
виващ се тирбушон”. По-късно в САЩ са изда-
дени много патенти за тирбушони.

1878 - УМИРА ДОБРИ ВОЙНИКОВ, ВЪЗРОЖ-
ДЕНЕЦ, ПИСАТЕЛ, ДРАМАТУРГ И МУЗИКА-
ЛЕН ДЕЕЦ (Р. 1833 Г.).

Основоположник на българ-
ския театър, пръв български
режисьор и автор на театрал-
ни пиеси. Най-известна сред
тях е “Криворазбраната циви-
лизация” от 1871 г., която е
смятана за най-добрата българска комедия до
началото на ХХ в.

1886- УМИРА ДОБРИ ЧИНТУЛОВ, ВЪЗРОЖ-
ДЕНЕЦ И ПОЕТ (Р. 1822 Г.).

Като учител в родния си гр.
Сливен участва активно в бор-
бата за църковна независи-
мост. Основава и читалище.
Полусляп и болен посреща ру-
ските войски при идването им
в Сливен в началото на 1878
г., като произнася пламенна реч. Умира разо-
чарован от новата следосвобожденска дейст-
вителност: “Боже, аз не съм желал такава
свобода за народа ти” - говори с болка той.
Поетическото му наследство не е голямо -
доказано е авторството му на около 20 стихо-
творения, сред които “Къде си, вярна ти любов
народна?”, “Стани, стани, юнак балкански”,
“Вятър ечи, Балкан стене”.

1893 - УМИРА ТОНКА ОБРЕТЕНОВА, РЕВО-
ЛЮЦИОНЕРКА (Р. 1812 Г.). Из-

вестна като Баба Тонка. Оказва
сериозна организационна, морал-
на и финансова помощ на Русен-
ския революционен комитет - най-
важният във вътрешността на
България. Той е основан от сина й
Никола Обретенов и заседава в
нейната къща. Баба Тонка погреб-
ва и успява да съхрани черепа на Стефан Ка-
раджа. Синовете й Ангел, Петър, Никола и Ге-
орги участват в различни чети и са убити или
изпратени на продължително заточение. По-
малката й дъщеря - Анастасия (Сия), е женена
за революционера, писателя и публициста За-
харий Стоянов.

1932 - РАЖДА СЕ СЛАВ КАРАСЛАВОВ,
ПОЕТ И ПИСАТЕЛ (УМИРА 2002 Г.). Племен-

ник на писателя Георги Карасла-
вов. Следва руска филология в СУ
“Св. Климент Охридски”, завър-
шва кинодраматургия в Москва.
Работи като редактор в различни
столични издания. Автор на 23 кни-
ги, между които стихосбирките
“Ехо от кавалите”, “На бял камък”,
“Корава пръст” и др., трилогията
“Солунските братя”, тетралогията “И се възви-
сиха Асеневци”.

2006 - УМИРА СТАНИСЛАВ ЛЕМ, ПОЛСКИ
ПИСАТЕЛ (Р. 1921 Г.). Тво-

ри в областите научна фанта-
стика, философия и сатира.
Носител е на Ордена на Бе-
лия орел - най-високото отли-
чие за заслуги на Полша.
Книгите му са преведени на
41 езика и са продадени в
над 27 милиона екземпляра.
Най-известното му произве-
дение е романът “Соларис”,
издаден през 1961 г., който е
екранизиран три пъти. Според някои оценки
Лем е най-четеният писател-фантаст в света.

Всеки пети българин
има нос с мораво-черве-
ния цвят на пияниците,
както е казал О’Хенри.
Това на шега, но дори и
да не го издава носът му,
той пак се нарежда след
тези, които често-често
посягат към чашката. И
така влиза в графа рис-
кови поведенчески фак-
тори на Националния
център по обществено
здраве и анализи, откъ-
дето алармират, че все-
ки пети българин пие
редовно, но - забележе-
те, не от добро, а заради
стреса и трудния живот.
Изследване на СЗО ни
нарежда не на водещо

място отзад напред,
където традиционно ве-
че се мъдрят българите
и България в различни-
те класации, но и тук
бързо набираме ско-
рост.

Какви са особености-
те на българското пие-
не, което може и да не
започне от сутринта, но
вечерта е съвсем сигур-
но. Статистиката обхва-
ща не кибиците от мест-
ното кафене или хорема-
га по селата, а хората,
които са в творческите
си сили, работят и с из-
караните пари гледат
деца и болни родители,
чиято пенсия е направо
никакава. Които често
цял ден мръзнат или
слънчасват на работно-
то си място, а вечер вече
им е дошло до гуша от
пътуване в градския
транспорт, от капризите
на собственика или на-
чалника, от скъпотията в
магазина, изръсените
мъдрости на властници,
депутати или държавни
чиновници зад някое

гише, от банката и от как-
вото се сетите друго. За да
заспи след толкова драз-
нители, на човек му тряб-
ва нещо - транквилант,
антидепресант, сънотвор-
но или... едно питие.

Чували сме какви ли не
приказки за пиенето - от
вицове до истински слу-
чаи. Повечето са с чувство
за хумор. Чували сме и
предупрежданията на ле-
карите и други специалис-
ти за вредата от пиенето,
но много често в безизхо-
дицата, безнадеждността
и отчаянието на дните ни
давим бедност и потъпка-
на гордост в спирта. По-
казват го и анкетиите -
участниците в тях не са
изпаднали клошари или
престарели самотници,
това са най-често интели-
гентни хора и от двата
пола, песимисти от дълго-
то лутане през годинитие
на прехода и от собстве-
ното фиаско на мечтите
им. Това са нашите деца,
които няма какво да на-
учат от хала ни като
държава и народ, докара-

ни до просешка тояга, оз-
лобени и намръщени, за-
губили всякаква вяра в
обещания, загърбили
бъдещето заради взира-
не в едното оцеляване
днес.

Властта загърбва хо-
рата, оправдава провали-
те си с какво ли не и няма
кой да запали червена
лампичка в главите на
всички, които имат отно-
шение към нашето пси-
хично здраве. Те не са
само в лекарските каби-
нети. По-отговорни са
ръководителите на дър-
жавата, те държат корми-
лото, когато корабът за-
сяда и потъва като “Кон-
кордия” с всички ни на
борда. Оставени сме да
оцеляваме кой както
може. Правим го. Докато
попаднем в някое изслед-
ване и поредната класа-
ция за аутсайдери. Апро-
по - поне да следят за
качеството на това, което
пием, че от ментета се
изтрови маса народ. Из-
кушавам се да кажа
едно “наздраве”...

Година преди края на
мандата на правителство-
то на ГЕРБ на министър Ни-
колай Младенов изведнъж
му просветна, че МВнР
трябва да има съществен
принос за излизане на
страната от кризата. На по-
сланическата конференция
вчера за основните цели и
приоритети на българска-
та външна политика той
обяви, че “нишата на дип-

ломатите ни трябва да
бъдат чуждите пазари и ин-
вестиции”. С това свое про-
зрение първият ни дипло-
мат напълно заслужено
може да се нареди сред
новите откриватели на ко-
лелото и на топлата вода.

Сама по себе си идея-
та на министъра е добра.
Но тя се реализира по све-
та, откакто е създадена
дипломацията. А нишата,
за която той сега екзалти-
рано говори, беше актив-
но използвана още по вре-
мето на външния министър
Георги Пирински (за по-
назад да не говорим), даже
и цяло министерство на
външно-търговските връз-
ки имаше, оглавявано от
Атанас Папаризов. Ако
Младенов беше почерпил
опит от някой от тях, няма-
ше да загуби три години в
безрезултатно мисловно
щуране.

Обаче има и друго.
Идеята си е идея, теория.
Трябват оправни хора, за
да я осъществяват. А с тия
“калинки”, дето замениха

лустрираните професио-
налисти с опит и стаж, ра-
ботата няма да я бъде. За-
това призивът на Николай
Младенов звучи по-скоро
като лозунга “Дайте да
дадем!” Имаме си, напри-
мер аташе на земедел-
ското министерство в ми-
сията ни в Париж, но още
не сме пробили там с
промотирането на тради-
ционни български храни.
В момента във Франция
не се продава нито един
наш хранителен продукт,
но тук френски вина и си-
рена - бол. Както е казал
един известен руснак:
“Кадры решают все”. В
този смисъл указанията
на министър Младенов
дипломатите да работят
заедно с МИЕТ по нами-
рането на пазари и инве-
ститори са комични. Че
кой мастит западен биз-
несмен ще вземе насери-
озно икономически “лъв”
като Делян Добрев и
също толкова авторитет-
ните му сътрудници? И в
чия полза ще бъде резул-

татът от подобни неравнос-
тойни преговори? По-веро-
ятно е да се получи тъй, че
“вместо да си изпишем веж-
ди, ще си извадим очи”. Е,
няма да ни е за сефте в по-
следните години!

“За България е важно
да има силен ЕС и ние
трябва да участваме във
взимането на решения на
всички нива”, приповдигна-
то обяви Николай Младе-
нов. Много обичам думата
“трябва”. Защото това, кое-
то не казва, е, че ЕС не ни
бръсне за две пари, когато
решава важни проблеми на
общността. А и как да ни
“бръсне”, след като Бойко
Борисов присъства там по-
скоро като мим, отколкото
като премиер. Само с едно
“конгречулейшънс”, с по-
клони и ръкостискане не
може да предизвикаш ува-
жението на другите. Няма
как да ни преценят колко
ни струва “шапката”, след
като и финансовият ни “су-
перексперт” Симеон Дян-
ков се появява от дъжд на
вятър на заседанията на

Съвета на финансовите ми-
нистри на ЕС. А там се ре-
шава съдбата на еврото и
бъдещето на целия съюз.
Можем ли да посочим кой
от правителството на ГЕРБ
представлява интелигент-
ното лице на България?
После сами ще си отгово-
рим защо все сме на
опашката.

А външният ни министър
“сън сънува” - щели сме да
осъществяваме политика
на конструктивно настъпле-
ние на Балканите. Че в коя
точно посока ще настъпва-
ме? Всичките ни съседи са
много по-добре от нас - и
като развитие на икономи-
ката, и като социален жи-
вот. Правителството на
дори най-закъсалата от тях
- Гърция, плаши населени-
ето си, че ще го постигне
българския хал. И ние сме
щели да настъпваме! И да
им даваме акъл! По прин-
цип никой не може да дава
нещо, което няма.

Младенов, слез от об-
лаците на земята! И не го-
вори нелепости...

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Пенчо Геров:

Хората ми вярват
Достигнали сме близо 9000 лева на глава от населението от европроекти, казва кметът

Страниците подготви
Петрана СОМЛЕВА

ПЕНЧО ГЕРОВ е роден през 1937 г.,
твърди, че е най-възрастният кмет в
България. Завършил е Полувисшия желе-
зопътен институт в София със специал-
ност “Строителство и поддържане на
железния път”. Професионалната му
кариера преминава през Областното
пристанищно управление - Бургас, а от
1959 г. започва работа в Медодобивния
комбинат в Пирдоп, където работи 41
години. Започва от началник “ВиК”, после
началник на отдел “Капитално строител-
ство”, пенсионира се през 2000 г. като
директор на Инвеститорска дирекция.
Участвал е и е ръководил цялостното
изграждане на завода, включително с
реконструкцията. През всичките тези
години е работил с много чуждестранни
специалисти - експерти от Франция,
Германия и бившия Съветски съюз, което
му е дало възможност да натрупа изклю-
чително богат опит в областта на
инвестициите. След това е работил в
частна строителна фирма.
От 2003 г. и до момента е кмет на общи-
на Чавдар - трети мандат. Семеен, съпру-
гата му е фармацевт.Има двама синове и
четирима внуци.

 Господин Геров, вие сте човек
с богат опит, вече трети мандат
сте кмет на община Чавдар. Имате
изградена много добра пътна ин-
фраструктура, чисти улици, а сега
и красотата на новия парк... Явно
добре работите по проекти с евро-
пейско финансиране. Разкажете ни
повече за тях?

- Да, има какво да ви разкажа.
През първия ми мандат започнахме
проекта за реконструкция на пътя от
шосето София - Бургас до Чавдар, но
го реализирахме чак във втория ман-
дат, през 2008 г.

Кандидатствахме и спечелихме
проекти за ремонт на два горски пътя
по САПАРД и ги направихме, рекон-
струирахме улица по програма, отпу-
скаща средства до 100 хил. лв. На-
всякъде, където можеше да се канди-
датства по програмите, сме кандидат-
ствали. Всичко това стана през първия
мандат и го отчитам като постиже-
ние. Още тогава започнахме подго-
товката на проекти по Програмата за
развитие на селските райони (ПРСР).
През 2008 г. внесохме два проекта
по мярка 322. Единият беше за подо-
бряване на жизнената среда в общи-
на Чавдар, а другият - за реконструк-
ция и ремонт на улици в селото. Те
обаче сериозно се забавиха. Още
през 2008 г. бяхме готови за работа,
но проектите бяха реализирани едва
миналата година. Единият обект беше

за 1,5 млн. лв., а другият - за 1,8
млн.лв.

 Освен асфалтираните улици,
липсата на дупки по тях, прави впе-
чатление и невероятната им чис-
тота. Вероятно и хората имат за-
слуга за това.

- Хората пазят чистота, но и здра-
во работят, независимо че сме една
от най-малките общини в България -
жителите ни са 1380. 95% от улиците
на Чавдар са основно реконструира-
ни. Сега сме в процедура на избор за
изпълнител на проект, който включва
реконструкция на пътищата до двете
ни вилни зони и енергийна ефектив-
ност на административната сграда на
общината. Финансирането е за око-
ло 3,5 млн. лв. и ще бъде осъществе-
но тази година.

 Природата тук е много краси-
ва - отдясно е Средна гора, отляво
- Стара планина, община Чавдар е
по средата. Как, господин Геров,
стопанисватe огромния горски
фонд, който имате?

- Общината притежава 50 хил. де-
кара общинска гора, която стопанис-
ва общинското лесничейство. Грижим
се за нея и оценяваме какво прите-
жаваме. И всяка работа в гората ста-
ва чрез строго спазване на лесоуст-
ройствения проект. От нея получава-
ме приходи, годишно печалбата ни е
около 150 хил. лв., с които дофинан-
сираме дейности на училището, на
читалището, решаваме различни со-
циални проекти, свързани с инфраст-
руктурата на общината. Започнахме
и проект за подобряване на иконо-
мическата ефективност от ползване-
то й. Този проект е свързан със заку-
пуване на техника, за да може ос-
татъчната дървесина - клони, тръна-
ци, паднали сухи дървета, да превръ-
щаме в определен вид полезна про-
дукция. Целта ни е да подобрим ефек-

тивността от използването от даде-
ното ни от гората. В този смисъл ние
сме й длъжници. Имаме идея да из-
градим дървопреработвателно пред-
приятие, за да може да осигурим 20-
ина работни места за хора, които не
са търсени на пазара на труда.

 Работите ли по проекти,
свързани с околната среда?

- Цялата водопроводна мрежа на
Чавдар е подменена. Няма и метър
етернитови тръби, които непрекъсна-
то дефектираха, и загубите на питей-
на вода бяха големи. Канализацията
за отпадна вода е изградена над 95%.
За съжаление в момента всички кло-

ще създадем възможност по поречи-
ето на реката (р. Тополница) да се
построят пешеходни алеи за разход-
ка. Това е моя мечта, защото искам
след изтичането на третия ми мандат
и аз да мога да се разхождам там.

 В околностите на с. Чавдар са
намерени останки от селище, съще-
ствувало по поречието на река То-
полница още от раннонеолитната
епоха. Предвижда ли общината раз-
витие на културно-исторически
туризъм?

- Мога да кажа, че от началото на
март стартира проект за археологи-
ческия парк “Тополница” - изключи-
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е била предпазвана от
реката. Поради благо-
приятните условия жи-
вотът в местността, макар
и с известни прекъсва-
ния, е продължил от
ранния неолит до ранно-
то Средновековие. Част
от съдовете от тази епо-
ха са възтановени и се
съхраняват във фондове-
те на Археологическия
музей.

 Вярно ли е, госпо-
дин Геров, че сте до-
стигнали 9000 лева на
глава от населението,
пари, спечелени от про-
екти по европейските
фондове?

- Така е. Гордея се с
това, което постигнахме,
защото вече доближава-

ПРОЕКТИ В ПРОЦЕС НА РЕАЛИЗАЦИЯПРОЕКТИ В ПРОЦЕС НА РЕАЛИЗАЦИЯПРОЕКТИ В ПРОЦЕС НА РЕАЛИЗАЦИЯПРОЕКТИ В ПРОЦЕС НА РЕАЛИЗАЦИЯПРОЕКТИ В ПРОЦЕС НА РЕАЛИЗАЦИЯ

1. “Рехабилитация, реконструкция, основен ремонт и изграждане на пътна конст-
рукция на улици от уличната мрежа на с. Чавдар, обл. София” - на стойност от 1
906 584 лв., финансиран по Програма за развитие на селските райони 2007 -
2013.
2. “Подобряване средата
на живот в община Чавдар
чрез реконструкция и
изграждане на тротоари,
улично осветление и
обществени зелени площи”
- на стойност от 1 224 636
лв., финансиран по Про-
грама за развитие на
селските райони 2007 -
2013.
3. “Почистване на речно
корито и корекция на р.
Селска в регулацията на с.
Чавдар, общ. Чавдар, с
цел предотвратяване на
наводнения и намаляване
на риска от причиняване
на щети на местното
население” на стойност от
899 829 лв., финансиран
по ОП “Регионално развитие 2007 - 2013”.
4. “Реконструкция и рехабилитация на пътища от общинската инфраструктура на
община Чавдар и реконструкция за повишаване на енергийната ефективност на
общинска сграда в с. Чавдар” на стойност от 2 870 947 лв., финансиран по Про-
грама за развитие на селските райони 2007 - 2013.
5. “Археологически парк “Тополница” (местността Св. Петка)” на стойност от 442
022 лв., финансиран по Програма за развитие на селските райони 2007 - 2013.

ме близо 9000 лв. на глава от населе-
нието, спечелени пари от проекти по
европейските фондове. Да знаете дру-
га такава община? Няма да бъде че-
стно, ако не призная, че получаваме
средства от концесиите на обогатител-
ните предприятия в района около нас.
Вярно е обаче и това, че сме потърпев-
ши от тях. Общината се намира между
три хвостохранилища - едно на с. Че-
лопеч и две на “Елаците мед”. Два-три
пъти в годината, при големи засуша-
вания, е възможно вятърът да довее
прах от хвоста в селото. Затова от кон-
цесиите получаваме средства, които
ни дават възможности да плащаме
разработването на проектите, а и стро-
ителството на отделните инфраструк-
турни обекти на селото.

Гордея се с екипа, с който работя.
Макар и малък, той е от истински
младите и ентусиазирани професио-
налисти. Григор Даулов, директор на
ТСУ, заедно с останалите колеги са

Êðàé ñåëî ×àâäàð ùå ñå
ðàçâèâà êóëòóðåí òóðèçúì‘
нове накрая се заустват в река, която
през голяма част от годината е доста
непривлекателна и мирише лошо.
Възложено е проектирането на съби-
рателни колектори. С този проект,
който съвсем скоро ще приключи, ще
изградим по двата бряга на реката
инсталации, които ще изведат отпад-
ните води извън селото до площадка-
та, където в перспектива ще построим
пречиствателна станция. Но тъй като
общината ни е малка и има под 2000
жители, ще бъдем финансирани след
2013 г. Но искам да избързам и когато
стартираме проекта за пречиствател-
на станция за отпадни води (ПСОВ),
довеждащите съоръжения да са гото-
ви. И още нещо - с изграждането им

телно красиво място, който се надя-
ваме в най-скоро време да завършим.
Разчитаме чрез постоянна изложба
на откритите в региона археологиче-
ски експонати да развием културен
туризъм. И да открием няколко ра-
ботни места. Предпоставка за осъще-
ствяването на културно-исторически
туризъм е и наличието на останки от
древно селище по поречието на р.
Тополница от раннонеолитната епо-
ха. Мястото на селищната могила е
на 2,5 км югоизточно от село Чавдар.
Ще спомена само, че тя е висока 3,50
м и заема площ от около 4 декара.
Могилата е била оградена с насипен
вал, който е защитавал селището от
запад, север и изток. Южната страна
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БЩИНА ЧАВДАР e най-
малката община в Бълга-
рия, включва в състава си
едно населено място - с.
Чавдар, с територия 70
797 дка и население 1400
души.  Селото се намира в
Софийска област в Зла-
тишко-Пирдопската котло-
вина със средна надмор-
ска височина 570 м, като

Œ
на север граничи със Стара
планина, а на юг навлиза в Сред-
на гора. Разположено е на 3 км
южно от Главен път I-6 (София -
Бургас), осигуряващ пряк достъп
до столицата и други региони.

И В ДЕЛНИК, И В ПРАЗНИК
ВСИЧКИ СА ЗАЕДНО
Празникът на общината се провежда
на първата събота след Великден в
местността Света Петка. Особено
почитан от гражданите на селото е
Гергьовден, който се празнува всяка
година на параклиса “Свети Георги”.
Може би най-характерният за традици-
ите на чавдарчани е т. нар. празник
“Пръстените”, при който вечерта на 31-
ви декември несемейни младежи
пускат анонимно пръстени и други
предмети в предназначен за това съд
в центъра на Чавдар. По-интересната
част обаче е на следващия ден,
когато жена от селото нарича предме-
тите и вещае какво предстои на
техните притежатели. Този празник
беше възпроизведен през 2005 г.
пред гостуващи в общината японски
туристи, които импровизирано се
включиха в него, и се получи интере-
сен културен експеримент. Друг
характерен за община Чавдар празник
е “Камилата”, на който млади хора се
маскират и влизат в ролите на харак-
терни за българския бит и митология
типажи и заедно с импровизирана
“камила” обикалят домовете в селото
за здраве и плодородие.
Читалище “Надежда” е основано през
1909 г. като първоначално се е поме-

щавало в  малка стаичка, където
грижливо са събирани първите книги
от бъдещата библиотека, която в
момента притежава над 24 000 тома. В
периода 1933 - 1936 г. е построена
нова сграда със средства на чавдар-
чани, която през 2005 г. е отремонти-
рана основно и придобива сегашния
си вид. Читалището е средище на
различни културни събития като
театрални постановки, литературни
четения, концерти и др. Към него са
сформирани и първите в селото хор и
танцова трупа през далечната 1956 г.
и още със създаването си стават
републикански първенци в зала
“България”. Дамският хор съществува
и до днес под името “Китка”. В дълго-
годишната си история те са получили
2 златни и 2 сребърни медала от
фестивала за народно творчество в гр.
Копривщица и над 50 грамоти.
С не такава дълга история, но с много
хъс и ентусиазъм е зареден танцовият
състав за фолклорни танци “Средно-
горско веселие” към сдружение
“Бъдеще за Чавдар”. Танцовият
състав участва и в международен
фолклорен фестивал в Турция през
2006 г., където бе приет повече от
възторжено.

гръбнакът на спечеленото европей-
ско финансиране. Радвам се и защо-
то хората ми вярват. Разбира се, това
се дължи и на дългия ми професио-
нален път, и на опита, който съм на-
трупал през годините. Когато разго-
варяме и стигаме до решения, те са
твърдо убедени, че това е правилно
и предстои упорита работа.

 За миналата година бяхте
удостоен със званието “Кмет на го-
дината” за Софийска област. Това е
много сериозно отличие, с какво ви
задължава в бъдещата ви работа?

- Миналата година беше особено
знаменателна за общината и за мен
лично. Бях обявен за “Личност на
Ротари клуб” за района на Пирдоп,
получихме Награда за зелена общи-
на за оползотворяване на европей-
ските фондове, също така бях удосто-
ен с “Кмет на годината” за Софийска
област. Всичко това е плод на много,
много работа - моя и на колегите от
общината.

Центърът на Чавдар е различен...
Имаме приличен ресторант, хубав
хотел, все повече хора идват при нас
за ден-два, че и повече. Искаме да
сме привликателни и за външни ин-
веститори.

 Накрая, господин Геров, искам
да ви попитам какво очаквате от
предстоящия Конгрес на БСП?

- Най-вече очаквам полемиката
между господин Станишев и госпо-
дин Първанов да спре, защото всички
знаят, че БСП е демократична партия.
И като такава не може на конгрес да
се отива само с един кандидат. Тряб-
ва да има няколко кандидати и деле-
гатите да изберат най-добрия. Призо-
вавам и господин Първанов, и госпо-
дин Станишев да спрат хулите един
към друг. Демократично е да се явят
всеки със своята платформа. Нека де-
легатите решат кой е по-добрият и
него да изберат, но да не продължа-
ват да разцепват партията.
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На фокус

Йосиф
АВРАМОВ

На бизнеса ще му олекне,
ако Дянков бъде следващият
С освобождаването на министър Трайков премиерът призна
провала на икономическата политика на правителството

Н
яколко часа след
завръщането на пра-
вителствената деле-
гация от Катар и два
дни след злополуч-

ния икономически форум, на
който близо 100 български
бизнесмени, платили по 1200
евро, вместо среща с катар-
ски индустриалци са изслуша-
ли добрия английски на ми-
нистър Трайков, той бе прину-
ден да си подаде оставката.

Това стана, независимо че
форумът бе организиран от
няколко току-що постъпили
експерти от МвНР, но очевид-
но Борисов трябваше да на-
мери виновен не само за
това, а и за други крупни не-
благополучия в икономичес-
ката област на кабинета на
ГЕРБ. Това бе казано и от
премиера в едно едночасово
интервю пред държавната те-
левизия, в което той освен
“гафа” в Катар спомена и за-
батачения проект на АЕЦ
Белене, както и: “Много неща
започнахме да правим с
Трайков, може би в най-теж-
кото министерство - енергети-
ка, икономика, туризъм. Ново
вече три години все още сме
само започнали. Нищо не
стана по-независимо -
тепърва ще правим първи
копки тази година по интер-
конекторни връзки”. В крайна
сметка по-ясно признание от
това на премиера за провала
на собствената му икономиче-
ска политика - “здраве му
кажи”. Към тези негови думи
задължително трябва да се
добавят и прогресивно нама-
ляващите чуждестранни инве-
стиции, които от ежегодните
между 5 и 8 млрд. евро по
време на предишното прави-
телство, доминирано от БСП,
през 2011 г. паднаха на 1,04
млрд. евро. Хиляди малки и
средни фирми са пред фалит,
а ОП “Конкурентоспособност”
(ако се изключи инициатива-
та “Джеръми”) е с едва някол-
ко процента усвояемост на ев-
росредствата.

Основната причина за смя-
ната в кабинета е

движението надолу
на българската

икономика

Оправдаването на някои
министри за кризата у нас и с
положението в Гърция не води
до нищо, тъй като гръцкият
бизнес не е в такава тежка
криза като бизнесът в Бълга-
рия. У нас безработицата и
цените на горивата и основни
хранителни стоки растат, а
доходите и вътрешното по-
требление падат. И в тази си-
туация какво направи МИЕТ
за последните три години?
Нищо или почти нищо, Няма-
ше и регулярни срещи с пред-
ставителите на бизнеса и на
браншовите организации, за
да се чуят проблемите им. А
кой друг, ако не икономичес-
кото министерство, следва да
е съпричастен с проблемите
на бизнеса и да помага при

нужда?
  Освен неглижирането на

малкия и средния бизнес от
доскорошния икономически
министър, основна причина за
негативите в областта на
българската икономика е е ви-
цепремиерът и министър на

финансите Симеон Дянков. За
по-малко от три години той
направи толкова гафове и сто-
ри толкова бели на българска-
та икономика, както никой
преди него. Някои по-крупни
от тях са:

 Най-напред той забави
близо 2 млрд. лв. плащания за
обществени държавни и общин-
ски поръчки към българския
бизнес, които плати с близо
година по-късно през ББР, при
това със 7% отбив. Това прину-
ди строителните фирми и тези
в областта на услугите да увол-
нят десетки хиляди работници,
а някои от тях вече фалираха.
И към настоящия момент
българските общини дължат
над 200 млн.лв. към стотици
фирми, преди всичко от мал-
кия и средния бизнес. Вместо
МФ да им подаде ръка и да им
отпусне безлихвени или ниско-
лихвени заеми до настъпване
на падежа на субсидията или
кредита на всяка община, то
им

„размахва пръст” и ги
заплашва със санкции

На второ място Дянков, кой-
то иначе се хвали, че е един
от стоте най-видни икономисти
в света (класацията е сред
неговите студенти вероятно),
се оказа, че не знае какво е
дефицит на държавния бюджет
на касова и дефицит на начис-
лена основа!? Бюджетът ни

през последните три години
неизменно е на дефицит, до-
като за предходните десетина
години той приключваше с из-
лишък. Това се отрази на до-
ходите на обикновения бълга-
рин, който независимо от ин-
флация от близо 10% не полу-

чи от лятото на 2009 г. нито
лев над пенсията или заплата-
та си. За сметка на това се
раздадоха над 120 млн.лв. бо-
нуси на послушни държавни
служители, от които най-висша-
та администрация за парлама
върна едва около 600 хиляди
лева. Вместо обаче да потърси
повече приходи, с които да
увеличи доходите на пенсио-
нери и безработни, финансо-
вият ни министър се направи
на контрольор през последни-
те дни и проверява както мал-
ки магазини, така и обекти от
големите търговски вериги. Ус-
танови “леко поевтиняване”,
което се отнася за месото,
брашното и други основни про-
дукти от потребителската кош-
ница. Какво според него е
“леко”, след като яйцата почти
удвоиха цените си, не е ясно.

 На трето място, като след-
ствие на големите дефицити
на бюджета над 4 млрд. лева
бяха “изгребани” и той до март
2012 г. се стопи наполовина
от над 8,2 млрд. лв., оставени
му в наследство от кабинета
“Станишев”. Този факт е в ре-
зултат от неработещата ни
икономика и свитите данъчни
постъпления, от една страна,
и от големия размер на кон-
трабандата на горива, алко-
холни напитки и цигари - от
друга. За 2010 и 2011 г. са об-
ложени съответно едва 10,4 и
10,9 млрд. къса цигари, срещу
около 22 млрд. къса през 2007

и 2008 г. При облагане от АМ
на едва по-малко от полови-
ната от употребяваните у нас
цигари, то как ще се съберат
достатъчно приходи за увели-
чение на пенсии, бюджетни
заплати и социални помощи?
При това положение как ще

се постигне обяве-
ното от Дянков на-
маление на ДДС
първо с 1% още
през тази година, а
после с 2% през
2013 г.? Очевидно
е, че фискът не
може

да се лиши
от 700 млн.лв.

колкото ще струва
на бюджета нама-
лението на ДДС.
Вероятно ще изле-
зе прав бившият ни
премиер Иван Кос-
тов, че от намале-
нието на ДДС ще се
облагодетелства не
българския потре-
бител, тъй като це-
ните едва ли ще
намалеят с няколко
процента, както ни
“припява” Дянков, а

само ще облагодетелства ня-
колко картела на крупни про-
изводители на стоки с моно-
полни цени.

 На четвърто място, но не
и по значимост, следва да се
посочи волунтаризмът на фи-
нансовия ни министър по от-
ношение на управлението на
външния дълг. От 10 години е
известно, че на 5 януари 2013
г. на България предстои пла-
щане в размер на 1,6 млрд лв.
по емитираната еврооблига-
ционна емисия от кабинета на
Симеон Сакскобургготски. В
тази връзка е необходимо да
бъде споменато, че от повече
от две години в щата на МФ
по идея на Дянков вече

не фигурира
длъжността

„главен ковчежник”

което поставя в зависимост от
външен консултант емитиране-
то на нов външен дълг на меж-
дународните финансови паза-
ри. Това освен че оскъпява
евентуална емисия на дълг, я
забавя във времето поне с ня-
колко месеца, докато траят
процедурите за избирането на
външен консултант, който не-
изменно ще е някоя от воде-
щите големи инвестиции бан-
ки. Досега конкурс за избор на
такава банка не е обявен, а до
датата на падежа на евробли-
гациите остават около 9 месе-
ца. Съгласно Закона за бюд-

жета за 2012 г. българското
правителство разполага с ли-
мит от 2 млрд. лв., с който то
можеше още в началото на
тази година да емитира
външен дълг и с това да успо-
кои външните ни кредитори. То
обаче изчаква “най-благопри-
ятния момент”, който вече от-
мина - той бе около датата на
сключването на сделката по
редуцирането с над 109 млрд.
евро гръцки дълг в началото
на март. До края на тази годи-
на едва ли ще настъпи друг по-
добър за българските финанси
момент, но финансовият ни

министър се прави
на „непукист”

тъй като е замислил друг план.
На него му се иска да плати
тези 1,6 млрд. лева външен
дълг с парите, заделени за
българските пенсионери в
Сребърния фонд, в който има
понастоящем 1,877 млрд. лв.
Вместо след 5-6 години сегаш-
ните и бъдещи пенсионери да
получават по-големи и сравни-
телно достойни пенсии, Дянков
замисля т.нар. активно управ-
ление на парите от Сребърния
фонд. Под негово ръководство
се изготвя специален проекто-
закон за тази цел. Дянков е
предупреждаван да не го пра-
ви от редица видни икономис-
ти, в т.ч. и от българския евро-
комисар Кристалина Георгие-
ва, която заяви неотдавна, че:
“Нормално е да има управле-
ние на фонда, което да дава
отчет как са вложени парите.
Не може само от министъра на
финансите да се взима реше-
ние за Сребърния фонд и Си-
меон Дянков знае, че е така.
Трябва да има една ръка раз-
стояние между тях”. Финансо-
вият ни министър обаче и за
това нехае засега.

Ограбването на
Сребърния фонд

може да бъде класифицирано
като “грабежът на века”, тъй
като това ще е най-голямото
посегателство от страна на
държавното управление в ли-
цето на правителството на
ГЕРБ над парите на пенсио-
нерите, които станаха през
времето на неговото управле-
ние най-бедната онеправдана
прослойка у нас.

 Изброените, а и други
крупни “издънки” на вицепре-
миера и финансов министър
Симеон Дянков, го правят
кандидат номер 1 за отстра-
няване от МС. Колкото по-
бързо стане това, толкова по-
добре ще е за българския
бизнес и за обикновения
българин, който вече три го-
дини търпи неговите ексцен-
трични финансови действия.
Те не са в интерес на българ-
ската икономика.

Имах и друго предложение - след като от първия стълб се
вземат пари, за да отидат във втория, и възникват дефицити,
те могат да се върнат в първия стълб срещу емитирани ДЦК
- т.е. за част от тях държавата да емитира, да ги гарантира
и те да бъдат закупени от пенсионно-осигурителните друже-
ства. В момента над 50% от тези 4 млрд. лв. са инвестирани
в западноевропейски ДЦК и корпоративни акции и облига-
ции, т.е. те не са в България, не работят за страната ни.
Основното предназначение на осигурителните системи е да
предпазват обществото от т.нар. морален риск. В края на
краищата ако един човек не си плаща осигурителните вно-
ски, когато остарее, ако се разболее, ако остане безработен,
едно хуманно общество не може да го остави без доходи. То
поема дълга, риска да обслужи този човек, макар и на мини-
мално ниво. Всякакви приказки да се закрие НОИ, да се

От стр. 10

Важното е да се вдигнат пенсиите
премахне публичната система, да се въведат някакви инди-
видуални сметки са бръщолевения на хора, които не разби-
рат нито от икономика, нито от социална политика. Всъщност
те обслужват определени интереси - искат да се налеят пари
в капиталовите пазари и инвестиционните фондове, където
едни хора, които не са помирисвали реална икономика, се
опитват да печелят някакви пари и да надуват един балон,
който след 5-10 или 15 г. се пука.

С огромно удоволствие наблюдавах тези юпита, които си
изнасяха кашончетата от първите етажи на финансовите ин-
ституции. Това са хора, които паразитират на гърба на дру-
гите. Затова трябва да има и капиталови фондове, и разходо-
покривна система, за да диверсифицираме рисковете. Капи-
таловите системи имат своето място, но неслучайно те се
наричат допълнителни, допълващи, защото основните пен-
сии навсякъде идват от солидарния, преразпределителен
стълб - работещите да издържат възрастните.
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

ласиците Илф и Пет-
ров твърдят, че ста-
тистиката знае всич-
ко, дори колко са й

телство на ГЕРБ”.
Когато през 2009 г.,
донякъде изненадващо и за самите себе си, гражда-
ните за европейско развитие спечелиха убедително
изборите, мнозина сериозни анализатори и експер-
ти прогнозираха, че нова партия, абсолютно непод-
готвена за държавното управление, няма как да се
справи. Три години по-късно е видно, че тази про-
гноза се сбъдна, за съжаление на българите почти
на 100%. И понеже като политическа реторика по
тази тема е изговорено всичко, тук ще сравним су-
хите и скучни, но точни статистически данни на
ключовите макроикономически и фискални показа-
тели на сегашното и предишното управление, по
които се съди за икономическото, финансовото и
социалното състояние на всяка държава.

Фискален резерв към 31 декември: 2005 г. - 4
511,6 млн. лв., 2006 г. - 5 845,7 млн. лв., 2007 г. - 7
453,2 млн. лв., 2008 - 7 710,5 млн. лв.,  2009 г. - 7
672,9 млн. лв., 2010 г. - 6 011,8 млн. лв., 2011 г. - 4
998,8 млн. лв., 2012 г. - 4 028,8 млн. лв. Като се
тегли калемът, излиза, че правителството на Ста-
нишев е увеличило нетно размера на фискалния
резерв за 4 години с 3 198,9 млн.лв., а кабинетът
на Борисов е намалил нетно размера на фискалния
резерв за 2,5 години с 3 628,7 мил. лв. За две
години и половина ГЕРБ изразходва 4,6 млрд. лв.
от фискалния резерв, за да финансира дефицита
си, като поддържа размера му на 4 млрд. лв. с взети
нови заеми за над 2 млрд.

Консолидиран държавен дълг: 31 юли 2005 -
7,079,5 млн. евро, 31 декември 2006 г. - 6 3015,9
млн. евро, 31 декември 2007 г. - 5 338,7 млн. евро,
31 юли 2009 г. - 5 033,3 млн. евро, 31 декември
2010 г. - 5 802,8 млн. евро, 31 декември 2011 г. - 6
417,1 млн. евро, 31 януари 2012 г. - 6 365 млн. евро.
Т.е. Тройната коалиция е намалила консолидира-
ния държавен дълг за 4 години с 4 002  млн. лв.
Докато ГЕРБ го е увеличил за две години и поло-
вина с 2 505 млн. лв.

Приходи по консолидираната фискална програ-
ма: 2005 - 18 012,2 млн. лв., 2006 - 20 034 млн. лв.,
2007 - 24 063 млн. лв., 2008 - 27 313,2 млн. лв., 2009
- 25 040,8 млн. лв., 2010 - 23 932,6 млн. лв., 2011 -
25 378 млн. лв. А ето и разходите: 2005 - 16 678,5
млн. лв., 2006 - 18 286,3 млн. лв., 2007 - 22 103,4 млн.
лв., 2008 - 25 323,4 млн. лв., 2009 - 25 666,9 млн. лв.,
2010 - 26 755,4 млн. лв., 2011 - 26 960,2 млн. лв.
Изводите са очевадни. Негативна тенденция на на-
маляване на приходите с около 6% от БВП и нама-
ляване на данъчните приходи с 4-5% от БВП. Тен-
денция при намаляващи приходи на увеличаване на
правителствените разходи, което изчерпва натрупа-
ните резерви. Тенденция към увеличаване на разхо-
дите за лихвени плащания по растящия вътрешен
дълг. Все много лоши тенденции.

Задълженията на държавата и общините се
поддържа до средата на 2009 г. на ниски нива (от
0,12% до 0,2% от БВП ). Следва рязко увеличаване
на задълженията в края на 2009 г. до 1,17% от БВП.
През 2010 г. и 2011 г. се намаляват задълженията на
държавата и общините, но на сравнително високи
нива от 0,61% от БВП.

Капиталовите разходи растат до 2008 г., след
което следва сериозен спад с над 28%. Капиталови-
те разходи по републиканския бюджет търпят сери-
озно намаление с над 55% за 2011 г. спрямо 2008
г. Първоначалното нарастване на усвояване на сред-
ствата от ЕС е последвано от спад за 2011 г. с 11,5%
на годишна база. За 4 години кабинетът Станишев
инвестира 13,8 млрд. лв. в капиталови разходи - по
3,45 млрд лв. годишно. За 2,5 години ГЕРБ (при
много по-големи възможности по европейските фон-
дове) са инвестирали 7 млрд. лв. в капиталови раз-
ходи - по 2,8 млрд. лв. годишно.

За 4 години лявото управление намали безрабо-
тицата от 11,1% на 5,97%, увеличи работните места
с над 250 000 и повиши доходите на пенсионери и
работещи. За 2,5 години дясното увеличи безрабо-
тицата на над 12,1%, намали работните места с над
338 000, замрази доходите и увеличи осигурителна-
та тежест.

За 4 години тройната коалиция осигури условия
за привличане на преки чужди инвестиции за над
24,5 млрд. евро, а за 2,5 години ГЕРБ - едва 3,7
млрд. евро. Вярно, че статистиката знае всичко. Може
би и затова често е скучна. Но пък сухите числа
точно обясняват днешната социална драма на Бълга-
рия, която всеки ден се разиграва пред очите ни. А
когато фактите говорят, дори и живият бог на ГЕРБ
е добре да замълчи.

Хроника на
предизвестения

провал

К
статистиците. В този ред
на мисли статистиката е
регистрирала и истори-
ята на един предизвес-
тен управленски про-
вал, наречен “прави-

Министър
Тотю
Младенов на
пожар отиде
в Кърджали,
където
металурзи
блокираха
вчера пътя
за Хасково
заради
неплатени
заплати

Снимка БГНЕС

SMS до Борисов:

„Bez zaplati
sme! Ela!”
Протестите за неизплатени
трудови възнаграждения са знак, че
институциите не работят, а държавата
абдикира от грижата за хората

Ина
МИХАЙЛОВА

И

Д

зпращайте есемеси на
Борисов, шегуват се в
интернет младите. И про-
дължават: “Ако не ви
плащат заплати, ако ви

липсват осигуровки, ако не ви
достигат месеци за пенсия, ако
работодателят се е... с вас, про-
сто Му пишете. Той ще долети! И
ще ви реши проблема!”

есетки работници излязоха
на протест вчера сутринта
край сметището във Враца.
Хората от местна строител-

на фирма си търсят обещаните и
изработени 93 хиляди лева. Също
вчера работниците от ОЦК -
Кърджали, блокираха за половин
час един от изходите на града по
посока Хасково. Причината - неиз-
плащане на заплати и лоши усло-
вия на труд. Същите, които прину-
диха стотици миньори дни наред
да протестират на площада в Ма-
дан. С неизплатени и забавени
заплати са още хиляди работници.

Чашата на
търпението преля

С тези думи вчера сутринта про-
тестиращите в Кърджали изразиха
безсилието си пред наглостта на
работодателя и бездействието на
държавата. Същият работодател,
който накара сурови мъже от ГО-
РУБСО -Мадан, да плачат от болка

теля, когато от месеци е ясно, че
бившият собственик на ГОРУБСО -
Мадан не плаща осигуровки? Къде
беше държавата да установи, че
приватизационният договор от ме-
сеци не се спазва? Следи ли изоб-
що някой в тази държава кой сис-
темно не внася осигуровки, кой на-
рушава концесии и приватизацион-
ни договори? Ако наистина следи,
“пожари” няма да има. И необходи-
мостта от пожарникарски команди
(правителства) от само себе си ще
отпадне. Но явно безхаберието е
подменено с медийна показност и
пиар. Държава с подобни подходи
не се управлява. Има ли страна по
света, чието правителство да абди-
кира и да обрича на унищожение
онези производства, независимо
дали те са частни или държавни,
които осигуряват поминък на част
от населението? Които дават
възможност за печалба, а оттам -
за подобряване благосъстоянието
на хората? Които са свързани с тра-
дициите и възможностите за про-
сперитет на държавата?

Сега ескалира напрежението и

в ОЦК - Кърджали - бомба, която
цъка от месеци. Новият министър
на икономиката побърза да каже,
че държавата няма механизми за
действие като при ГОРУБСО, тъй
като предприятието е частно. Ня-
как прибързано и лекомислено
властта е готова да вдигне ръце и
да остави стотици работници и тех-
ните семейства на произвола на
господаря. С простичкия аргумент,
че собственикът носи отговорност.
(Защо тогава министър Тотю Мла-
денов като на пожар отива в
Кърджали? Нали случаят е “час-
тен”?) А може всичко да е част от
големия сценарий. И

Бащицата отново
да се появи

Като Спасител. Който ще наме-
ри решение на проблема, ще спа-
си хората от глад, ще се изживее
като герой. И те, гласоподаватели-
те, ще го молят да продължи да
управлява.

Нищо чудно след някой ден Бо-
рисов да вдигне телефона и до Вра-
ца. А след това и до друго населе-
но място, където някой страда. Той
е милостив и състрадателен, той
прави саможертви, за да “оправя
батаците”. И всички трябва да му
благодарим, да го носим на ръце и

да го избираме пак и пак, и пак...
Нищо, че той отказва да осъзнае,
че управлението на държавата не
е като да ръководиш пожарникар-
ска команда. Че в основата на
всичко са отговорностите, свърза-
ни с развитието на икономиката и
производството, доходите и здра-
вето на хората. И възприема всич-
ко като шумна игра на себедоказ-
ване и лъскане на егото.

Проблемите не могат да се ре-
шават на парче. Днес в Мадан, утре
- в Кърджали, другиден - във Вра-
ца. Не може да липсва национално
отговорна икономическа и социал-
на визия. Не може да се гасят по-
жари всеки ден, вместо да се на-
прави необходимото те да не
възникват.

Знаете ли за кого ще гласуват
хората в Мадан? А тези в Кърджа-
ли? И във Враца? И на още десет-
ки места, където Той ще се появи,
уж за да реши локален проблем, а
всъщност, за да пусне две-три ла-
кардии. Ще го направи в достатъчно
бедни и забравени и от Бога насе-
лени места. Където хората живеят

щастливо с по 300-400 лв. на ме-
сец. Където не осъзнават кой и за
какво ги използва. Където остават
в неведение кой как ги “пазарува”.
Където не искат, не желаят и не
мислят за голямата игра в полити-
ката. Където, държани в бедност и
невежество, са готови за единия
хляб да боготворят този, който се
появи пред тях като месия.

Колко е зле една държава, в ко-
ято работниците на дадена фирма
искат трудовите им спорове да се
разрешават от министър-прецеда-
теля? Толкова зле, че институции-
те не функционират, че нищо не
работи, че държавата не проявява
основните си функции като гарант
на правата на гражданите. “А  би-
битко ходи по медиите и се пъчи
как разрешавал проблеми.” (Б.а. -
от форум в интернет)

Дава ли си някой сметка, че
всичко е грозно! Не смекчава оцен-
ката дори фактът, че примерите са
достойни за учебниците по манипу-
лация. Всеки, който дължи на банка
или на дължавата дори 100 лв., си
носи кръста и последствията. Но “го-
лемите”, понеже са частници, могат
да си развяват байряка, както си
искат, и за тях последствия няма.
Това е безумие, но какво да се
прави - безумна ни е държавата и
тези, които я управляват.

и да вдигат ра-
мене от безпо-
мощност. За да
стигнат след
това до другия
полюс на емоци-
ята - да благо-
славят Бащицата
Борисов и да ис-
кат нов мандат
за него.

Къде беше
Спасителя пре-
ди две годи-
ни, когато също
имаше проблеми
в ГОРУБСО? Ко-
гато пак имаше
забавени запла-
ти и неплатени
осигуровки. Мъл-
чеше. Не му
беше времето.
Когато пожарът
се разгоря, дой-
де времето за
пожарната ко-
манда. Защото
правителството в
момента действа
именно като по-
жарна команда. Има проблеми в
ГОРУБСО - Мадан, и министрите
летят затам. А премиерът като Ба-
щица участва в тежки разговори с
новия собственик, разпорежда на
банките да работят в събота, за да
преведат пари на миньорите и ще-
дро обещава да посети Мадан, ко-
гато шампанското и бонбоните са
изконсумирани.

Защо Борисов чака до послед-
но, преди да спаси хората в Ма-
дан? Защо не го направи по-рано,
като знаеше решението? Или тряб-
ва да се вае образа на Бащицата?
По подобие на учителя отпреди
години. Само дето тогава нямаше
нужда от пожарникарски изпълне-
ния и кризисен пиар, защото
държавата имаше ясни ангажимен-
ти и ги спазваше.

До момента Борисов нехаеше,
за да се появи като спасител на
хеликоптер над нуждаещите се
хора. Докато не стана напечено, и
то по въпрос, който в нормална
държава трябва да бъде решен и
свършен от институциите. Саморек-
ламата обаче е безполезна. И по-
казва, че институциите са блокира-
ни и безсилни да решават основ-
ните въпроси на икономиката. Че
никой не мисли за това, че държав-
ност на практика липсва.

Къде бяха държавата и Спаси-
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Професионализъм или дилетантство
или „Да намерим обущаря”

икъл тематични лекции
със свободен достъп, по-
светени на значими ар-
хеологически обекти в
страната, започна Наци-

29 МАРТ

Гл.ас. д-р Христо Попов: “Златодобивен рудник от

къснобронзовата и ранножелязната епоха на Ада

тепе край Крумовград - в периферията на Микен-

ския свят”.

5 АПРИЛ

Гл. ас. д-р Георги Нехризов: “Археологическа

карта на България - достижения и перспективи”.

12 АПРИЛ

Доц. д-р Гергана Кабакчиева: “Улпия Ескус - един

от най-големите антични градове на Долен Дунав”.

20 АПРИЛ

Доц. д-р Кръстина Панайотова: “Некрополът на

Аполония Понтийска”.

30 АПРИЛ

Доц. д-р Алексей Гоцев: “Емпорион Пистирос -

проблеми и перспективи”.

4 МАЙ
Доц. д.р Венцислав Динчев: “Източно-балканската

преградна линия и комплексът на Хемските порти”.

11 МАЙ
Гл. ас. Марио Иванов: “Възникване и развитие на

SERDICA през I-VI век според последните проучва-

ния”.

17 МАЙ
Гл.ас. д-р Маргарит Дамянов: “Гърци и траки по

Западния Понт”.

Предлагат
ни клуб за
любознателни
Националният археологически
институт с музей при БАН започна
цикъл лекции със свободен достъп
за учени, студенти и граждани

та лекция, която в четвъртък из-
несе доц. Диана Гергова, проуч-
вател на археологическия резер-
ват “Сборяново” до с. Свещари,
Исперихско. Тя представи равно-
сметка за 30-годишните проучва-
ния” на този изключително инте-
ресен обект, където се наслагват
култури на различно население
от различни епохи - от времето
на траките беси през прабълга-
рите и до алианите и християн-
ското култово строителство в ран-
ните години на първото хилядо-
летие сл.Хр. В резервата се на-
мира знаменитата тракийска
Свещарска гробница с 10-те фи-
гури на кариатиди в гробната
камера, която е включена от
ЮНЕСКО в списъка на светов-
ното културно наследство. До
нея се намират и две по-малки
гробници, разкрити от екипа на
Гергова. В резервата е и извест-
ният паметник Демир баба теке,
където върху свещеното място
на тракийско светилище е пост-
роен алиански храм. Слушате-
лите на лекцията получиха от-
говор на въпроса дали в разпо-
ложената също наблизо и още
непроучена Голяма могила
може да се намира съоръже-
ние, построено от хан Омуртаг...

Сега в четвъртък предстои
лекцията на археолога гл. ас.
Христо Попов за най-ранните
златни рудници в Европа - тези
при Ада тепе край Крумовград.

Със своята инициатива, не-
обичайна за днешното неду-
ховно време, археолозите да-
ват възможност на столичани и
гости на София да участват в

едно интересно и непосредст-
вено общуване с историята на
нашите земи. Входът на лекци-
ите е безплатен. Музеят се на-
мира точно срещу Президент-
ството, на пл. “Александър Бу-
ров” 1. Разположен е в сграда-
та на най-голямата някогашна
джамия в столицата - Буюк
джамия, построена през ХV в.

ГРАФИК НА

ЛЕКЦИИТЕГРАФИК НА

ЛЕКЦИИТЕГРАФИК НА

ЛЕКЦИИТЕ
ГРАФИК НА

ЛЕКЦИИТЕГРАФИК НА

ЛЕКЦИИТЕ

ЦЦЦЦЦ
оналният археологически инсти-
тут с музей при БАН миналата
седмица. Всеки четвъртък от
16.30 ч. лекционната зала в сгра-
дата на музея се отваря за учени,
студенти и просто любознателни
граждани, които искат да научат
повече за богатото българско ар-
хеологическо наследство. Изве-
стни наши археолози в
продължение на два часа раз-
казват и отговарят на въпроси за
различни обекти, запазили сле-
дите на културата по нашите
земи, за тяхното проучване, за
техните проблеми и радости. За-
сега учените планират само през
летния сезон, когато са разкоп-
ките, да има прекъсване на лек-
торията, която е посветена на
120-та годишнина от създаване-
то на Археологическия музей,
обясни доц. Кръстина Панайото-
ва, която води лекторията.

“Даусдава - Хелис - Сборяно-
во. Духовна и политическа столи-
ца на гетите” бе темата на първа-

Проф. Димитър
ОВЧАРОВ

тересни. Но, преди да си ги зададем,
аз ще кажа убедено: да! Доводите на
известния писател наистина са изсму-
кани от пръстите!

По-важни обаче са следните редове
в статията на “НЗ”: “Да предположим, че
Левски е погребан на друго място. С
какво една паметна плоча, осветена в
църква като “Св. Петка Самарджийска”,
ще взриви устоите на историческата на-
ука?” И по-нататък: “Какво толкова ще
стане, действително ли историята ни ще
бъде хвърлена на клада... ако един от
милионите почитатели на Левски запа-
ли свещица пред паметната плоча...”

Казано е от ясно, по-ясно - гроб
може да няма, но паметна плоча трябва
да има, защото, както ни убеждава пак
“НЗ”, това е една вдъхновена идея на
Хайтов, родила “една легенда” за
смъртта на героя.

Да, ще кажем ние, но историята бо-
рави много внимателно с легендите,
особено когато се отнасят до реални,
при това знакови исторически личнос-
ти. Едно е да се създаде художествен
образ на народен, безименен поборник,
който с козия рог трепе поробителите,
съвсем друго е да се каже НЕистина за
организатора на народната съпротива
през Възраждането. Още повече - да се
прекланяме пред неговия измислен
гроб. Впрочем тази линия на поведение
не е нова. Спомням си, че преди години
при едно обсъждане в самата черква
сътрудничка в отдела за музеи на Ми-
нистерството на културата ми призна,
че е повярвала в моите доводи, но защо

IV в. пр.н.е. (а не от римлянина Плиний
Старши четири века по-късно). Без да се
впускам в подробности, ще отбележа, че
Апелес наставлява един обущар да дава
съвети само за нарисуваните сандали, а
не за останалите детайли в картината.
Или, казано с други думи, всеки да гово-
ри за това, което му е работа, образно
изречено в народната мъдрост с: “Всяка
жаба да си знае гьола!”

В споменатата статия, която е ано-
нимна, поради което ще я споменавам
като “НЗ”, упреците са отправени към
журналистката Велислава Дърева, коя-
то е оприличена на античния обущар.
Няма да упражнявам адвокатска защита
на авторката, която е, както казват, “оку-
муш” човек и “стрелян заек”. Сигурен
съм, че ще отвърне достойно на доста
грубите и некавалерски нападки. Ще
посоча само, че сравнението с някогаш-
ния обущар е неправомерно, защото,
отричайки вероятността Васил Левски
да е препогребан в черквата “Св. Петка
Самарджийска”, Дърева се опира на се-
риозното мнение на цялата историчес-
ка наука.

Друго нещо привлече моето внима-
ние в статията на “НЗ”. Тя отстоява
твърдо становището, че спорният гроб
в черквата не е на византиец отпреди
1500 години, а е на Апостола на сво-
бодата. Но в един момент това мнение
се разколебава, защото след въпроса
“... толкова ли е сигурна Дърева, че
Хайтов не е разполагал също с аргу-
менти, които да не са изсмукани от
пръстите?” следват други много по-ин-

Велиана
ХРИСТОВА

пък да не посочим място, което ще бъде
скъпо на хората, макар и да не е досто-
верно.

А съвсем наскоро Лозан Такев заяви:
“Дори не на истинското място има памет
за Васил Левски...” (в. “Ретро”, 8-
14.III.2012). Своята статия той озаглави:
“Вярвам на Ванга, не на Дърева”. Никой
не може да попречи някому да вярва или
да не вярва в нещо. Но щом се вярва на
пророчицата, трябва да й се вярва до-
край. А тя казала на някой си Павел Ки-
пров, чиито думи е записал журналистът
Исак Гозес от в. “Стандарт” дословно:
“Гробът на Левски е в църква, но не в
тази, която казва Хайтов. Дарявам ти тай-
ната на теб. Използвай я, както искаш.
После продължи. Левски е погребан в
църквата “Св. Николай Чудотворец”...”

Оказва се, че въпросната черква се
намира на ул. “Цар Калоян” в близост
до хотел “Рила”. В края на краищата не
знам дали г-н Такев сега ще продължи
да вярва на Ванга, но му препоръчвам
да повярва поне на науката.

Връщам се отново към проблема:
къде е обущарят или кои са професио-
налисти и кои са дилетанти? Тези, кои-
то търсят истината и само истината обу-
щари ли са, или такива са онези, които
я забулват в легенди, безпочвени мито-
ве и необосновани и противоречиви
спомени?

Ако се окаже, че първото предполо-
жение е вярно, значи всички учени ис-
торици са на нивото на елинския обу-
щар, а тяхната наука е чисто и просто
обущарлък!

реди доста години работих в Исто-
рическия музей на един окръжен
град. Занимавах се усърдно с из-
дирването и опазването на далеч-

П
ното минало. Изглежда бях направил
добро впечатление на окръжното ръко-
водство, защото веднъж съвсем неочак-
вано ми предложиха да стана директор
на Окръжния театър. Без много да мис-
ля, отказах и впоследствие разбрах, че
съм постъпил правилно. Защото аз бях
верен служител на Клио, мъдрата муза
на историята в древногръцката митоло-
гия, а ми предлагаха да служа на не по-
малко красивата Мелпомена, муза на те-
атралното изкуство. Или с други думи -
от добър професионалист в една област
да стана дилетант в друга, макар и по-
добре платен.

Този случай ми изникна в паметта,
когато прочетох статията: “Обущарю, не
по-горе от обущата!” (в. “Нова Зора”, 6
март 2012). Това заглавие в действител-
ност е мъдра сентенция, изречена от
знаменития елински художник Апелес в

Диана Гергова
показва поредни

резултати от
разкопките
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Култура
очаквайте

сем филма на леген-
дарния италиански
кинорежисьор Еторе
Скола ще можем да

Борис Карадимчев със
световна премиера

Софийската филхармония
представя концерт от Абонамен-
тен цикъл “Вечната пролет” - А
на 29 март от 19 ч. в голяма зала
“България” на Концертния ком-
плекс на ул. “Аксаков” 1. Борис
Карадимчев ще изпълни “Прокси-
ма”, Фантазия за пиано и ор-
кестър (световна премиера). В
програмата са включени творби
от Клод Дебюси - Фантазия за
пиано и оркестър, Сергей Рахма-
нинов - Симфония номер 2. По-
стоянен гост-диригент е Най-
ден Тодоров, солист - Йовчо
Крушев, пиано.

Веселина Михалкова
оглави варненския
ДТ „Стоян Бъчваров”

Директорката на Театрално-
музикален продуцентски център
Варна Даниела Димова пожела
успех на трупата на Драмати-
чен театър “Стоян Бъчваров”
ден преди заминаването на ак-
тьорите за участие в Софий-
ския театрален салон. На среща-
та Димова благодари на артис-
тичния директор на ДТ “Стоян
Бъчваров” Пламен Георгиев за
съвместната работа и предста-
ви новата артистична дирек-
торка - актрисата Веселина
Михалкова. Тя ще изпълнява
длъжността до обявяване на
конкурс, научи ДУМА от Виолета
Тончева, пиар на TМПЦ-Варна.

Димитър Момчилов
е преизбран за
ректор на НМА

За ректор на НМА “Проф.
Панчо Владигеров” бе преизб-
ран проф. д-р Димитър Момчи-
лов, за заместник-ректори но-
воизбраният академичен съвет
преизбра проф. д-р Правда Гора-
нова, проф. Илка Попова и проф.
Анатоли Кръстев. За председа-
тел на общото събрание бе
избран проф. Ангел Станков, а
за заместник-председател -
проф. Нико Исаков, съобщиха за
ДУМА от академията.

Вечер на културата
на Палестина

Ищван Сабо ще бъде гост на НАТФИЗ
и ще получи титлата Почетен доктор
Ищван Сабо ще бъде гост на НАТФИЗ
и ще получи титлата Почетен доктор
Ищван Сабо ще бъде гост на НАТФИЗ
и ще получи титлата Почетен доктор
Ищван Сабо ще бъде гост на НАТФИЗ
и ще получи титлата Почетен доктор
Ищван Сабо ще бъде гост на НАТФИЗ
и ще получи титлата Почетен доктор

Културна вечер на Палести-
на ще се състои на 28 март от
18.30 ч. до 20.30 ч. в ресторант
“Алма матер” (сградата на Рек-
тората на СУ “Св. Климент Ох-
ридски”). Организатори са Асоци-
ация за развитие на арабско-
български инициативи и сътруд-
ничество, Държавният културен
институт към МВнР и посолст-
вото на Палестина в България.

Еторе Скола се завръща
на наш екран с 8 филма
Панорамата
на именития
италиански
режисьор
е представена
в „Одеон” и
Дома на киното
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1965 г. е асистент на Анто-
нио Пиетранджели.

Скола започва самостоя-
телния си път в режисурата
през 1963 г. със “Se permettete
parliamo di donne”, а с “Ще
успеят ли нашите герои да
намерят своя приятел, мисте-
риозно изчезнал в Африка?”
(1968) привлича вниманието
на публиката. Предпочита да

се изявява в полето на коме-
дията, но се интересува и от
сюжети, които изследват ита-
лианското общество както в
“Драма от ревност” (1970) или
“Най-хубавата вечер в моя
живот” (1972).

През 1974 г., с “Обичахме
се толкова много” (Голямата
награда на МКФ Москва и
“Сезар” за най-добър чуждое-

зичен филм) Скола се налага
като един от най-брилянтните
режисьори на своето поколе-
ние и в италианското кино
изобщо. Завръща се към ко-
медията с “Грозни, мръсни,
зли” (1976), който му носи На-
града за режисура в Кан. След
това работи с една от най-зна-
менитите италиански филмови
двойки: София Лорен - Марче-
ло Мастрояни, в “Един особен
ден” (1977). Безмълвният
филм “Балът” (1983) “прелита”
по оригинален начин през ис-
торията на Франция от 20-те
до 80-те години на ХХ век и е
отличен със сезари за най-
добър филм и за режисура.
Следва комедията “Наивници
в Неапол” и “Семейството”, а
през 1988 г. “Сплендор” нос-
талгично оплаква залеза на
истинското кино.

В края на ХХ век Скола
снима все по-рядко, но твор-
бите му не остават незабеля-
зани. Филмът “Romanzo di un
giovane povero” е включен в
конкурсната програма на
МКФ Венеция’95, а по повод
премиерата на “Вечерята”
през 1998 г. режисьорът полу-
чава награда за цялостно
творчество от МКФ в Монре-
ал. След “Gente di Roma”(2003)
Еторе Скола не е заставал зад
камерата.

видим отново в панорамата
в рамките на 16-ия “София
филм фест”, организирана от
Италианския културен инсти-
тут в София и СФФ. Прожек-
циите са в “Одеон” и в Дома
на киното.

Еторе Скола е роден на
10 май 1931 г. в градчето
Тревико, провинция Авелино.
Следва право, преди да се
посвети на журналистиката.
От 1947 до 1952 г. работи в
различни хумористични вест-
ници. По същото време създа-
ва двайсетина сценария, пре-
димно за комедии, в повече-
то случаи предназначени за
актьора Тотo. През 1950 г.
започва и радиокариера. Ра-
боти като сценарист при
Дино Ризи, а между 1960 и

Известният кинодокументалист
Владимир Ангелов засне филм за
именития български художник Иван
Ненов (1902-1997). Творческият път
на Ненов преминава през култови-
те европейски течения на ХХ век -
сезанизма, посткубизма, класициз-
ма. Той израства като художник в
изключителна художествена среда
и културна атмосфера на български
и световни художници и поети като
Владимир Димитров-Майстора, Гео
Милев, Сирак Скитник, Пол Верлен,
Рилке, Сезан, Пикасо. Филмът е раз-
каз за най-драматичните периоди

Животът на Иван Ненов
претворен от
Владимир Ангелов

Кадър от “Момчето пред прозореца”
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С открита репетиция
на “Кървава сватба” от
Лорка отбелязват 50-го-
дишнината на Между-
народния ден на театъ-
ра - 27 март, в Институт
Сервантес-София. Това
е първото събитие от

С „Кървава сватба” честват Световния
ден на театъра в Институт Сервантес

Премиера на книгата “С
учителя Петър Дънов” на Ом-
раам Микаел Айванов се
състоя снощи в Столичната
библиотека. Новото издание е
част от поредицата “Автобио-
графични елементи” на беле-
жития последовател на Петър
Дънов. То обхваща периода
след 1917 г., когато Михаил
Иванов за първи път среща
Учителя, до заминаването за
Франция през 1917 г. Той е
роден на 31 януари 1900 г. в
македонското село Сербци, където живее до сед-
мата си година, след което семейството му се уста-
новява във Варна. Учи в училище “Княз Борис”. Още
тогава започва да чете усърдно Щайнер, Емерсън,
Елена Блаватска, Спиноза, изучава йога и потъва
в мистични видения. Това неистово търсене на ду-
ховна опора и ориентир се канализира след сре-
щата му с Петър Дънов, вече известен по онова
време (1917 г.) като духовен учител, ясновидец,
музикант. Тази среща се превръща в предопреде-
ление за целия му по-нататъшен живот - Михаил
Иванов става последовател на Учителя, усърден
негов ученик, а от 1937 г., когато се премества във
Франция, е ревностен разпространител на Слово-
то му. Първата си публична лекция изнася на пло-
щада пред Сорбоната през 1938 г., а в 1948 г.
основава в парижкото предградие Севр френския
“Изгрев”. Адаптира Словото, музиката и Паневрит-
мията, дадени от Учителя, и ги прокламира на Запад.
Пътува много, включително до Индия, където ду-
ховният водач Бабаджи му дава името Омраам
Микаел Айванов. През целия си живот говори с
безкрайна почит и преклонение за Учителя Петър
Дънов, изхождайки от виждането, че всяка тради-
ция продължава и се обогатява чрез опитностите и
откритията на всички нейни последователи.

Книгата е съвместно издание на издателствата
“Захарий Стоянов” и “Бялото братство”.

Излезе нова книга
за Петър Дънов

програмата “Всичко за
Лорка” през обявената
от института Година на
Федерико Гарсия Лор-
ка, съобщиха инициато-
рите. Постановката, ко-
ято ще има премиера
след няколко месеца, е

на режисьора Николай
Младенов, а ролите са
поверени на студенти
от НАТФИЗ “Кръстьо
Сарафов”. Откритата
репетиция ще бъде в
изложбената зала на
института днес от 18 ч.

с безплатен вход и
предварителна резер-
вация на места.

В програмата “Всич-
ко за Лорка” са и други
изложби, прожекции на
документални филми,
драматургични четения,

театрални постановки и
още прояви, с които Ин-
ститут Сервантес ще до-
ближи българската пуб-
лика до творчеството на
знаменития испанец, ин-
формира ДУМА Елена
Мошолова.

от живота и творчеството на маес-
трото, белязани от историческите
катаклизми на ХХ век.

Владимир Ангелов е и сценарист
на филма, оператор е Димо Минов,
музиката е на Александър Михайлов.
“Момчето пред прозореца”, продук-
ция на Националния филмов център
и Българската национална телеви-
зия, е отличен със “Златна амфора”
на МФФ за деца и юноши - Несебър
2011. Той ще бъде прожектиран днес
от 20 ч. в Дома на киното в рамките
на документалната програма на 16-
ия “София филм фест”.
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Чавдар Парашкевов -
цигулка, и Наташа Кислен-
ко - пиано, ще изнесат
заключителния концерт от
международното си мар-
тенско турне днес от 19.30
ч. в Студио 1 на БНР, на-
учи ДУМА от медията.
Входът е свободен. Дина-
мичният график на гастро-
лите им обхваща концерти
от 11 до 27 март в Хюстън,
Риджкрест, Сан Францис-
ко, Далас, Санта Барбара,
Берлин, Франкфурт на
Майн и София.

“В програмата сме
включили Соната номер 7
от Бетовен, цигулкови пие-
си от Виенявски, Владиге-
ров, Дебюси, Изаи, но ос-
новната и най-важна ком-
позиция е Соната за цигул-

Музиканти от цял свят събира
Осмият международен конкурс за
пианисти и композитори “Млади
виртуози”, който продължава до 1
април в Националното музикално
училище “Любомир Пипков”  под
патронажа на столичния кмет Йор-
данка Фандъкова, съобщи БТА.

Новостите тази година са
четвъртата група - до 23 години,
във възрастовите групи в конкурса
за пианисти, и двата раздела в кон-
курса за композиция - произведе-
ние за соло пиано и произведение
за камерен ансамбъл. Наградният

Конкурсът „Млади виртуози”
събира изпълнители от цял свят

фонд е 36 250 лв. Генерален спон-
сор е фондацията “Америка за
България”. М-Тел осигурява лапто-
пи за наградените български уча-
стници.

Входът за концертите от конкур-
са е безплатен.  В международно-
то журито са имена, доказали своя
талант и професионализъм.
Изпълненията на пиано ще оценя-
ват Милена Моллова, Хагит Хасид-
Кербел, Елена Ашкенази, Иво Кал-
чев, Ким Хе Йонг, Гуан Чангксин,
Глигор Гелебешев, а композиции-
те - Виктор Чучков, Георги Арнау-

дов, Георги Минчев, Йордан Кам-
джалов, Борислава Танева, Росен
Гергов.

Първият международен конкурс
“Млади виртуози” е организиран
през 2004 г. по повод 100-годишни-
ната на НМУ - първата българска
музикалнообразователна институ-
ция. Високото равнище на участни-
ците и отгласът, който има конкурсът
сред музикалната общественост и
държавните институции, са предпо-
ставка за включването му като еле-
мент от Закона за даровитите деца,
отбелязват инициаторите.

Концерт на Чавдар Парашкевов и
Наташа Кисленко в Студио 1 на БНР

ка и пиано от Николаев,
разказва Чавдар Парашке-
вов. - Тя е включена в диск,
който издадохме с Наташа
миналата година. Става
дума за много красива и
емоционална соната от
1902 г., която, странно как,
но не е изпълнявана и за-
писвана досега. Ние сме

първите, които я предста-
вяме. Избираме компози-
ции за концертите си мно-
го внимателно, така че да
са едни от най-красивите и
стойностни творби в музи-
калната литература, но в
същото време да бъдат
достъпни и интересни и за
по-широк кръг публика. На

всеки концерт свирим поне
по едно българско произ-
ведение, предимно от Пан-
чо Владигеров.”

По думите на Пара-
шкевов, с Наташа свири
заедно от 2009 г., като в
началото са имали турне
в България. В концертите
най-важното нещо за нас
е да създадем контакт с
публиката и да я накара-
ме да съпреживее произ-
веденията, които изпълня-
ваме. За съжаление доста
от музикантите днес за-
бравят за емоцията в му-
зиката и се стараят един-
ствено да бъдат безупреч-
ни технически, но така не
трогват никого с музици-
рането си, отбелязва Чав-
дар Парашкевов.

По повод годишнината от кончината на Кинка Константи-
нова днес от 18 часа в концертната зала на Националната
музикална академия “Проф. Панчо Владигеров” ще се
състои музикално-поетичен концерт. В програмата са
включени песни и вокални цикли по стихове на поетесата
от Парашкев Хаджиев, Михаил Пеков, Стоян Ангелов и
Благовеста Константинова в изпълнение на проф. Благо-
веста Константинова, Елица Нешевска, Кристина Алексан-
дрова, Благовеста Ангелова и Ива Бизева. Стихове от
Кинка Константинова ще рецитира проф. Цонка Великова.

Музикално-поетичен
спектакъл

реди една година ни на-
пусна талантливата по-
етеса Кинка Константи-
нова (1928-2011). Тя е

Да си спомним за Кинка
Константинова и нейното
лирично слово

Сърце, обречено
на любов

човека до нас, любов към цве-
тята и птиците, любов към
България. Любовта за поетеса-
та беше начин на живот, смисъл
на всекидневието. А то не ви-
наги е грейнала слънчева ут-
рин или красиво разтворена
чашка на цвете. Но Кинка Кон-
стантинова намираше сили да
посрещне предизвикателствата
на деня чрез своите осмислени
с годините нравствени позиции.

Редактор на първата й сти-
хосбирка “Гората” не е някой

друг, а големият български поет
Никола Фурнаджиев. И се за-
реждат една след друга след-
ващите книги на поетесата
“Пътека”, “Обичам те”, “Сърце-
биене”, “Съкровище”...

Че любовната тема домини-
ра в творчеството на Кинка
Константинова го доказват мно-
го от заглавията на последните
й книги: “Любовно питие”, “Ко-
гато моето сърце е с мен”, “Кит-
ка за обич”, “Яростна любов”...

Любовта, тази неразгадана
тайна, това велико чудо, с което
създателят ни е дарил или нака-
зал, движи перото на поетесата.
Тя се радва и страда от въпроси-
те, с които любовта я разкъсва.
Крехка и уязвима, лиричната
героиня на Кинка Константино-
ва се бори за своята любов и
побеждава, защото има ведро
отношение към всичко красиво,
което я заобикаля в това
настръхнало време. Любовта
дава сили, поражда желанието
да прегърне дървото, да погали
тревата, да полети с птиците.

Книгата “Китка за обич” е
своеобразен водител по
стръмните пътеки на любовта.
Влогът от думи и изрази, типич-
ни за народната песен, талант-
ливо е вплетен в контекста на
стиховете. Те внушават любов
към изконните ценности на на-
ционалната ни духовност.

В нашето прагматично вре-
ме, когато губят стойност духов-
ните богатства, съхранили ни
като народ, е необходима го-
ляма морална устойчивост, за
да заявиш “Аз съм българка”,
както това направи с едноимен-
ната си книга Кинка Констан-
тинова. Тази стихосбирка е зна-

менателен знак, че нейната
поезия не остава в сферата на
личното преживяване. В нея
поетесата изповядва своята
вяра, че българското име ще
пребъде във времето, незави-
симо от всичко:

Бедност, корупция и инфла-
ция - това са темите в книгата
на поетесата “Яростна любов”.
В нея подобно на зографския
монах тя се стреми да събуди
националното ни самочувст-
вие: Овчици ли сме, Боже мой,

ÕÂ, ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÁ˜ÂÁÌÂ ·˙Î„‡ÒÍËˇÚ Ó‰-
‚ÒÂ Ó˘Â ËÏ‡ ‰˙˘ÂË ̃ Û‰ÂÒÌË
ÔÂÁÂÎË ̃ ÛÊ‰ÓÚÓ, Á‡ÔÂÎË Ì‡¯Ë ÔÂÒÌË
Ë ÒÔ‡ÒÚËÎË Ô‡·‡·ËÌËÚÂ ÒËÎË,
ÍÓËÚÓ ·˙Î„‡ÒÍË ̨ Ì‡ˆË Ò‡ Ó‰ËÎË.

             (ìÕˇÏ‡ ‰‡ ËÁ˜ÂÁÌÂÏî)

кажете?/ Потомци ли сме на
Иван Асен и Самуил - царе-
те?... Така тревогата за днеш-
ния ден става тревога и за
бъдещето на България.

Ценното в лириката на Кин-
ка Константинова е това, че тя
не робува на привнесени схе-
ми и клишета. Това е самород-
но изповедна поезия. Същност-
та на нейното ядро е любовта.
Поетесата е съпричастна с нея,
готова е да я сподели с люби-

мото същество и да я дари на
него и на родината. Внушения-
та, магията на думите, мелоди-
ката на стиха са по-силни от
всичко, което би могло да се
каже за личността и поезията
на Кинка Константинова.

ППППП
Кънчо ВЕЛИКОВ

автор на 38 книги с поезия и
проза за възрастни и деца. В
“държавата на българските по-
ети” Кинка Константинова има
своя територия. Характерен
белег на нейния лиричен глас
е любовта. Любовта във всич-
ките й измерения. Любов към

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ

Кинка
Константинова

на своя
поетична вечер

заедно с дъщеря
си проф.

Благовеста
Константинова и

внучката си
Благовеста

Ангелова
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Разговор между приятели:
- Вчера се скарахме с жената.

Тя искаше да идем на кино, а аз
на театър...

- Е, хубав ли беше филмът?

АСЕН МИЛЧЕВ,
художник
ДИМИТЪР ЗОРОВ,
председател на Асоциацията
на млекопреработвателите
ДИМИТЪР ЛУДЖЕВ,
икономист и политик
ИВАЙЛО ЦВЕТКОВ,
карикатурист
ПЕТЪР БАХНЕВ,
режисьор и сценарист
ХИЛДА КАЗАСЯН,
джазпевица
ЮКСЕЛ КАДРИЕВ,
тв водещ

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ртистична акция “Second
Hand” организира галерия
“Софин” на 31 март и 1 ап-
рил от 12 до 19 ч., научи
ДУМА от Ива Куюмджиева.

Здравейте, искате ли да ни подарите ненужното си

пиано, а ние ще поемем разходите по изнасянето му от

дома ви? Ако сте от хората, които са мечтали за пиано

вкъщи, обичат го като близък приятел, делят с него
хубави спомени и продължават да се опияняват от

миризмата на старите клавиши, можете да спрете да
четете още тук. Струва си обаче да продължите, ако

купеният преди години за радост на детето инструмент

стои изоставен във всекидневната и се е превърнал в

омразен сандък с единствено предназначение да е
рафт за книги, снимки или още по-зле - бутилки...

Това е началото на статия от столичен вестник за
кампанията “Подарете ни старото си пиано”, научи ДУМА

от галерия “Модо”. Екипът на галерията търси 11 пиана,

които да разположи в градинки и паркове в централна

София през месец май т.г. Инсталацията ще популяризи-

ра фестивала “SM&RT: Subtitled Music&Art”, който ще се

състои от 12 до 22 май в Централния военен клуб под
патронажа на министъра на отбраната Аню Ангелов.

Всеки, който желае да се присъедини към инициативата,

може да пише на адрес silva.krushovska@modo.bg.

Един от най-титулуваните
диджеи на електронната
сцена - Локо Дайс, присти-
га в петък по покана на
“Ялта” и “Елевейт”. Миналия
януари той направи 7-часов
сет в клуба, а през лятото
повтори постижението си в
партньорство с Дъбфайър
на “Solar Summer Festival”.
Основателят на един от най-
влиятелните музикални
лейбъли Desolat сподели
пред организаторите, че се
надява да продължи тради-
цията и тази година.
Заедно с Локо Дайс, за
своя дебют в България ще
пристигне едно от послед-
ните попълнения на Desolat
- Ектор. Роден в Мексико,
но развил своята кариера в
Европа, той бързо се

„Second Hand”
çà èçêóñòâî
Тотална разпродажба, арт битак и атракции предлага
артистичната акция, организирана от галерия „Софин”

билейният двоен албум “The
Pearl Sessions”, трибют към ле-
гендата на блус и рок музиката
Джанис Джоплин, излиза на 17
април от “Вирджиния рекърдс/
Sony Music”, научи ДУМА от
Калина Ноева. Изданието ще
включва едноименния и после-
ден шедьовър-албум на Джа-
нис Джоплин, както и новоот-
крити студийни записи, 9 неиз-
давани парчета и концертни
записи. Двойният албум е му-
зикален портрет и ретроспек-
ция на последните и най-дина-
мични творчески години от жи-
вота на Джанис Джоплин, на-
ричана Кралицата на рок енд
рол музиката и Кралица на
психеделичния соул, преди
трагичната й смърт.

Оригиналният албум “Pearl”

средствено общуване на автора с пуб-
ликата и изгодната възможност да
бъдеш сам откривател и да се сдобиеш
с ценно преживяване на “незначител-
на” цена. А защо не и с ценна творба?

Художниците, които се включиха, ин-
терпретираха творчески предизвикател-
ството да изнесат своето изкуство “на
улицата”, да се срещнат на живо с
публиката и клиентите си, да “се паза-
рят”, да покажат неща “от кухнята” на
своето творчество. Сега отправят покана
към всички ценители, които биха искали
да открият своето произведение “без рам-
ка” - по стените на безистена, на импро-
визирани щандове, в папки, щайги, куфа-
ри, или да се позабавляват в една нетра-
диционна среща с изкуството.

До момента са заявили своето учас-
тие Ива Яранова - живопис и рисунки,
Ива Куюмджива - акция хипермаркет -
ликвидация и тотална разпродажба на
колекция “Драгижево 2011” - колажи,
Янко Янев - рисунки, Виолета Апостоло-
ва и група - графика и фотография и
уъркшоп - хартия и колажи, Красимир
Красимиров-Роли - рисунки, портрети на
живо, Антоан Божинов - фотография, под-
готвя участие на свои студенти по фото-
графия от НБУ, Александра Иванова -
рисунки и пърформанс със студентски
етюди, Николай Тотев - рисунки и живо-
пис, Лора Василева - живопис върху
дърво, Валентин Русинов - рисунки и
живопис, Златина Гонева с група от ху-
дожници - рисунки и уършоп за работа с
хартия, Иванка Колчакова - живопис,
Бояна Попова - живопис.

цията, от изискванията за специфи-
чен маниер и дрескод, от притеснител-
ния поглед и високопарния език на кри-
тиката и да се създадат условия за непо-

Пускат двоен албум в памет на Джанис Джоплин

„Модо” ще разположи
11 пиана в паркове
в София през май
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27
Св. мъченица Матро-

на Солунска (III-IV)

Матрона, като момиче-сираче, била
слугиня в Солун, в къщата на евреин.
Жената на тоя евреин постоянно хуле-
ла Матрона заради нейната вяра в Хри-
ста и я принуждавала да се отрече от
него и да отиде в синагогата. Но Ма-
трона вярно служела на своята госпо-
дарка, без да й възразява, и тайно се
молела на Христа Бога. Един ден ев-
рейката узнала, че Матрона скришом
отишла в църква и ядосана я запитала
защо не е отишла в синагогата. Матро-
на кротко й отговорила: “Защото живи-
ят Бог е в християнската църква, а от
еврейската синагога той е отстъпил”.
Побесняла от смелия отговор, еврей-
ката жестоко я била и затворила в
мрачна стая. На другия ден тя намери-
ла девойката развързана чрез Божия-
та сила. Господарката повторила ня-
колко дни това наказание, докато най-
после чрез глад и побой уморила мо-
мичето. Тогава еврейката взела тялото
му и от горния етаж на къщата си го
хвърлила на улицата. Християните взе-
ли тялото на мъченицата и го погреба-
ли. Епископ Александър, като узнал
за чудесата, които се извършват при
гроба на мъченицата, издигнал там
църква в нейна чест.

А
Събитието се реализира по идея на ху-
дожника Красимир Красимиров-Роли.
През последния уикенд на март в бези-
стена пред галерията на бул. “Патриарх
Евтимий” 31 над 15 съвременни българ-
ски художници ще предлагат свои про-
изведения - рисунки, графични отпе-
чатъци, картини, колажи, фотографии и
др. Акцията има за цел да предложи
изкуство, достъпно за всички - произве-
дения на изкуството на достъпни цени,
директен контакт между авторите и пуб-
ликата, атракции като рисуване на пор-
трети на живо, томбола, “промоции”, ра-
ботилници и др.

В основата на идеята за акцията
стои разбирането за пазара на изкуст-
во като процес на комуникация, на
обмен на ценности и стойности. Запла-
щането на цената идва след това. Тя
винаги е условна, защото при форми-
рането й влияят неосезаеми стойности
като името на автора, изградения пре-
стиж на галерията. Но най-важното спо-
ред нас е споделеното от художниците
и публиката разбиране, че изкуството
е ценно, че удовлетворява желания и
емоции, които не могат да бъдат до-
край и рационално пресметнати в
пари, отбелязват организаторите.

Целта на акцията е да се изведе из-
куството от претенциозната атмосфера
на галерията, от процедурата на селек-

Ю
излиза за пръв път на 11 яну-
ари 1971 г., три месеца след
смъртта на Джанис Джоплин
на 4 октомври 1970 г. Това е и
последният студиен албум на
певицата и посмъртното заве-
щание за  неуспоримото твор-
чество на американската соул,
блус и рок певица. Pearl, или
Перлата, е името, с което Джа-
нис Джоплин е наричана от
най-близките си хора и при-
ятели.

Докато събира материал за
юбилейния двоен проект, с кой-
то се отбелязват 40 години от
смъртта й, екипът открива неиз-
давани досега записи, продуци-
рани от легендарния Пол Рот-
шилд. Той е продуцент на първи-
те пет албума на “Доорс” и на
последния на Джанис - “Pearl”.

превръща в едно от разпоз-
наваемите лица на елек-
тронната сцена, научи
ДУМА от Яворка Петрова.
В събота, 31 март, “Ялта”
ще е домакин на мартен-
ското издание на “Camp
Sessions”. Зад пулта ще
застанат SAVA, Bruhu, Emil
Prize, Crash и Kickon. Те
ще наблегнат на фънки
сетове с дръм енд бейс
звучене. Изненадата на
вечерта ще бъде новият
шампион на “The Battle of
Skills” в Нов български
университет, който ще бъде
обявен днес. “Camp
Sessions” и “Ялта” ще
дадат възможност на мла-
дата бъдеща звезда да
направи едночасов сет по
време на партито.

Локо Дайс С
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лед потушаването на
Априлското въстание
името на Батак става
най-известното не
само в Българско, но

Богомил КОЛЕВ

то оръжие..., другояче той ще на-
падне селото и ще земе оръжие-
то със силата на своите башибу-
зуци. По повод това, П. Горанов
събрал на часа съвета и след
съвещание проводили в стана на
Ахмеда (пратеници) да отговорят
на башибузушкия началник, че
батачани по никой начин не при-
емали да си предадат оръжието,
с което са прогласили свободата
и независимостта си, и че ако
Ахмед иска да го земе със сила,
те са готови да се бият!...

Преди да се завърнат прате-
ниците от страна на неприятеля,
П. Горанов взема от позициите
(Свети Георги и Царъов комин)
100 души и тръгва по височини-
те. Когато стига на могилата
Кънева барика, от страна на не-

лени маслени пачаври за под-
палване къщята и плевните...
(Като вижда безизходното поло-
жение през нощта на 30 април
срещу 1 май П. Горанов пробива
затегнатия обръч на противника
и извежда голяма група батача-
ни, които се спасяват. Другите за-
щитници на Батак остават и
търсят начин да се укрият.)

...Населението без разлика на
пол и възраст се събрало в черк-
вата, в училището и в Трендафил
Кереловата къща, които места се
считали за по-здрави, по-сгодни
за самозащита и по-неизложени
на подпалване... Останалите в
долния край пак се събрали в
Богдановата къща. Повече от
4000 пушки произвеждали не-
прекъснат екот над селската
продълговата котловина... Село-
то отвсякъде се запалило... По-
жарът продължавал сам по себе
си. Скоро огънят се приближил
до Богдановата къща като про-
извеждал ужас и трепет у събра-
ните в нея селяни; там имало 200-
300 души мъже, жени и деца.
Защитата се подържала само от
няколко души, от прозорците на
стените и хладниците на зимни-
ка. Всички други стояли като ома-
яни, като хипнотизирани в някак-
во сънливо състояние, препълне-
но с уморителна задушливост,
стенание и ледена отчаяност...

Заранта на другия ден турци-
те пратили един посланник с
предложение да се предадат,
защото уж селяни от черквата и
Трендафиловата къща се били
предали като им обещали, че не
ще им направят нищо зло. След
тоя пратеник явили се наблизо
познати, прикрити помежду
съседните сгради, които молели
и уверявали първите да си пре-
дадат оръжието под тяхна лична
отговорност и да излязат да гасят
пожара. Затворниците в Богдано-
вата къща се помамили и се ре-
шили да си предадат оръжието...,
оръжието го събрали..., и го пре-
дали на познатите тям турци от
Яни махала.

Тогава всички башибузуци...
заградили Богдановата къща и
наченали такова потресающо и
отвратително клане, такива
сърцераздирателни ужаси, какви-
то никога не е виждало Човече-
ството ...Освен обирите, те нача-
ли с различни мъки да се трудят
да изнасилват уплашените жени,
но в това срещнали такова отча-
яно съпротивление, че при всич-
ката неравна борба ни една ста-
ена страст не успяла да получи
удовлетворение. Нашите си слу-
жили с ноктите, зъбите, с малки-
те дървета, бакъри, ножчета и
други подвижни тела като оръ-
жие... Кръвта затекла...

На средата донесли един труп
(дебело дърво-чукън) и до него
се изправил един висок черен
като комин, страшен като дявол
помак с възпретнати ръкави, с
препасана отпреде му червена
престилка, земана от някоя мла-
да жена, със забучена от страна

дълга кърпа за обърсване на
кървите..., разгърден, бос с окъса-
ни потури..., с превързана кърпа
на главата, а отгоре забучена бо-
силена китка, земани от някоя
мома и с пелка (балтия, топор),
който сече от двете страни в ръце-
те си... Звероподобните ръмжения
се подпалили отново с по-голяма
отвратителност. Към касапина и
чукъна повели един гол батача-
нин, който сам си подложил гла-
вата на чукъна. Касапинът издиг-
нал пелката (топора-брадвата) и
с див рев я сложил с всичката си
сила  върху лежащия на чукъна

си, прехвърлял го настрана върху
грамадата мъртви тела и сам под-
лагал врата си на дръвника!...
Освен клането на дръвника наче-
нало и друго... При касапина за-
хванали да се явяват или да се
довличат с отесчени ръце, крака,
носове, уши, с кълцани и окърва-
вени лица клани и недоклани...
Самите касапи се бързо променя-
вали и си гласели жертвите, кои-
то им отсичали разни части по
тялото и най-сетне главата!...

...Станало нужда да донесат
още два дръвника и християнска-
та, българската или баташката
касапница се разширила.

Наченало се клането и върху
жените, момите, бабите и децата.
Най-напред жените завеждали на
дръвника, облечени само с риза,
но по-сетне като видели, че това
е в голям ущърб на голаците ба-
шибузуци, раздрали пердето на
собствения си и на човешкия срам
и захванали като мъжете да ги
събличат голи и да ги колят като
овце или като кокошки на
дръвник... Повеждат майката на
дръвника, а децата й припкат око-
ло нея, притискат се помежду
кокалите й, прехващат се за тяло-
то й произнасят само трогателно-
то и детски любовното: Мамо!

...Или: Башбузуците зимат от
ръцете на майката детето, отси-
чат му главата. Тя се хвърля като
тигрица върху нея, зима я, целува

благословението на свещенници-
те за успеха на своето предпри-
ятие... На позициите било весе-
ло...(Съгласно източници общо
броят на въстаниците надвишава
1000 души. Батачани обаче раз-
полагат само с 500 пушки, 380
пищова и 20 шишанета. Остна-
лото въоръжение се състои от
ножове и маждраци. Въстаници-
те разполагат и с артилерия,
състояща се от 2 черешови топа.)

На 29 априлия симерлантска-
та стража вечерта по 12 часа
забележила по доспатския път
откъде Ташбоаз (днес язовир) да
идат голямо количество въоръже-
ни башибузуци. (Ахмед ага успял
да мобилизира и поведе след
себе си 8000 башибузушки
пълчища от Доспат, Ардинско и
др. На 30 април врагът е вече
на”Петрово бърдо”.)

...Додето първенците... още не
знаели какво да се решат и какво
да предприемат, пристигнал един
батачанин, който бил хванат в
гората от башибузуците, изпрово-
ден нарочно от предводителя им,
известният на всички селяни Ах-
мед а(г)а Барутински с послание
да каже на баташките първенци
да се представят незабавно при
него и му обещаят в разстояние
на 2 часа да му предадат всичко-

приятеля се отделили 200-300
души с червен байряк и с диви
викове се спуснали по посока на
въстаниците. Между това напада-
телите заградили от всяка стра-
на селото... Наченал се не-
прекъснат бой. На първо време
башибузуците загубили няколко
души убити и се видели да се
оттеглят на такъв разделеч, на
което баташките куршуми не мо-
жели да ги стигнат. Тогава П.
Горанов заповядал да извадят
черешовия топ, който изпразни-
ли 4 пъти едно по друго, но не
направили никаква повреда на
неприятелите и не им произвело
никакво особено впечатление.
Наред с пушечните гърмежи
следвали нескончаеми диви ви-
кове от всички страни... П. Гора-
нов наблюдавал борбата с енту-
сиазъм и с висок глас ободрявал
и насърчавал четата... Насърчи-
телните гласове се слушали и от
училището, където било пълно с
мъже, жени и деца. Но скоро те
са станали безполезни. Башибу-
зуците с голяма сила направили
атака към позицията... Взело да
се мръква. Турците заели всички-
те височини покрай селото и не-
престанно гърмели върху къща-
та... Освен куршумите навсякъде
летели като парцали сняг, запа-

батачанин... Глух удар..., но глава-
та стояла още на тялото. Пелката
се издигнала повторно, червени-
те кърви на широки бразди про-
шарили бялото тяло и нещаст-
никът мъченик направил едно
малко движение, не за самзащи-
та, не за отбрана, не от страх, а за
да си подложи по на място врата,
за да отбегне по нататъшните
промахи на касапина... Последвал
нов удар... и главата на жертвата
се търколила на два разкрача, а
тялото се сгромолясало около
дръвника. Ето и втора жертва.
Подир малко и втора отсечена
глава... и трета глава... Кръвта
тръгнала на потоци по земята!

Жертвите стояли и с някакво
тъпо и сънливо хладнокръвие
чакали реда си. Никакви плачове,
никакви сълзи, никакви разкаяния
и жалости, никакви вълнения и
страсти - нищо, нищо не движело
и не безпокояло никого! Тук там
се чували само гласове на бозай-
ничета... Отсечените глави и отде-
лените от тях тела скоро състави-
ли грамадни купове около дръвни-
ка. Батачани сами си повдигали
мъртвите и си чистили място за
себе си. Бащата например е за-
клан, синът се събличал бързо,
хвърлял дрехите и парите си в
грозните ръце на башибузуците,
отивал сам при касапина, хващал
главата на баща си, целувал я
няколко пъти без сълзи и без глас,
хвърлел я на грамадата от мъче-
нически глави, после прегръщал
мъртвия му кървав труп, притис-
кайки го за последно целувание
и последня раздяла към обятията

я, смучи кръвта й, докле успеят
да я съсекат на части...

По такъв начин в няколко часа
клането свършило. Не останало
ни един жив човек, с изключение
на няколко малки дечица, които
са отвели в робство за потурчва-
не. Около дръвниците стояли гра-
мадни купове човешки глави и
тела; на отделно място стояли
женските й детинските и по всич-
кия площад били разхвърляни
човешки и детински меса и глави
- все с отворени и въздигнати към
небето очи!...”

Последното злодеяние Ахмед
ага извършва на 4 май 1876 г.,
като избива повече от 300 души,
повечето от тях жени като за тези
си геройски подвизи е награден
лично от султана.

Два месеца по-късно като
член на международната анкет-
на комисия кореспондентът на
вестник “Дейли нюз” Макгахан
пише: “Има неща твърде ужасни,
за да позволят каквото и да е
спокойно разследване; неща тол-
кова позорни, че окото отказва
да ги гледа, умът да ги обсъжда.
Онова, което видяхме, беше така
ужасно, че човек не може да
спре погледа си повече от миг...
Никога не бих могъл да си пред-
ставя нещо по-потресаващо...”

Тръпки и потресаващ ужас
изпитва човек, запознавайки се
с правдивите спомени на Ангел
Петров Горанов, при посещение
на църквата- костница в Батак,
които убедително и по най-кате-
горичен начин потвърдяват ре-
зултатите  от анкетната комисия.

Историческата църква
“Св. Неделя”

Вътрешността на църквата “Св. Неделя” в Батак, след 1913 г.

Антони Пиотровски, Димитър Кавра - Инсценировка на тленни
останки в “Св. Неделя” в Батак, 1886-1888 г.

С
и в чужбина. Това се дължи на
международната анкетна коми-
сия за разследване на извърше-
ните варварства, жестокости и
мъчения над българите по време
на въстанието и неговото поту-
шаване. Истината за въстанието
в Батак и за потресаващото кла-
не по време на неговото потуша-
ване най-добре свидетелстват в
спомените на Ангел Петров Го-
ранов, родом от Батак, син на
участника в Априлското въстание,
представител на първото Велико
народно събрание в Оборище и
ръководител на батачани по вре-
ме на сраженията Петър Горанов
(х.Геров). Тези негови спомени по
най-категоричен начин опровер-
гават опитите на някои наши и
чужди “реформатори” на истори-
ята да деформират и да предста-
вят за мит героичните и потреса-
ващи по своята жестокост трагич-
ни събития. По-долу се предста-
вят със съкращения, част от спо-
мените на А. Горанов:

“На 23 априлия-Гергъовден,
Петър Горанов  заповядал да
слязат четите от позициите, кои-
то се наредили по войнишки на
широката площад пред черкова-
та “Св.Неделя” дето се извърши-
ло молебствие от свещенниците
поп Нейчо и поп Петър п. Илиев.
Възторгът бил неописуем. (Подоб-
но на Панагюрище въстанието се
обявява в църквата по най-търже-
стевен начин.) Подир молебстви-
ето всички целували кръста под
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а места в Централна България и планинските
райони все още е възможно да превали. По-
късно облачността ще намалее. Днес ще е пре-
димно слънчево. В следобедните часове ще се

заоблачи в Североизточна България. Привечер на от-
делни места в крайните североизточни райони е възмож-
но да превали. Вятърът и в Източна България ще се
ориентира от северозапад и ще е умерен. Минимални
температури 0° - 5°, максимални 11° - 14°. В София ми-
нимална около 0°, максимална около 12° По Черномори-
ето ще преобладава слънчево време с по-значителни
увеличения на облачността в следобедните часове. При-
вечер в северните райони е възможно да превали.
Вятърът ще е умерен от северозапад. Максимални тем-
ператури 11° - 14°. Температурата на морската вода е 7-
8°. Вълнението на морето ще бъде 2-3 бала. В планините
ще преобладава слънчево време. Ще духа умерен до
силен северозападен вятър. Температурите ще се пони-
жат, максималната на 1200 метра ще е около 3°, на 2000
метра - около минус 3°. Атмосферното налягане ще се
повиши.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,48732

GBP
2,36083

CHF
1,62081

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През следващите дни времето ще е достаПрез следващите дни времето ще е достаПрез следващите дни времето ще е достаПрез следващите дни времето ще е достаПрез следващите дни времето ще е доста
променливо. Утре над Източна България ипроменливо. Утре над Източна България ипроменливо. Утре над Източна България ипроменливо. Утре над Източна България ипроменливо. Утре над Източна България и
планинските райони ще има доста облаци ипланинските райони ще има доста облаци ипланинските райони ще има доста облаци ипланинските райони ще има доста облаци ипланинските райони ще има доста облаци и
там на места слабо ще превали. Минималнитам на места слабо ще превали. Минималнитам на места слабо ще превали. Минималнитам на места слабо ще превали. Минималнитам на места слабо ще превали. Минимални
температури между 2 и 7температури между 2 и 7температури между 2 и 7температури между 2 и 7температури между 2 и 7°, максимални между, максимални между, максимални между, максимални между, максимални между
13 и 1813 и 1813 и 1813 и 1813 и 18°.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

12°/18°12°/18°12°/18°12°/18°12°/18°

 28       29
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

13°/18°13°/18°13°/18°13°/18°13°/18°

“≈À≈÷
—ÔÓ‰ÂÎÂÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ
Ò˙Ò ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ë
Ó‰ÌËÌËÚÂ, ÔÓÍÛÔÍË-
ÚÂ Á‡ ‰ÓÏ‡ Ë ıÛ·‡‚Ë-

Œ¬≈Õ
ŸÂ ÓÚÍËÂÚÂ ‰Ó·-
Ë ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË Á‡
‡Á‚ËÚËÂ ‚ Í‡ËÂ-
‡Ú‡, ·ËÁÌÂÒ‡ Ë ‚

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—ÔÓ‰ÂÎÂÌÓÚÓ ‚Â-
ÏÂ Ë Î˛·Ó‚ Ò˙Ò ÒÂ-
ÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ˘Â ‚Ë
ÔÓÏÓ„ÌÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
–Â¯‡‚‡ÈÚÂ ÒÔÓ-
ÍÓÈÌÓ ‚˙ÁÌËÍÌ‡-
ÎËÚÂ ‚˙ÔÓÒË
‰ÌÂÒ Ë ˘Â ÔÂ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÃÌÓ„Ó ÓÚ ‚˙ÔÓ-
ÒËÚÂ, Ò ÍÓËÚÓ ˘Â
ÒÂ Á‡ÌËÏ‡‚‡ÚÂ
‰ÌÂÒ, Ò‡ Ò‚˙Á‡ÌË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
«‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò
‰ÂÌˇÚ ÒÂ Ò‚˙Á‚‡ Ò
ÔËÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡
ÚÂÍÛ˘Ë ÔÓÂÍÚË Ë

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
–‡·ÓÚÂÚÂ ÔÓ ÔË-
ÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡ ÚÂÍÛ-
˘ËÚÂ ÒË ÔÓÙÂÒËÓ-
Ì‡ÎÌË Ë Ú‚Ó˜ÂÒÍË

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ŸÂ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ‰ÂÌˇ
ÒË ÔÓ-ÒÔÓÍÓÂÌ, ‡ÍÓ
‡·ÓÚËÚÂ ÔÓ ÚÂÍÛ˘Ë-
ÚÂ ÒË Á‡‰‡˜Ë, ·ÂÁ ‰‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ ‡·ÓÚÂÚÂ
‚˙ıÛ ÔËÍÎ˛˜‚‡ÌÂ
Ì‡ Ú‡ÍÛ˘Ë Á‡‰‡˜Ë Ë
ÒË ÓÒË„ÛÂÚÂ ‚ÂÏÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
 ‡Í‚ËÚÓ Ë ÔË˜ËÌË
‰‡ ËÏ‡ÚÂ, ÒË Ì‡ÎÓ-
ÊÂÚÂ ‰‡ ÏËÒÎËÚÂ
ÔÓÁËÚË‚ÌÓ Ë Ò ‰Ó-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
”ÒÏËıÌÂÚÂ ÒÂ,
·˙‰ÂÚÂ ‰Ó·Ë Ë
ËÁ‡ÁÂÚÂ ·Î‡„Ó-
‡ÁÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¬ ÒÎÛ˜‡È, ˜Â ËÁÔËÚ-
‚‡ÚÂ Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇ,
‚ÍÎ˛˜ÂÚÂ ‚ Á‡ÌËÏ‡-
ÌË Ú̌‡ ÒË ÔÓ‰ıÓ‰ -̌

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÎË˜ÌËÚÂ ÒË Ú˙ÒÂÌËˇ, ÍÓËÚÓ ˘Â
‚Ë ÏÓÚË‚Ë‡Ú.

ÏËÌÂÚÂ ÔÂÁ ‰ÂÌˇ ‚ ‰Ó·Ó
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ Ë ‰Ûı.

ÚÂ ÔÂÊË‚ˇ‚‡ÌË  ̌ ˘Â ‰ÓÒÚ‡‚ˇÚ
‡‰ÓÒÚ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ‚Ë.

Ò ·ËÁÌÂÒ‡, ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, Ú‚Ó-
˜ÂÒÍË Ë ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË Ë‰ÂË.

‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË, Í‡ÚÓ ‚ÌÂÒÂÚÂ Ò‚ÓÂ
‚ËÊ‰‡ÌÂ Ë ÔÓ‰ıÓ‰ Í˙Ï ÌÂ˘‡Ú‡.

˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ Û‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓÂÌË Ë
˘‡ÒÚÎË‚Ë.

Á‡ ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡ Ì‡ ÌÓ‚Ë, ˜ËˇÚÓ
Â‡ÎËÁ‡ˆËˇ ÔÂ‰ÒÚÓË.

˘ËÚÂ ıÓ‡, Á‡ ‰‡ Ò‚˙¯ËÚÂ Ì‡-
‚ÂÏÂ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÚÓÚÓ.

·Ó ÌÂ Ò‡ÏÓ Á‡ ÒÂ·Â ÒË, ÌÓ Ë
Á‡ ‰Û„ËÚÂ.

ÒË Í˙Ï ‚ÒË˜ÍË, Ò ÍÓËÚÓ ÊË-
‚ÓÚ˙Ú ‚Ë ÒÂ˘‡ ‰ÌÂÒ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
¬Î‡‰ËÏË ¡ÂÂ‡ÌÛ Ë Ã‡ˇ
ƒËÏËÚÓ‚‡

12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

Ú‚ ÙËÎÏ /97 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /96 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË˘Â

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ
16.35 —Ï˙ÙÓ‚ÂÚÂ - ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÙËÎÏ
17.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2947 ÂÔËÁÓ‰/
17.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 —‡ÏÓÚÌÓ ‰˙‚Ó Ì‡ ı˙ÎÏ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /12 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ

¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â  ̆ ƒÓ·ËÌ‡ ◊Â¯-
ÏÂ‰ÊËÂ‚‡

22.00 »Í‡ 2012 - ˆÂÂÏÓÌËˇ ÔÓ
‚˙˜‚‡ÌÂ Ì‡ Ì‡„‡‰ËÚÂ Á‡
ÚÂ‡Ú‡ÎÌÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó Ì‡ —˙˛-
Á‡ Ì‡ ‡ÚËÒÚËÚÂ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ/
Á‡ÔËÒ/

00.00 Ã‡ÈÒÚÓ‡ Ë Ã‡„‡ËÚ‡ - Ú‚
ÒÔÂÍÚ‡Í˙Î /¡˙Î„‡Ëˇ,
2006„./

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
184

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÂÔ. 292, 293
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 83
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÂÔ. 253
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÂÔ. 53
21.00 ì¡˙Î„‡Ëˇ Ú˙ÒË Ú‡Î‡ÌÚî -

Í‡ÒÚËÌ„Ë
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 138
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 83

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ Ì‡ Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡-

Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-
‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î
- Ú‚ ¯ÓÛ

21.00 ìŒÚÔÎ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

3 ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂ-

ÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ Õ“¬ /Ô/

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî /Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 12

09.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî /Ô./-
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 7

10.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî /Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 25

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 7

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 10

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ìœÓÒÚÏÓÚÂÏî/Ô./ - ƒ‡Ï‡,
“ËÎ˙, —¿Ÿ, 1997 „.

16.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 26

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 8

18.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.4, ÂÔ.
13

19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
11

20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-
‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: —ÚÛ‰ËÓ
21.30 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: ¿ÔÓÂÎ -

–Â‡Î Ã‡‰Ë‰
00.05 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: Œ·ÁÓ

Ì‡ Í˙„‡
00.15 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

01.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./-
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 8

‡Á¯Ëˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÎÛÊÂ·ÌË ÍÓÌ-
Ú‡ÍÚË.

�����

ÒÂ ‚ÔÛÒÍ‡ÚÂ ‚ ÌÓ‚Ë Ì‡˜ËÌ‡ÌË  ̌ Ë
ÌÂ ÔÂÒÎÂ‰‚‡ÚÂ Á‡„Û·ÂÌË Í‡ÛÁË.
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ФУТБОЛ

ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹24

ÍÀ ÁÑÒ
6 от 49

I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 9 по 4828,90 лв.
III гр. (4) 542 по 80,20 лв.
IV гр. (3) 10 090 по 6,00 лв.
ДЖАКПОТ: 153 171,89 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 274 101,68 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 18 по 1130,70 лв.
III гр. (4) 784 по 26,00 лв.
IV гр. (3) 12 665 по 2,30 лв.
ДЖАКПОТ: 708 787,06 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 2 по 10 005,70 лв.
II гр. (4) 346 по 57,80 лв.
III гр. (3) 9460 по 2,80 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
 гр. (5) 4 по 5002,80 лв.
II гр.(4) 345 по 58,00 лв.
III гр. (3) 10396 по 2,60 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 25 по 1181,90 лв.
II гр. (2) 4700 по 3,40 лв.

ПО БТВ
ЕКШЪН

ШАМПИОНСКА
ЛИГА

21.45 АПОЕЛ
- Реал Мадрид

ПО ДИЕМА
21.45 Бенфика - Челси

ПО НОВА СПОРТ
21.40 Съндърланд - Евертън

Рекордьор-
ката по
участия в
националния
женски
футболен
отбор на
Германия
Биргит
Принц (214
мача и 128
гола) даде
пресконфе-
ренция в
офиса на
Германския
футболен
съюз във
Франкфурт
на Майн.
Довечера
Принц ще
изиграе

бенефис с националния ния си мач.
Тя ще играе по едно полувреме за
националния отбор и за Франкфурт.
Принц е 3 пъти футболист
№1 в света (през 2003-2005 г.)

Натириха Костов

Л

Треньорът си тръгва само след
2 загуби, чакат Мъри да го замести

евски изгони Нико-
лай Костов само
след 2 загуби. “Си-
ните” освободиха
треньора след по-

“Станахме свидетели на безумно слаб мач, в който
Левски бе унижен от един селски отбор на “Герена”. Срамът
обаче е за Клуба и неговата история, и за НАС - Привърже-
ниците. Това ли Ви е благодарността, г-да “футболисти”. Не
се ли срамувате поне малко? Защото ние сме потънали в
земята от срам. Всъщност отговорът е ясен. Не, не се сра-
мувате въобще. Вие сте оперирани от подобни чувства,
защото “съзнанието” Ви отново е замъглено от S-класи,
силиконови “кухи лейки”, маркови парцалки и по-високи
заплати. Вие, г-да “футболисти”, не заслужавате нито под-
крепата ни, нито парите, които взимате, нито медийното
внимание, в което се къпете. Да не говорим за това да
носите синия екип и да бъдете част от Велик клуб. Може ли
някой да обясни какво се случи с Миньор?. Констатации от
типа, че с тази игра шампиони няма да станем, г-н Тонев,
не помагат. Това и ние си го знаем. До края на сезона
очакваме само победи, и то с разлика. Трябва да има ко-
ренна промяна в играта ви и начина ви на мислене. В слу-
чай, че не видим промяната още в следващия мач (с Литекс
в четвъртък), взимаме нещата в свои ръце”, заявиха фено-
вете чрез писмо до медиите.

ражението от Миньор (0:1),
което коства на тима 3 точки
преднина пред досегашния
лидер Лудогорец. Шефовете
на “Герена” накараха добрич-
лията да си подаде оставка-
та, след като тимът вече изо-
става на 3 т. от ЦСКА, а и
отпадна за Купата на Бълга-

рия от Локо Пд.
“Левски не се представя

според очакванията ми и ре-
зултатите, които постигна
тимът, не отговарят на предва-
рителните ми желания, когато
поемах отбора. Поради това
взех решение да напусна. Бла-
годаря на футболистите за ста-
ранието и желанието да се
изгради силен Левски. Поже-
лавам на из-пълнителния ди-
ректор Иво Тонев и спортния
Георги Иванов-Гонзо добро

бъдеще с отбора и успех в
борбата за шампионската тит-
ла”, каза Костов пред офици-
алния сайт на клуба.

Тонев ще съобщи днес кой
ще е новият наставник. Вари-
ант е и Станимир Стоилов,
който в момента е без работа.
Мъри и Тонев преговаряха
няколко часа вчера и накрая
обявиха, че само са обядвали
заедно и разговаряли за про-
блемите на отбора. Тонев раз-
кри, че разговаря и с други 2-

ма треньори, които също са
българи.

“Мога да потвърдя напуска-
нето на Костов. Ще седнем с
Тонев и Иванов и ще решим
кой да води Левски. Ще имаме
нов треньор. Левски няма да
остане без наставник. Всичко в
клуба е под контрол. Не
потвърждавам, но и не отри-
чам за Стоилов. Дотогава Гон-
зо ще води тренировките”, за-
яви собственикът на “сините”
Тодор Батков.

МАРИН
МИЛАШКИ

В Левски
нямат

ръководители

Левски за пореден път по-
каза, че нямат шефове, които
да ръководят правилно отбора.
Николай Костов бе изгонен
само след 11 мача начело на
тима, в които записа 2 загуби -
от Миньор с 0:1 за първенство-
то и срещу Локо Пд с 1:2 след
продължения и отпадане на 1/
4 финал за Купата на Бълга-
рия, при това като гост. Друго-
то бяха победи с голова разли-
ка 15:3!

Добричлията бе натирен в
момент, в който не е решено
нищо. До края на първенството
остават цели 10 кръга, а “сини-
те” изостават на 3 точки от
лидера ЦСКА, но преките дву-
бои с останалите претенденти
тепърва предстоят. Вратата на
Костов бе показана, защото не
успя да бие перничани. Той не
могъл да стимулира отбора да
взема наглед лесни 3 точки. Е,
добре, не е успял, но с това
нищо не е изгубено. На собст-
веника Тодор Батков обаче му
е по-лесно да натири треньора
и веднага да си измие ръцете
с него. Вярно, че новите
попълнения не оправдават
очакванията, но на “Герена”
всеки футболист трябва да “по-
боледува” и тогава влиза в час.
Казвал го е не един път сам
Батков. С изгонването на Кос-
тов обаче стана по-лесно. За-
щото феновете надигнаха гла-
ва и заплашиха с протест, но
Батков набързо тушира неща-
та. Май на ред е друг треньор,
когото привържениците обичат
- Станимир Стоилов. С Мъри
“сините” станаха първият

български тим, играл в групите
на Шампионска лига, което
друг наш отбор не е и постиг-
нал. Преди това те достигнаха
и 1/4 финал в турнира за Купа-
та на УЕФА. Не е ясно дали и
хасковлията ще направи нещо,
защото със слаби ръководите-
ли си безсилен.

Адвокатът натири Костов,
защото не е любимец на фено-
вете като Георги Иванов. Гон-
зо водеше тима миналата есен.
Той обаче се изложи още по-
вече, защото “изгради” един от
най-слабите отбори на Левски
през този век и загуби всеки
възлов мач извън “Герена”,
както и вечното дерби. Но Бат-
ков имаше търпение и го оста-
ви. Гонзо записа 4 загуби в “А”
група и отпадна в квалифика-
циите за Лига Европа, но Бат-
ков не можа да удари по маса-
та и го остави, проявявайки
слабост. Сега пак е слаб, за-
щото послуша новия изпълни-
телен директор Иво Тонев, и
взеха, че изгониха треньора.
Това е прецедент, защото нито
са изпуснали титлата, нито са
изгубили шансове за Лига Ев-
ропа. Макар че е по-добре
родните водещи отбори да не
играят в евротурнирите, защо-
то там ги бият като тъпан на
сватба.

Е, до края на първенството
остават 10 кръга, в които нищо
не е ясно, макар Стойчо Мла-
денов да твърди, че Левски ще
е шампион. Вероятно е Лев-
ски и да триумфира, но може
и да се провали. По-вероятно
е второто, защото няма силна
ръка, която да управлява. Да
работи така, както го праве-
ше Наско Сираков. Но той бе
изгонен, защото не беше по-
слушен и удобен. Не се на-
гаждаше към Батков, който
може и да не разбира много
от футбол, но винаги твърди,
че в Левски всичко е наред.
Да, но не е. Нещата са много
зле и през лятото пак ще си
проличи, когато “сините” “ата-
куват” евротурнирите.

СЪДЯТ АС НА ЦСКА
ЗА ХУЛИГАНСТВО

сът на ЦСКА Нджонго Присо ще бъде съден по
закона за престъпление срещу орган на властта.
23-годишният камерунски нападател на “червени-
те” прекара 24 часа в полицейско управление в

Ботев Пд изгони треньора
Милен Радуканов заради сла-
бите резултати. Бившият на-
ставник на ЦСКА бе взет, за
да класира тима в “А” група.
Видинчанинът обаче показа
колебливи резултати, а “ка-
нарчетата” са едва на 5-о
място в Източната “Б” група с
27 т., на 8 т., от лидера Люби-
мец. В последния си мач
пловдивчани завършиха 0:0
като гости на Етър, който им
е пряк конкурент в борбата
за място в елита. Заедно с Ра-
дуканов напусна и треньорът
на вратарите Петко Петков.
Временно отборът ще бъде
воден от Костадин Видолов.
Негови помощници ще бъдат
Левон Апкарян, Лилчо Арсов
и кондиционният специалист
Михаило Шекероски. Досе-
гашният играещ помощник-
треньор Светослав Петров ос-
тава в Ботев, но само като
футболист и не е ясно дали
ще изкара до края на сезона.
Радуканов е вторият настав-
ник, който управата на Ботев
освобождава през настоящия
сезон. Преди него бе уволнен
и Петър Хубчев.

А
Пловдив, след като влезе в пререкания с представители
на органите на реда в тунела на ст. “Локомотив”. По
време на мача с Локо Пд, спечелен от тима му с 3:0,
Присо вкара втория гол, а после получи червен картон в
64-ата минута след спречкване с бразилеца Даксон да
Силва. На излизане от терена нападателят на “червени-
те” беше провокиран от публиката на домакините и
отвърна с неприличен жест. В тунела Присо е имал пре-
рекание с полицаите, заради което след мача беше сва-
лен от клубния автобус и откаран в районно полицейско
управление, за да даде обяснения за поведението си.
Там той бе задържан.

Според закона за хулиганство и нарушаването на
обществения ред санкцията е лишаване от свобода до
2 г. или пробация, както и обществено порицание. В
случая с Присо има утежняващи обстоятелства -
престъпление срещу орган на реда и максималното
наказание е до 5 г. затвор. Очаква се камерунският
футболист да получи по-лека санкция като глоба или
пробация, защото няма ранени от свадата. От ЦСКА са
категорични, че той не е посягал на полицай в тунела,
но признават, че се е държал непристойно.

БОТЕВ
ИЗГОНИ
РАДУКАНОВ

Александро дел Пиеро се разписва във вратата на Интер за победта
на Ювентус с 2:0 в мача от XIXX кръг на Серия “А”. Ветеранът бе

точен в 71-ата минута, а другото попадение наниза защитникът
Мартин Касерес (57). Юве събра 59 т. и е на 4 точки от лидера

Милан. Интер пък е 8-и с 41 т.

Снимки БГНЕС

Екстреньорът
на Левски
Николай
Костов
получи
“Златен
скункс”
от тв
шоуто
“Господари
на ефира”
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Съдят
Присо от
ЦСКА за
хулиганство

кратки
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ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

14.30 Чайна оупън
ТЕНИС

17.30 Турнир за жени
в Маями

по Евроспорт 2

Чепаринов прави
реми с руснак

Иван Чепаринов завърши реми с
Владимир Малахов (Рус) в партия
от VI кръг на 13-ото европейско
първенство по шахмат за мъже в
Пловдив. Българинът игра с белите
фигури и с 4,5 т. дели 11-о - 34-о
място във временното класиране.
Начело с по 5 т. са 10 шахматисти.
Бившият селекционер на национал-
ния отбор Кирил Георгиев завърши
реми на 27-ия ход с черните с Еми-
лиан Парлиграс (Рум). Юлиян Радул-
ски пък загуби с черните от Максим
Вашие (Фр). Георгиев и Радулски са
с по 4 т. и делят 35-о - 83-то
място. Вчера беше единственият
почивен ден на шампионата, кой-
то завършва в събота.

Фенербахче спечели
женската Шампионска
лига

Фенербахче победи френския
Кан с 3:0 гейма (14, 22, 20) и за
първи път в историята си спечели
Шампионската лига по волейбол за
жени. Турският тим триумфира и
не допусна нито една загуба в
целия турнир. Кан пък за 2-ри път
загуби финала след 2006 г. Фран-
цузойките имат и 2 трофея - през
2002 и 2003 г. За третото място
Динамо Казан (Рус) би Вила Корте-
зе (Ит) с 3:1 гейма (13, 17, -24, 23).

Швейцария спечели
световното по
кърлинг за жени

Швейцария грабна драматично
световната титла по кърлинг за
жени, след като на финала победи
Швеция със 7:6 с последното плъзга-
не в мача. Третата титла за швей-
царките беше спечелена от най-
опитния капитан в турнира Мири-
ам От, която заслужи 2 точки в
последния енд.

ПОЧИНА ХРИСТО
ЦОНОВ

Почина Христо Цонов - треньор
на бившата световна рекордьорка
в скока на височина Людмила Андо-
нова. Опелото е утре от 12.00 часа
в храм “Преображение Господне” в
столичния квартал Лозенец.

СНУКЪР
14.30 Чайна оупън

БАСКЕТБОЛ
18.30 Локомотив Куб - Химки

21.30 Валенсия - Будучнос

ай-добрият български тени-
сист Григор Димитров отказа

Гришо отказа турнир

Най-богатият
спортист в

света Тайгър
Уудс спечели за

7-и път турнира
“Арнолд Палмър
Инвитейшън” в

Орландо и за
първи път от 13

септември 2009
г., когато бе
първи на БМВ

Чемпиъншип.  В
последния ден от

състезанията
той завърши с

общо 275 (13 под
пара) и изпревари

с 5 Греъм
МакДауъл и

спечели $1,08 млн.
Уудс е спечелил

72 турнира на
Професионалната

голф асоциация
досега. Пред него

в историята са
само Сам Снийд с
82 победи и Джак

Никлаус със 73

Първата ни ракета
постигна първа
победа над тенисист
от Топ 10 и отстрани
чеха Бердих в Маями

6:4 и стана първият наш тенисист с ус-
пех над играч от топ 10 в света. Успехът
ще го върне в Топ 100  другата седмица
и ще го изкачи до около 85-о място.

“Това беше един страхотен мач за
мен, един велик ден. Не очаквах да иг-
рая толкова добре, тъй като бях малко
уморен. Не успях да вкарам много първи
сервиси. Имах и малко късмет при 4:4 в
третия сет. Радвам се, че спечелих този
мач”, заяви 101-ият в света Димитров.
“Може би ключът към победата беше
спечелването на първия сет. На няколко
пъти бях изправен пред точка за пробив

и се радвам, че успях да ги спася. В
същото време той направи някои грешки
в моментите, които имаха значение.
След това бе важно да се подготвя за
третия сет. Не се чувствах много добре и
през цялото време просто се борих, на-
дявайки се, че той ще се пропука в да-
ден момент. Така и стана. Работя от до-
ста време с Патрик Муратоглу, но това
бе първият ни турнир, на който започ-
нахме да пътуваме заедно. Поддържаме
много добри отношения, което е най-
важното нещо, а освен това тренираме
правилните неща. Чувствам се добре на
корта и мисля, че това е нещото, което
всеки тенисист би искал - просто да си
щастлив, да работиш по начина, по кой-
то смяташ, че е правилно, и, разбира се,
по начина, по който ти казва треньорът”,
призна Гришо. Довечера той ще срещне
№9 в света Янко Типсаревич (Сърбия) за
място на четвъртфиналите. “Играл съм
срещу Янко на няколко пъти. Мисля, че
ще се получи равностоен мач. Надявам
се да направя втора поредна победа над
играч от топ 10. Иска ми се да играя
добре и да съм възстановен физически,
защото това ще ми помогне да се чувст-
вам и по-добре психически”, коментира
още Димитров. Мачът му с Бердих беше
наблюдаван от бившата №1 в света при
жените Серена Уилямс. “Серена ми е
добра приятелка. След мача дойде в
съблекалните... не, не в съблекалните, а
във фитнеса и ме поздрави. Бе много
мило от нейна страна”, каза още хасков-
лията.

Н
участие в турнира на твърди кортове от
сериите “Чалънджър” в Гваделупа. Сре-
щите от основната схема на състезани-
ето с награден фонд 100 хиляди долара
плюс гостоприемство започват днес.
Първата ни ракета неочаквано
продължава и през втората седмица на
турнира от сериите “Мастърс” в Маями,
след като постигна най-значимата по-
беда в досегашната си кариера. 20-го-
дишният хасковлия се наложи над №7 в
света Томаш Бердих (Чехия) с 6:4, 2:6,

Община Плевен отпусна 15 000 лева финансова подкрепа
на Детелин Далаклиев за подготовката му за участие в Олим-
пийските игри в Лондон. Кметът Димитър Стойков сам е ре-
шил за средствата, предназначени за Далаклиев, защото
той е спортистът, чието име е сред най-значимите, които се
състезават за Плевен.

“За първи път общината не е разпределяла сама парите
за спорт, а комисия с представители на клубовете”, каза
Стойков. Кметът съобщи още, че са направили постъпки пред
спортното министерство за ремонт на тренировъчното фут-
болно игрище и на стадион “Плевен”. Общинското ръковод-
ство се ангажира, ако Спартак 1919 влезе в “Б” група, да
осигури средства за ремонт на стадиона, за да получи ли-
ценз. От баскетболния клуб също са поискали подкрепа и
въпреки че са закъснели, той се е съгласил да им бъдат
дадени толкова пари, колкото през миналата година.

Боксьорът Александър Александров (49 кг) се класира
за финала на авторитетния международен турнир “Феликс
Щам”, който се провежда във Варшава. В първата си среща
Александър Александров победи Пьотър Дура (Пол) с 19:7
т., а на полуфиналите направи отличен мач срещу Чарли
Едуард (Анг), който е една от надеждите за олимпийски
медал на домакините на Олимпиада 2012. “Памперса”, как-
то наричат Александров, надигра убедително Чарли Еду-
ард и след последния удар на гонга съдиите записаха 14:8
т. в негова полза.

Младен Манев (75 кг) се класира за полуфинал след
победа над Раус Шодър (Пол) с 14:8 т. и късно снощи бокси-
ра срещу Сергей Лапин (Укр) за място на финала.

Третият ни представител Любомир Тодоров (60 кг) загуби
от Александрас Саникидис (Гър) с 10:15 т. Във Варшава уча-
стват 97 боксьори - мъже и жени, от 18 страни.

От Левски Волей пак се канят на ЦСКА

Александров на
финал във Варшава

Далаклиев получи 15 000 лв.
от общината в Плевен

Мариан ВЛАДИМИРОВ

Мъжкият волейболен от-
бор на Левски Волей, който
през уикенда сензационнно
спечели Купата на България,
след като отстрани поред
лидера след редовния сезон
Пирин Разлог и шампиона
ЦСКА, отново се закани на

Волейболистите на Левски Волей обявиха, че няма да
изрусяват косите си, нито ще си бръснат главите, но ще

хвърлят всички сили отново да отстранят шампиона ЦСКА в
плейофите на първенството в Националната Суперлига

“армейците”. Вниманието е
насочено към вечното дерби,
което ще се повтори и в
четвъртфиналните плейофи
за титлата. Те започват в
сряда, след като “сините”
завършиха пети в редовния
сезон на Националната во-
лейболна суперлига, а шам-
пионите от ЦСКА останаха

четвърти.
Първият мач е в зала “Ва-

сил Симов”. В плейофа се
играе до 2 победи от 3 мача
и вторият двубой е в петък в
зала “Сиконко” в Люлин, а
евентуалният трети сблъсък
е в неделя, 1 април, пак във
“Васил Симов”. Трима от иг-
рачите на Георги Петров са
вече без изрусените си коси.

“Нямахме поставени зада-
чи от ръководството, но аз
имам високи лични цели. Не
искам да коментирам темата
“пари”, защото ми е много
болна. Радвам се, че всички
момчета в тима са млади и
продукт на Левски с много
потенциал”, допълни още
Петров, който, като пое отбо-
ра, си постави лична цел да
завърши между медалистите.

“Вече нямаме нужда да
бъдем изрусени, защото на-
мерихме своята увереност и
мотивация. Няма обаче да ни
видят и с избръснати глави”,
допълни капитанът на “сини-
те” и бивш национал Георги
Братоев.

Томаш Бердих
поздравява
Григор
Димитров след
загубата си
от българина
в Маями


